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معاون محیط زیست و خدمات شهری شهرداری قم  تاکید کرد :

تخریب باغات شهر
 خط قرمز مدیریت شهری 

فرماندار قم: 

دامداری های داخل شهر باید به خارج شهر منتقل شوند

قم  شهرداری  شهری  خدمات  و  زیست  محیط  معاون 
فضای  حوزه  در  شهری  مدیریت  اصلی  اولویت  گفت: 
به  باید  باغات  حفظ  البته  است؛  باغات  حفظ  بحث  سبز 
شود  گرفته  نظر  در  نیز  مالکین  انتفاع  که  باشد  گونه ای 
تملک  زمینه  در  باید  پنج  ماده  کمیسیون  و  شهرداری  و 

باغات انعطاف به خرج داده و از ظرفیت های استان برای 
این کار استفاده شود. مهدی اصفهانیان مقدم با تاکید بر 
اینکه با توسعه شهرنشینی شاهد تخریب و تغییر کاربری 
باغات شهرها هستیم اظهار کرد: برخی افراد در سال های 
گذشته زمین های کشاورزی و باغات شهر را به ساختمان 
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جانشین مسئول سازمان بسیج زنان سپاه استان قم  خبرداد :

اجرای بیش از 400 برنامه  به مناسبت
 هفته عفاف و حجاب 
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احیای فردوس در دقیقه 90؛

قم امسال هم در فوتسال تیم داری می کند

جانشین مسئول سازمان بسیج جامعه زنان استان قم از 
اجرای بیش از ۴00 برنامه در قالب ۱۲ عنوان به مناسبت هفته 
عفاف و حجاب خبرداد و گفت: بسیج جامعه زنان در جنگ 

دنبال  جدی   صورت  به  را  فرهنگی  فعالیت های  شناختی، 
می کند.  لیلا شکریان در گفت وگویی ضمن گرامیداشت یاد و 
خاطره شهدای مسجد گوهرشاد که به واسطه امر به معروف و 

طرح نذر قربانی از عید سعید قربان تا عید سعید غدیر برای سلامتی امام زمان )عج( 
در پایگاه ها و مراکز کمیته امداد برگزار می شود.

رئیس کمیته امداد امام خمینی )ره ( در حاشیه بازدید از کشتارگاه اجرای این طرح 
در مسجدمقدس جمکران گفت: نذر قربانی برای سلامتی امام زمان )عج( و فرج و 
ظهور ایشان رونقی در کشور در زمینه کمک های خیریه به نیازمندان ایجاد کرده است.
مرتضی بختیاری پیش بینی کرد؛ در قالب اجرای این طرح، نذر قربانی اهدایی از 
سوی خیران نسبت به پارسال ۳۰ درصد افزیش یابد. وی افزود: همه پایگاه ها و مراکز 
نیکوکاری کمیته امداد، آماده دریافت کمک های خیرخواهانه مردم نوع دوست و خیر 

کشورمان هستند. مدیر کل کمیته امداد استان قم هم در حاشیه اجرای طرح نذر 
قربانی برای سلامتی آقا امام زمان )عج( از هدفگذاری نذر قربانی هزار راس دام برای 
امسال و رشد ۲ و نیم برابری نسبت به سال گذشته خبر داد و ابراز امیدواری کرد؛ با 
اجرای این طرح، وحدت رویه ای با هماهنگی تمامی مراکز خیریه و نیکوکاری کشور 

اتفاق بیفتد و مناسک ابراهیمی به فرهنگ مهدوی برای فقر زدایی گره خورد.
آقای محسن مسعودیان راد در ادامه به فعالیت ۱۲۰ مرکز نیکوکاری در قالب مردمی 
و گروه های خیران در استان اشاره کرد و افزود: امسال ۲۲ هزار خانواده نیازمند تحت 

پوشش کمیته امداد استان از نذورات قربانی بهره مند خواهند شد.

رئیس کمیته امداد امام خمینی )ره( خبرداد:
اجرای طرح نذر قربانی برای سلامتی امام زمان )عج( 

تولیت حضرت معصومه )س( حفظ وحدت و انسجام جامعه را از امور واجب و 
ضروری دانست و گفت: رهبر معظم انقلاب در پیامی که امسال به حجاج دادند بر 
حفظ وحدت در جامعه تأکید کردند بنابراین همه مسئولان و اقشار مردم باید در حفظ 

وحدت بکوشند. 
آیت الله سیدمحمد سعیدی صبح روزیکشنبه در خطبه های نماز عید قربان که در 
شبستان امام خمینی)ره( حرم مطهر حضرت معصومه )س( اقامه شد، عنوان کرد: 
تقوا موتور محرک انسان برای دستیابی به کمالات و ارزش های الهی و فاصله گرفتن از 

هر گونه زشتی و پلیدی است.

وی با بیان اینکه امروز روز آزمون بزرگی برای حضرت ابراهیم)ع( و حضرت اسماعیل 
)ع( بود، گفت: خداوند به پیامبر اسلام )ص( هم دستور داده که از آیین ابراهیم پیروی 

کند زیرا ایشان حق پذیر بودند و از حق پیروری می کردند.
تولیت حرم حضرت معصومه )س(تأکید کرد: آزمون بزرگ حضرت ابراهیم)ع( این 
بود که خدا نعمت حضرت اسماعیل را به ایشان داده بود و بعد از مدتی از ایشان 
خواست که این نعمت را تقدیم خدا کند و حضرت ابراهیم)ع( بدون چون و چرا تصمیم 

به اطاعت خدا گرفتند.
وی با بیان اینکه از این امتحان ها در زندگی همه ما هم هست، گفت: از نعمت هایی 
که خدا به ما عطا کرده اگر با میل و رغبت و با قصد تقرب به خدا به نیازمندان و مساکین 

بدهیم ما هم در این امتحان بزرگ پیروز هستیم.
سعیدی در خطبه دوم ابراز کرد: امام هشتم )ع( برادری به نام زید داشتند و در مقام 
نصیحت به برادراشان فرمودند از خدا پروا داشته باش زیرا اگر ما نیز به مقاماتی رسیدیم 

به خاطر تقوا بوده است و اگر کسی تقوا پیشه نکند از ما نیست و ما از او بیزاریم .
وی حفظ وحدت و انسجام جامعه را از امور واجب و ضروری دانست و گفت: رهبر 
معظم انقلاب در پیامی که امسال به حجاج دادند بر حفظ وحدت در جامعه تأکید 

کردند بنابراین همه مسئولان و اقشار مردم باید در حفظ وحدت بکوشند.
تولیت حرم حضرت معصومه )س(با اشاره به ثمرات وحدت اظهار کرد: یکی از 
ثمرات و نتایج وحدت این است که دعای عرفه در جای جای کشور برگزار و نماز عید 
قربان هم که نماد وحدت است با حضور پرشمار مردم برپا می شود بنابراین ما عوامل 

وحدت بخش زیادی داریم و باید در تقویت این مناسک وحدت بخش بکوشیم.

آیت الله سعیدی در خطبه های نماز عید قربان:

مسئولان و مردم در حفظ وحدت بکوشند
چرا مشکلات هنوز

 پا برجاست ؟
دولت آقای رئیسی با شعار» بهبود وضعیت اقتصادی« 
به وضعیت  را سرو سامان دادن  آمد و هدفش  بر سر کار 

اقتصادی کشور اعلام کرد. در واقع از نگاه این دولت حتی بدون حل مسئله تحریم ها 
هم امکان این وجود داشت که سروسامانی به وضعیت اقتصادی مردم داده شود اما بعد 
از تشکیل دولت واقعیت تحریم خودش را  تحمیل کرد و آقای رئیسی هم گرفتار مسائل و 
مشکلاتی شد که دولت آقای روحانی گرفتارش بود. عملا همان وضعیت به شکل دیگری 

ادامه پیدا کرد و در برخی از زمینه ها برخی از مسائل اقتصادی بدتر هم شد. 
دولت برای سروسامان دادن به معیشت مردم اقداماتی انجام داد تحت عنوان »جراحی 
اقتصادی« و یارانه کالاهای اساسی را به صورت نقدی بین ۹ دهک جامعه توزیع کرد که 

دولت به هر نفر ۳۰۰ تا ۴۰۰ هزار تومان می دهد.
معتقدم دادن چنین یارانه ای مشکلات دولت را بیشتر کرد زیرا نه تنها وضعیت معیشت 
مردم را بهبود نداد بلکه اوضاع و شرایط تورمی را بدتر کرد. زیرا هر گونه نقدینگی که وارد 
جامعه شود و هر گونه تقاضایی که در این شرایط تحریمی مطرح شود نتیجه ای جز تورم 
بیشتر نخواهد داشت. به نظر من اگر دولت می آمد همین حذف یارانه را به کالاهای اساسی 
تخصیص می داد برای جبران کسری بودجه تا نیازی به خلق پول پیدا نکند، می توانست 
موفق تر باشد و تا حدودی آهنگ رشدش را کند و به سمت کنترلش حرکت کند اما کاری که 
انجام داد یعنی پرداخت نقدی یارانه حاصلی غیر از افزایش تورم به دنبال نداشت و باتوجه 
به این که معلوم نیست این ملبغ تا چه زمانی پرداخت می شود، یک هزینه جاری روی دست 
دولت قرار گرفته است و دیگر حذف آن امکان پذیر نیست  و به نظر نمی رسد در آینده از زیر 
بار تعهداتش نسبت به پرداخت این یارانه ها شانه خالی کند و این تعهدی است که نه تنها 

برای این دولت بلکه برای دولت های آینده باقی خواهد ماند.
درآمدهای فرعی دولت به خاطر مسئله تحریم ها محدود است و چاره ای جز خلق پول 
بیشتر و افزایش حجم نقدینگی برای این کار وجود ندارد که این خود می تواند تورم زا باشد 
.دولت به اعتقاد من می توانست این وضعیت را به گونه دیگری اصلاح کند البته شاید هم 
دولت چاره ای با توجه به محدودیت منابع اش نداشت و از سوی دیگر با جنگ اوکراین و 
افزایش قیمت کالاهای اساسی  دولت مجبور به این بود که اصلاحی در یارانه ۴ هزار و ۲۰۰ 
تومانی داشته باشد اما به هر حال تخصیص منابع حاصل از آن به این شیوه نتیجه ای جز 

افزایش تورم ندارد و دولت راهی را در پیش گرفت که عملا راه تورم زا است. 
اتفاقاتی که در همین سال اول رخ داده است، نشان می دهد تیم اقتصادی هماهنگی 
لازم را نداشته است، به طور مثال حذف معاون اقتصادی و افزایش اختیارات بیشتر به معاون 
اول را مشاهده کردیم. معاون اقتصادی دولت عملا کنار گذاشته شده و برخی افراد از این 
تیم حذف شدند. شاهد استعفاء وزیر کار بودیم که یکسری وعده ها را داده بود مبنی بر این 

که یک میلیون شغل ایجاد می کند. 
و کار غیر  و شعار  با وعده  نتیجه رسید  این  به  تا حدودی  وزیر کار  دولت در ماجرای 
کارشناسی نمی شود به اهدافش برسد و شاید حالا دولت باتوجه تجربه ای که از سال اولش 
کسب کرده یک خانه تکانی در برنامه هایی که قبلا گفته ایجاد کند تا بتواند کشور را به شکل 
بهتری اداره کند زیرا بسیاری از مسائل، مسائلی هستند که جنبه مدیریتی دارند و برخی 
از مسائل هم ساختاری هستند و امکان این که دولت بتواند مسائل ساختاری را در مدت 

کوتاه حل کند، وجود ندارد.
تصمیمات متناقض فروانی در کشور گرفته می شود و در این تناقضات نمی شود انتظار 
حل مسائل و مشکلات را داشت. امروز ما می گوییم عملکرد دولت چنین است و چنان 
است اما همین مجلس بیش از ۲ سال از عمرش گذشته مگر غیر از این است که باید 
برای دولت ریل گذاری کند؟ نگاه کنید خواهید دید این مجلس چه قوانین متناقض 
و غیرکارشناسانه ای را در بیش از ۲ سالی که از عمرش گذشته به تصویب رسانده است! 
در ارتباط با وضعیت اقتصادی سیگنال هایی که از قوانین و مصوبات این مجلس به بخش 
خصوصی رسیده حاصلی جز بدبین کردن این بخش و  فراری دادن  سرمایه گذار در این 

بخش نداشته است.
من آمار رسمی ندارم زیرا آمارهایی که منتشر می شود خودش متناقض است اما خروج 
قوانین  از طریق  که  است  نادرستی  نتیجه تصمیمات  از کشور  میلیاردها دلار سرمایه 
غیرکارشناسانه به تصویب می رسد در صورتی که زمانی که سرمایه دار خارجی وارد کشور 
نمی شود این که ما قوانینی تصویب کنیم که سرمایه گذار داخلی را هم فراری دهیم 

نتیجه ای جز افزایش فقر و بیکاری در کشور نمی تواند به دنبال داشته باشد 
امروز فضای امیدوار کننده ای به خاطر برخی از تصمیمات نادرست برای تحصیلکردگان 
دانشگاه های برتر در کشور وجود ندارد و بسیاری از کشور مهاجرت می کنند. مغزها از کشور 
می روند و تصویر مناسبی برای حل این مشکل و معضل نمی بینیم. صحبت از مهاجرت 

گسترده پزشکان  و مابقی افراد نخبه ای است که این اتفاقات می تواند یک فاجعه باشد.
امروز ما برنامه مناسبی را برای اداره کشور مشاهده نمی کنیم و شاهد تصمیماتی هستیم 

این تصمیمات اوضاع را بدتر می کند. 
فعال سیاسی اصلاح طلب

داریوش قنبری*

درایتی فعال سیاسی اصلاح طلب: 
در توان این مجلس نیست که
 با دولت وارد چالش شود 

یک فعال سیاســی اصلاح طلب 
در پاســخ به این ســوال کــه در دو 
ســال باقــی مانده تــا پایــان دوره 
مجلس، آیا چالشــی میــان دولت 
و مجلس شــکل خواهــد گرفت یا 
خیر گفــت: من نمی توانم شــکل 
گیری این چالــش را خیلی جدی 
ببینم. بنابراین ممکن است حرف 
2و حدیث هایــی در آن ایجاد شــود 

یوسفیان ملاء نماینده ادوار مجلس:
وزیری که نمی تواند کار کند
استعفا دهد یا استیضاح شود 
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وزیر اطلاعات:
دشمن درجنگ تحریم و توطئه ها 

شکست خورده است 
نماینــده ادوار مجلس گفت: 
اگر وزیری نمی تواند کار کند یا 
آبرومندانه استعفا کند یا غیر 
آبرومندانه اســتیضاح شــود. 
دو یــا ســه وزیــر هســتند که 
نمی توانند کار را آنطور که باید 
پیش ببرند. بنابرایــن دولت و 
مجلس نیاز به جلسات دارند. 
نه جلســاتی که خــوش و بش 

وزیــر اطلاعــات بــا بیــان این که 
دشــمن در جنــگ تحریــم و بــه 
کارگیــری انــواع توطئه هــا علیه 
ملت ایران شکســت خورده است 
گفت: گســترش نارضایتی ها و نا 
امید سازی مردم از اهداف دشمن 
اســت و افزایش امیــد در جامعه با 
تلاش هــای جهــادی دولتمردان 
موجب رضایــت و همراهی مردم  2

با حضور مدیرکل ارشاد استان قم و استاد مجاهدی ؛

دبیرخانه شعر و ادبیات آئینی کشوردرقم 
افتتاح شد

محمدعلی  استاد  و  قم  استان  اسلامی  ارشاد  و  فرهنگ  مدیرکل  حضور  با 
مجاهدی دبیر شعر آئینی کشور، دبیرخانه دائمی شعر و ادبیات آئینی کشور در 

قم افتتاح شد.
به گزارش روابط عمومی اداره کل فرهنگ و ارشاد اسلامی استان قم، عصر 
با  و  محمدباقر)علیه السلام(  امام  شهادت  شامگاه  در  و  ماه  تیر  پنج شنبه ۱6 
استاد  قم،  استان  اسلامی  ارشاد  و  فرهنگ  مدیرکل  عموزاده  امیرعلی  حضور 
محمدعلی مجاهدی دبیر شعر آئینی کشور و سرهنگ بادینلو معاون فرهنگی 
سپاه علی بن ابیطالب)علیه السلام( دبیرخانه دائمی شعر و ادبیات آئینی کشور در 

خیابان شهیدان فاطمی قم افتتاح شد.
عموزاده در این مراسم توجه به شعر و ادبیات فارسی به ویژه شعر و ادبیات آئینی 
را از جمله اولویت های دوران مدیریت خود دانست و اظهار داشت: افتتاح دبیرخانه 

شعر آئینی کشور، زمینه ساز رشد و تعالی بیش از پیش این عرصه خواهد شد.
 استاد محمد علی مجاهدی نیز در این مراسم  با اشاره به وعده وزیر فرهنگ و 
ارشاد اسلامی مبنی بر رفع نیازهای اساسی دبیرخانه شعر آیینی گفت: به دنبال 
تاسیس انتشارات شعر آیینی در قم هستیم تا آثار شعرای آیینی در این انتشارات 

منتشر شود.
صورت  به  می شود  موجب  آیینی  شعر  انتشارات  تاسیس  کرد:  تصریح  وی 

نامحسوس این اشعار کنترل شود و اشعاری که شایسته نیستند منتشر نشود.
دبیر شعر آیینی کشور هدف از ایجاد این دبیرخانه را در نظر گرفتن حداقل هایی 
برای شعر آیینی دانست و گفت: یکی از وظایف این دبیرخانه آلایش و پژوهش 

شعر آیینی است.
مجاهدی ادامه داد: یک سایت تخصصی هم با عنوان سایت پروانه ها دو ماهی 
است آغاز به کار کرده است و در تلاش هستیم در مناسبت های مختلف محفل 

شعر آیینی برگزار کنیم.

با مشارکت شهرداری قم  صورت گرفت ؛

آغاز به کار نمایشگاه خوشنویسی”غدیر” 
نمایشگاه خوشنویسی غدیر با مشارکت سازمان فرهنگی، اجتماعی و ورزشی 

شهرداری قم در نگارستان اشراق برپا شد.
به گزارش شهرنیوز، آیین افتتاحیه نمایشگاه خوشنویسی غدیر ویژه دهه کرامت 
با مشارکت سازمان فرهنگی، اجتماعی، ورزشی شهرداری قم که در نگارستان 
اشراق کار خود را آغاز کرد، برگزار شد. گفتنی است آثار این نمایشگاه حاصل کارگاه 
کتابت نیمه شعبان امسال با حضور ۱۵ نفر از اساتید خوشنویسی استان و تولید 
۱۲۰ اثر فاخر بوده که در این نمایشگاه و در بخش اول آن ۵۰ اثر ممتاز در معرض 
بازدید علاقه مندان قرار گرفته است. آیین افتتاح نمایشگاه خوشنویسی غدیر 
با حضور حجت الاسلام سیداحمد طباطبایی نژاد سرپرست سازمان فرهنگی، 
اجتماعی و ورزشی شهرداری و جمعی از اساتید و اعضای انجمن خوشنویسی 

استان قم و عموم علاقه مندان در نگارستان اشراق برگزار شد.
نمایشگاه خوشنویسی غدیر با مشارکت سازمان فرهنگی، اجتماعی و وزشی 
شهرداری قم، دفتر تبلیغات حوزه علمیه قم و معاونت فرهنگی مسجد مقدس 
جمکران از ۱6 تا ۲۳ تیرماه جاری از ساعت ۹ تا ۱۳ آماده استقبال و حضور عموم 

علاقه مندان به این هنر روح بخش در نگارستان اشراق است.

مدیرعامل شرکت توزیع نیروی برق استان قم :

برق ۵۰ مشترک خانگی پرمصرف قطع شد
دیرعامل شرکت توزیع نیروی برق استان قم از قطع برق ۵۰ مشترک خانگی 

پرمصرف دارای کنتور هوشمند خبر داد. 
مهندس مهدی آهنین پنجه طی سخنانی به ارائه گزارشی از اقدامات انجام 
شده در راستای مدیریت بار در تابستان امسال پرداخت و گفت: به منظور حفظ و 
پایداری برق در شبکه اجرای برنامه های بهینه سازی و مدیریت مصرف پیش از آغاز 

فصل گرما در دستور کار قرار گرفت.

خطیب نماز عید مسجد مقدس جمکران:

جای جای جامعه مهدوی باید نشان از امام زمان داشته باشد
استاد حوزه علمیه با تاکید بر اینکه جامعه مهدوی 
باید به گونه ای باشد که جای جای آن نشان از امام 
زمان )عج( باشد، گفت: جامعه ما نیاز به وحدت دارد 
در  باید  هستند  تربیون  دارای  که  شخصیت هایی  و 
استخدام کلمات و ادبیات گویش خود دقت کنند و 
گفتن هر کلمه ای که ایجاد اختلاف و نزاع کنند ممنوع 

است.
مومنی   حسین  سید  والمسلمین  الاسلام  حجت 
صبح روزیکشنبه  در خطبه های نماز عید سعید قربان 
در مسجد مقدس جمکران با اشاره به اینکه همه انبیا 
و اوصیاء الهی امتحانات و ابتلائاتی در زندگی شان 
حضرت  پیامبران  میان  در  کرد:  اظهار  داشته اند، 
از  بود؛  امتحانات مختلفی مبتلا  به  نیز  ابراهیم )ع( 
فرزندش  جان  از  گذشتن  تا  خود  جان  از  گذشتن 

حضرت اسماعیل )ع( که از همه سربلند بیرون آمد.
با اشاره به اینکه ما به طور مستمر در معرض  وی 
آزمون و امتحان هستیم و آنچه ما را در این آزمون ها 
سربلند می کند توکل به خداست ابراز کرد: اگر همه 
عالم به شما پشت کردند در قرآن کریم دستور آمده 

خدای متعال برای شما کافی است و با توکل به خدا 
از تمام مشکلات و ابتلائات می توانید با سربلندی گذر 

کنید.
اقدام در زمینه حجاب و عفاف نیاز به تخصص، 

تحقیق و پژوهش دارد
 خطیب نماز عید قربان مسجد مقدس جمکران در 
خطبه دوم با بیان اینکه شیطان از مواضع مختلف به 
انسان وارد می شود که یکی از این راه ها، بزرگ جلوه 
هاست،  داشته  شمردن  کوچک  و  نداشته ها  دادن 
گفت: دشمنان نظام و انقلاب نیز در صدد همین کار 
هستند که آنچه داریم را بی مقدار و نداشته های ما را 

بزرگ جلوه دهند.
حجت الاسلام والمسلمین مومنی با تاکید بر اینکه 
با عنایت امام زمان )عج( و به برکت مجاهدت های 
امام خمینی )ره( و مقام معظم رهبری و خون پاک 
شهدا داشته های ما زیاد است، اظهار کرد: دشمن به 
دنبال ایجاد رعب و وحشت بین مردم است تا ارتباط 
آنها با مسئولین را قطع کند و به اهداف خود برسد که 
این اتفاق نخواهد افتاد؛ چرا که در طول این سال ها 

دشمن همواره به دنبال تحقق این هدفش بوده ولی 
موفق نشده و نخواهد شد چرا که مردم ما توکل به خدا 
و اعتقاد به وجود امام زمان )عج( دارند که این اعتقاد 
به خدا باعث می شود هر چیز غیرخدایی نزد آنها بی 

مقدار شود.
گفتن هر کلمه ای که ایجاد اختلاف کند ممنوع است 
 وی در بخش دیگری از سخنان خود با تاکید بر اینکه 
جامعه مهدوی باید به گونه ای باشد که جای جای آن 
نشان از امام زمان )عج( باشد، گفت: جامعه ما نیاز به 
وحدت دارد و شخصیت هایی که دارای تربیون هستند 
باید در استخدام کلمات و ادبیات گویش خود دقت 
کنند و گفتن هر کلمه ای که ایجاد اختلاف و نزاع کنند 

ممنوع است.
در  کار  کرد:  خاطرنشان  قم  علمیه  حوزه  استاد 
زمینه حجاب و عفاف تخصصی است و کسانی که 
می خواهند در این زمینه اقدام کنند باید سنجیده ورود 
و عمل کنند؛ وضع حجاب و عفاف جامعه ما را نگران 
کرده و کار باید با تحقیق، پژوهش و به صورت تخصصی 

دنبال شود.

 

 

 

تولیت حضرت معصومه )س( حفظ وحدت و انسجام 
جامعه را از امور واجب و ضروری دانست و گفت: رهبر 
دادند  حجاج  به  امسال  که  پیامی  در  انقلاب  معظم 
بر حفظ وحدت در جامعه تأکید کردند بنابراین همه 
مسئولان و اقشار مردم باید در حفظ وحدت بکوشند. 
روزیکشنبه  صبح  سعیدی  سیدمحمد  الله  آیت 
امام  شبستان  در  که  قربان  عید  نماز  خطبه های  در 
)س(  معصومه  حضرت  مطهر  حرم  خمینی)ره( 
اقامه شد، عنوان کرد: تقوا موتور محرک انسان برای 

مدیر کل راهداری و حمل ونقل جاده ای استان قم 
گفت: با اعتباری بالغ بر۲00میلیارد ریال، مسیرهای 
دسترسی 30 پاره روستا به طول 37 کیلومتر بهسازی 
شد و به بهره برداری رسید.  حسین زنجیرانی فراهانی 
به  نسبت  جاری  سال  طی  که  مطلب  این  توضیح  با 
بهسازی 37 کیلومتر از راه های روستایی استان قم 
اقدام شده است، اظهار کرد: نظر به ضرورت ارتقای 
گذشته  سنوات  طی  روستایی،  راه های  ساخت  زیر 
و درقالب طرح هایی از جمله طرح ابرار ) اقدام ملی 

مدیر کل نوسازی، توسعه و تجهیز مدارس استان قم 
گفت : بر اساس برآوردها در هر سال تحصیلی تقریبا ده 
هزار دانش آموز به تراکم دانش آموزی افزوده می شود 
که همین افزایش تراکم دانش آموزی نیاز به ساخت ۲۵ 
کلاس ۱۲ کلاسه دارد بنابراین سالانه باید ۵0 مدرسه 
۱۲ کلاسه را داشته باشیم.  احمد رضا اجتهادی در 
گفت و گویی اظهارداشت : تلاش فوق العاده ای توسط 
سازمان نوسازی مدارس مجموعه اداره کل نوسازی 
مدارس و دیگر مجموعه های استانی و ملی جهت 

آیت الله سعیدی در خطبه های نماز عید قربان:
مسئولان و مردم

 در حفظ وحدت بکوشند

مدیر کل راهداری و حمل ونقل جاده ای استان قم  خبرداد:

بهسازی 37کیلومتر از راه های 
روستایی استان قم 

مدیرکل نوسازی، توسعه و تجهیز مدارس استان قم:
سالانه باید ۵۰ مدرسه ۱۲ کلاسی درقم 

ساخته شود
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با حضور مدیرکل ارشاد استان قم و استاد مجاهدی ؛

دبیرخانه شعر و ادبیات
آئینی کشوردرقم افتتاح شد
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چرا اروپا نمی خواهد 
برجام بی فرجام باشد؟

مذاکرات احیای برجام به واسطه مقاومت "ثابت" ایران 
و آمریکا، مقاومت "وابسته" اروپا و "متغیر" مسکو و پکن 

به فرجام نهایی نزدیک نمی شود یا اگر نزدیک شود فرجام پیدا نمی کند؛ تا وقتی این 
وضعیت بر قرار است در روند مذاکرات تغییری حاصل نخواهد شد. 

در میان کشورهای جهان که رویکرد و سیاست رئالیستی و پراگماتیستی دارند مذاکره 
یک هدف برای رسیدن به اهداف است، مگر اینکه کاملا راه های استفاده از مذاکره به 
عنوان یک ابزار کم هزینه بسته شود و مذاکره به اختلال در دستیابی به اصول و اهداف 
منجر شود، از آن جهت است که آمریکا میانجی ها یا مذاکره مستقیم و غیرمستقیم با ایران 

را همواره پذیرفته است.
اساسا در عرصه سیاست حرفه ای و نزد سیاستمداران انجام مذاکره یک رسالت تعریف 
شده سیاسی است اما زمانی که سخن از پایان مذاکره گفته می شود نشان دهنده ورود 
به فاز دیگری در عرصه ارتباط میان دو کشور یا دو جبهه در مقابل هم است. آمریکایی ها 
بر این باورند که ایران از مذاکره برای خرید زمان استفاده می کند، ایران هم معتقد است 
که آمریکا تضمین لازم برای ماندن در برجام را نمی دهد. معتقدم ایران و آمریکا در این 
شرایط در بحث هسته ای به یک مقاومت ثابت رسیده اند که در صورت ادامه این وضعیت 

نمی توان انتظار شکست یا گشایشی در روند داشت.
آمریکا برجام را موسع می خواند و خواستار تن دادن تهران به حل و فصل همه پرونده 
هایی  است که به نوعی ایران در آنها دخالت و نفوذ دارد در حالی که ایران برجام را به بحث 
هسته ای محدود می داند و خواهان برداشته شدن همه تحریم ها علیه ایران حتی تحریم 

های حقوق بشری و تروریستی است.
مذاکره نکردن ایران و آمریکا به طور مستقیم در بحث برجام تحت تاثیر این وضعیت، 
بنگاه های معاملات یا همان میانجی گرها فعال شده اند که خود به خود هزینه های توافق 

را افزایش می دهد.
هیچ کس نمی تواند بگوید امید به مذاکره تعطیل اما می توان گفت این روندی که امروز 
شاهد هستیم، امید بسیار کم و نگرانی های زیادی را برای رسیدن به یک توافق به وجود 
آورده است، معتقد است: مذاکره غیرمستقیم، کلام محورانه، با مقاومت انسدادی و 
متصلب نهایتا نمی تواند رهاورد مثبتی به همراه داشته باشد. ایران و آمریکا به هیچ وجه 
حاضر به عقب نشینی از مواضع خود نیستند و ادامه این وضعیت شرایطی را ایجاد کرده 

است که دیگر نمی توانند عقب نشینی کنند.
اروپا به دلایل داخلی و منطقه ای نمی خواهد برجام بی فرجام باشد، اما از آنجایی که 
مقاومت وابسته به آمریکا دارد در نهایت در زمین آنها بازی  می کند. روسیه و چین هم از 
ابتدا مقاومت متغیر داشتند یعنی همواره از برگ ایران برای گرفتن امتیاز از غرب به ویژه 

آمریکا استفاده می کنند.
مذاکرات به واسطه مقاومت ثابت ایران و آمریکا و وابسته اروپا و متغیر مسکو و پکن به 
فرجام نهایی نزدیک نمی شود یا اگر نزدیک شود فرجام پیدا نمی کند .در وین در زمستان 
گذشته مذاکرات یک گام به پایان کار نیاز داشت اما روسیه آشکارا از برجام به نفع منافع 
خود استفاده کرد و احیای برجام را معطل گذاشت. از این رو معتقدم تا وقتی این سطح 
از مقاومت در میز مذاکره در جریان است گفت وگوها با واسطه یا بی واسطه به جایی نمی 

رسد.
کارشناس مسایل بین الملل

یک کارشناس مسائل آمریکا :

با تحریم های جدید لزوم اخذ تضمین ها 
در مذاکرات جدی تر شد

 یک کارشناس مسائل آمریکا گفت: وضع تحریم های جدید آمریکا علیه ایران، لزوم اخذ 
تضمین ها در مذاکرات را جدی تر کرد. 

امیرعلی ابوالفتح، کارشناس مسایل آمریکا در گفت وگو با ایرنا در مورد تحریم های جدید 
وزارت خزانه داری آمریکا علیه ایران، گفت: واشنگتن مجددا تحریم های جدیدی علیه 
ایران وضع کرد که موضوع جدیدی نیست و از زمانی که بایدن وارد کاخ سفید شده است 
و بازگشت به برجام را مطرح کرده است، همزمان سیاست های ترامپ و سایر دولت های 

قبلی ایالات متحده را ادامه داده و تحریم های جدیدی علیه ایران اعمال کرده است.
وی ادامه داد: وزارت خزانه داری آمریکا نیز دستور توقیف اموال چند فرد و شرکت 
در ایران و منطقه خلیج فارس را داده است تا از این طریق مانع فعالیت شرکت هایی که 

تحریم ها را دور میزنند، بشود.
این کارشناس مسائل آمریکا با بیان اینکه تحریم های جدید آمریکا همزمان با مذاکرات 
دیپلماتیک به منظور لغو تحریم هاست،ادامه داد: آمریکایی ها بارها در زمانی که در حال 
مذاکره با ایران بودند، تحریم های جدیدی را اعمال کرده و ادعا کردند که این تحریم ها 
به مذاکرات هسته ای ربطی ندارد و به دلیل مسائل موشکی و منطقه ای است لذا به هر 
طریقی سعی می کنند تا ایران راتحت فشار قرار داده و تعهدات بین المللی خود را نقض 

کند.
ابوالفتح تاکید کرد: جمهوری اسلامی ایران همواره ثابت کرده است که به دنبال مذاکره 
برای لغو تمامی تحریم ها و انتفاع اقتصادی مردم ایران است اما آمریکایی ها درست در 
زمانی که تلاش ها برای رفع تحریم ها ادامه دارد، با تصویب تحریم های جدید به دنبال 

فشار بر ایران هستند تا در مذاکرات بتوانند امتیازگیری کنند.
این کارشناس مسائل آمریکا خاطرنشان کرد: آمریکا همواره تعهدات بین المللی خود را 
در عمل نقض کرده است و جمهوری اسلامی ایران به دلیل این بی تعهدی ایالات متحده 
و فشار حداکثری به مردم ایران، به آمریکا بی اعتماد بوده است و یکی از دلایل طولانی 
شدن مذاکرات نیز به دلیل همین موضوع است چراکه آمریکا هیچ گاه حسن نیت خود را 

در قبال ایران نشان نداده است.
وی تاکید کرد: جمهوری اسلامی ایران، همواره در مذاکرات خواهان تضمین های 
جدی از سوی آمریکا است و هیچ گاه در طول این چندماه اخیر از حق مردم ایران کوتاه 
نیامده است لذا این اقدام اخیر آمریکا، لزوم اخذ تضمین ها در مذاکرات را جدی تر می کند 
و تا زمانی که ایالات متحده همه تحریم ها را لغو نکند و حسن نیت خود را نشان دهند، 

رسیدن به توافق میسر نیست.

در جلسه ای به ریاست آیت الله آملی لاریجانی صورت گرفت؛

بررسی کاهش تورم، کنترل و هدایت 
نقدینگی در جلسه مجمع تشخیص

مجمع تشخیص مصلحت نظام در جلسه ای به ریاست آیت الله آملی لاریجانی، کاهش 
تورم، کنترل و هدایت نقدینگی در سیاست های کلی برنامه هفتم را بررسی کرد. 

براساس این گزارش، مجمع تشخیص مصلحت نظام در جلسه ای فوق العاده که به 
ریاست آیت الله آملی لاریجانی و با حضور روسای سه قوه، رئیس سازمان برنامه و بودجه 
و معاون بانک مرکزی و رئیس مرکز پژوهش های مجلس و دبیر و اعضای مجمع برگزار 
شد، به بحث و بررسی پیرامون بررسی سیاست های کلی برنامه هفتم توسعه کشور 

پرداخت.
اعضای مجمع با بررسی پیشنهاد کمیسیون مشترک تدوین سیاست های کلی برنامه 
هفتم توسعه، در موضوع ایجاد ثبات در سطح عمومی قیمت ها و نرخ ارز و کاهش نرخ 
تورم به میزان ۷واحد درصد در هر سال از برنامه هفتم توسعه و تک رقمی کردن آن تا پایان 

برنامه به جمع بندی رسیدند.
اعضای مجمع همچنین مقرر کردند: کنترل و مدیریت نقدینگی و ایجاد تناسب در نرخ 
رشد نقدینگی و رشد ناخالص داخلی به گونه ای که در هر سال حداقل ۲۰درصد از نرخ 

رشد نقدینگی کاسته شود.
براساس این گزارش، در موضوع نقدینگی و اعتبارات بانکی، اعضای مجمع تصویب 
کردند که »جهت دهی به نقدینگی و هدایت اعتبارات بانکی به فعالیت های مولد و 
جذابیت زدایی از فعالیت های غیر مولد با اصلاح نظامات پولی، بانکی و مالی و تجاری 

صورت پذیرد.
در این جلسه آیت الله سید ابراهیم رئیسی، با اشاره به اهتمام دولت به کنترل نقدینگی 
و اهمیت هماهنگی میان سیاست های کلی و برنامه های تحولی در دولت گفت: توجه به 

سیاست های دولت، آهنگ حرکت در کشور را هماهنگ تر می کند.
محمدباقر قالیباف رئیس مجلس شورای اسلامی نیز در این جلسه بر ضرورت هدایت 
نقدینگی به سوی تولید و بازتعریف رابطه مالیات و نقدینگی و ابزارهای سرمایه تاکید کرد.

محمدباقر ذوالقدر دبیر مجمع تشخیص مصلحت نظام هم با اشاره به هدف گذاری 
مجمع در اینکه اولویت برنامه هفتم پیشرفت اقتصادی عدالت محور است، اظهار داشت: 
پیشنهاد کمیسیون مشترک رشد اقتصادی همراه با عدالت و بدون تورم است از این رو 
می بایست در طول برنامه نقدینگی مدیریت و کنترل شود و در پایان برنامه، تورم تک رقمی 

شود.

اخبار

دبیر شورای عالی انقلاب فرهنگی مطرح کرد :

 صیانت و حفاظت خانواده اولویت
 سند مهندسی فرهنگی

 دبیر شورای عالی انقلاب فرهنگی با تاکید براینکه، اجرای سند مهندسی فرهنگی در 
هفت استان کشور آغاز شده و تا پایان مردادماه امسال نیز در پنج استان دیگر اجرایی 
می شود، گفت: صیانت و حفاظت از خانواده اولویت کاری نهادهایی همچون آموزش و 

پرورش، مساجد، رسانه ملی و سینما در اجرای سند مهندسی فرهنگی است. 
سیدسعیدرضا عاملی در آیین اختتامیه جشنواره مساجد، بقاع متبرکه و خانواده با 
عنوان آوای زندگی که در مسجد امام صادق )ع( برگزار شد، افزود: امروز بیش از هر زمانی 
تقویت نهاد خانواده اهمیت دارد. با توجه به تبلیغات و پویش های نامتعارفی که در فضای 
مجازی و تلویزیون ماهواره ای وجود دارد، لازم است تمرکز جدی معرفتی، انگیزه ای و 

اجتماعی نسبت به خانواده ایجاد کرد.
وی با بیان اینکه وجود ۸۰ هزار مسجد در کشور ظرفیت خلق فضیلت های بزرگ است، 
بیان کرد: هر چقدر مساجد به مساله خانواده ورود پیدا کنند، باعث تحکیم خانواده می 
شود. در واقع از طریق مسجد و حضور اعضای خانواده در مسجد به نوعی جماعت محلی 

مسلمین شکل می گیرد و محملی برای انتقال پیام تربیتی اسلام است.
وی با بیان اینکه، امروز گسترش طلاق به غایب شدن پدر از خانواده و بدنبال آن مادر و 
حتی غایب شدن فرزندان در خانواده منجر شده است و یک نوع جدایی عناصر خانواده 
در حال شکل گیری است، تاکید کرد: خانواده بدون غیاب پدر یا مادر گرفتار خسارات 

بزرگی می شود.
عاملی با بیان اینکه، امروز شبکه های ماهواره ای نابودی خانواده را هدف گیری کرده 
اند، افزود: این تلوزیون ها نسبی گرایی را در جامعه ترویج می دهند و افراد را منحرف می 
کنند. اخلاق را از یک امر الهی مبتنی بر تقوای فردی و اجتماعی به یک امر شخصی، 

نسبی و انتخابی تبدیل و ماندگاری و پایدار اخلاق را دچار تزلزل می کنند.
نامشروع،  روابط  مخدر،  مواد  مصرف  ماهواره ای،  های  رسانه  در  کرد:  اضافه  وی 
دوستی های بدون چارچوب و نظام اخلاقی را ترویج و طبیعی جلوه می دهند. این فعالیت 

ها به جایی می رسد که به طور مثال در فرانسه رابطه با محارم ثبت می شود.
عاملی رواج پویش "دوستی با همه" در غرب و تبلیغ آن را در تلوزیون های ماهواره ای و 
فضای مجازی بسیار خطرناک دانست و افزود: مطالعات اجتماعی که انجام شده نشان 
می دهد توجه به همه اجزای خانواده اهمیت دارد. در واقع به همان میزان که مادر نقش 

محوری دارد؛ پدر هم اهمیت دارد و حتی جایگاه سالمندان هم باید حفظ شود.
وی گفت: هیچ نهادی محبوب تر از خانواده وجود ندارد و یکی از توصیه های مقام 
معظم رهبری به مسوولان همواره توجه به خانواده و حفظ آن بوده است که در این 
زمینه باید به خانواده در حوزه ادب اسلامی آموزش داده شود؛ چرا که اکنون بحث سواد 

خانواده بسیار مهم است.
دبیر شورای عالی انقلاب فرهنگی اظهار داشت: امروز شبکه های فساد به صورت 
زنجیره ای در شهرها وجود دارد و خانواده ها نیز باید مسیر تشکیل زندگی جوانان را 
مرتفع کنند، اما متاسفانه اکنون در بسیاری از خانواده ها ازدواج آسان نداریم که باید تغییر 

فرهنگ و سبک زندگی در این حوزه  اتفاق بیفتد.
وی خاطرنشان کرد: امروز باندهای فساد نسل جوان معتاد را برای توسعه فساد مورد 

طعمه قرار می دهند. خانواده طلاق نیز در معرض آسیب های اجتماعی زیادی است.
دبیر شورای عالی انقلاب فرهنگی خاطر نشان کرد: هنگامی در نهاد خانواده تردید 
بوجود آمد، جاذبه ها جایگزین می شود. لذا روی استحکام فکری و معرفتی خانواده باید 
تمرکز کرد. این کاملا روشن و متقن است که خانواده ای که مبنا و چارچوب زندگی را 
قانون و نظام ارزشی الهی قرار دهد، در یک حفاظ و پاکی نجات بخش و سعادت آفرین 

قرار می گیرد.

 یک عضو کمیسیون صنایع و معادن مجلس:

 مصرف کننده دیگر توان پرداخت
 افزایش قیمت خودرو را ندارد

یک عضو کمیسیون صنایع و معادن مجلس شورای اسلامی گفت: اگر خودروسازان 
قیمت ها را افزایش دهند جنبه سوداگری دارد و به نفع واسطه ها است، چراکه مصرف 

کننده دیگر توان پرداخت این هزینه را ندارد. 
بهزاد رحیمی ، در خصوص درخواست خودروسازان برای افزایش قیمت محصولاتشان، 
بیان کرد: با توجه به بررسی صورت های مالی و عملکرد خودروسازان، زیان ده بودن آنها 
محرز است، اما قطعا این موضوع از طریق افزایش قیمت جبران نمی شود و بازار و مردم 

دیگر کشش قیمت های بیشتر از این را ندارند.
وی با اشاره به اینکه اگر افزایش قیمتی هم باشد فقط جنبه سوداگری دارد و به نفع 
واسطه ها است، چراکه مصرف کننده دیگر توان پرداخت این هزینه را ندارد، عنوان کرد: 
خودروسازان باید هزینه های خودشان را مدیریت کنند و قیمت تمام شده شان را پایین 

بیاورند و الّا از این طریق نه مجلس و نه افکار عمومی پذیرای این افزایش نیست.
این عضو کمیسیون صنایع و معادن با بیان اینکه در زیان ده بودن خودروسازان شکی 
نیست، تاکید کرد: قرار نیست خودروسازان با همان روال خودشان مسیر را ادامه دهند و 

بعد افزایش و زیانشان را از جیب مردم تامین کنند.
رحیمی در پاسخ به این سوال که خودروسازان در رابطه با ارتقای کیفیت محصولاتشان 
معتقدند که ابتدا قیمت ها و تولیداتشان را افزایش دهند بعد به بحث کیفیت می پردازند، 
گفت: این شرط و چرخه مردود است. خودروسازان در هر شرایط قیمتی باید به فکر 
کاهش قیمت، مدیریت هزینه ها و افزایش کیفیت محصولاتشان باشند. البته تا حالا 
نیز کیفیت رضایت بخشی نداشته اند هر چند خودشان برنامه ای برای خارج کردن 

خودروهای بی کیفیت و یا فاقد کسب استانداردها داشتند.
وی با تاکید بر اینکه کیفیت شرط اصلی است و ارتباطی با موضوع افزایش قیمت ندارد، 
گفت: این یک شرط باطل است که توجیهی ندارد و مجلس نیز از این سیاست و صحبتی 

که خودروسازان می کنند به هیچ عنوان حمایت نمی کند.
 

یک نماینده مجلس: 

مردم در اماکن شلوغ از ماسک
 استفاده کنند

یک عضو کمیسیون عمران مجلس شورای اسلامی، تاکید کرد: کاهش مقطعی بیماری 
کرونا به منزله مجوز بی توجهی به پروتکل های بهداشتی نیست و برای جلوگیری از اوج 

گیری مجدد این بیماری پروتکل های بهداشتی باید با جدیت دنبال شود. 
اسماعیل حسین زهی با تاکید بر ضرورت رعایت پرتکل های بهداشتی، بیان کرد: 
ما شاهد بودیم که بیماری کرونا در یک مقطعی به دنبال رعایت پروتکل های بهداشتی 
و انجام واکسیناسیون عمومی کاهش پیدا کرد اما این به منزله این نیست که ما رعایت 
پروتکل ها را نادیده بگیریم بلکه باید در تمام اماکن و محل های پرتردد و شلوغ از ماسک 

استفاده شود.
وی در ادامه با بیان اینکه آمار نشان می دهد که میزان مبتلایان به بیماری در حال 
افزایش است، اظهار کرد: هم مردم و هم تمام بخش ها باید رعایت پروتکل ها و توصیه 
های پزشکی را در اولویت قرار دهند تا مجددا شاهد اوج گیری این بیماری و آسیب های 

ناشی از آن نباشیم.
نماینده مردم خاش در مجلس شورای اسلامی، تصریح کرد: صدا و سیما نیز نقش 
مهمی در تشویق مردم به رعایت پروتکل های بهداشتی دارد. قطعا رعایت پروتکل ها برای 
حفظ سلامت جامعه حائز اهمیت است و باید با جدیت از سوی تمام بخش ها و مردم 

دنبال شود.
 

فرمانده نیروی دریایی راهبردی ارتش:

توانمندی های نیروی دریایی ارتش
 در سطح بالایی قرار دارد

 فرمانده نیروی دریایی راهبردی ارتش با اشاره به ساخت ناوشکن دماوند در دریای خزر، 
گفت: توانمندی های نیروی دریایی راهبردی ارتش در سطح بالایی قرار دارد.

دریادار شهرام ایرانی در حاشیه برگزاری رزمایش امنیت پایدار ۱۴۰۱ با اشاره به ساخت 
ناوشکن دماوند با به روزترین تجهیزات، اظهار کرد: این ناوشکن با هدف حفظ تمامیت 

ارزی در پهنه مرزی ساخته شده است.
وی با بیان اینکه ناوشکن دماوند نیروی دریایی راهبری ارتش به آب انداخته شده است، 
گفت: در حال حاضر این ناوشکن در مرحله تکمیل نصب تجهیزات است و در یک زمان و 

طی مراسم ویژه به ناوگان شمال الحاق می شود.
دریادار شهرام ایرانی با اشاره به اینکه دریای خزر دریای صلح و دوستی، افزود: قطعاً 
با همکاری کشورهای همسایه می توانیم سطح امنیت این دریا را تا حد زیادی افزایش 

دهیم.

رییس جمهور با تاکید بر رعایت دستورالعمل های بهداشتی پیشگیری از 
کرونا با توجه به شرایط جدید این بیماری، گفت: ورود مسافر از تمامی مرزهای 
زمینی، هوایی و دریایی باید همراه با رعایت پروتکل های بهداشتی و انجام تست 

تشخیص کرونا باشد. 
آیت الله سید ابراهیم رئیسی روز شنبه در جلسه ستاد ملی مقابله با کرونا ضمن 
گرامیداشت روز عرفه و تبریک به مناسبت فرا رسیدن عید سعید قربان، در مورد 
شرایط کرونا در کشور گفت: با وجود مشارکت مردم و زحمات کادر درمان باید 
دستورالعمل های بهداشتی رعایت شود تا با سویه جدیدی از بیماری مواجه 
نشویم و یا اگر سویه جدیدی نیز ایجاد شد، گسترش و فراگیری در کشورمان 

پیدا نکند.
رییس جمهور با اشاره به تاثیر گذار بودن رعایت اصول بهداشتی برای مقابله با 
ویروس کرونا، اظهار داشت: لازم است افرادی که دارای بیماری زمینه ای هستند 
نسبت به رعایت پروتکل های بهداشتی و زدن دُز یادآور واکسن اهتمام بیشتری 

داشته باشند.
رئیسی نقش رسانه ها در ارتقا و استمرار رعایت دستورالعمل های پیشگیری از 
کرونا را مهم برشمرد و گفت: رسانه ها با کمک وزارت بهداشت موضوع آموزش 

مبارزه با کرونا را در جامعه ادامه داده و تقویت کنند.
رییس جمهور همچنین با اشاره به ضرورت افزایش آزمایش تشخیص ویروس 
کرونا برای تقویت بیماریابی در سراسر کشور، بر ضرورت توسعه واکسیناسیون دُز 

یادآور برای پیشگیری از بیماری تأکید کرد.
آیت الله رئیسی نظارت بر ورود مسافران از مرزهای کشور را ضروری خواند و 
گفت: ورود مسافر از تمامی مرزهای زمینی، هوایی و دریایی باید همراه با رعایت 

پروتکل های بهداشتی و انجام تست تشخیص کرونا باشد.
رییس جمهور در مورد برگزاری مراسم اربعین حسینی و اهمیت برنامه ریزی 
برای هرچه بهتر برگزار شدن این مراسم، گفت: یقین داریم امسال در مراسم 

اربعین با حجم بسیار زیادی از علاقمندان برای زیارت اباعبدالله الحسین )ع( 
مواجه خواهیم شد. در واقع این مراسم از اواخر ماه محرم آغاز و تا انتهای ماه 
صفر ادامه خواهد داشت؛ هر چند مردم خودشان زمان سفر به عتبات عالیات 
را مدیریت می کنند اما ستاد مرکزی اربعین حسینی)ع( نیز باید برنامه ریزی های 

لازم را تدوین و به صورت فعالانه اقدامات لازم را انجام دهد.
رئیسی با اشاره به اینکه در ماه های آینده شاهد بازگشایی مدارس و دانشگاه ها 
در کشور هستیم، تصریح کرد: از همین امروز باید نسبت به آنچه لازم است در 
مدارس و دانشگاه ها برای مقابله با کرونا، انجام شود برنامه ریزی های لازم صورت 

گیرد.
رییس جمهور با تقدیر از سازندگان واکسن کرونا در کشور، گفت: امیدوارم با این 
تعداد واکسن ساخته شده ایرانی و واکسن های تامین شده خارجی دیگر نیازمند 
واردات واکسن کرونا نباشیم و با همین شیب تولید واکسن در کشور نیازهایمان 

تأمین خواهد شد.

رییس جمهور در جلسه ستاد ملی مقابله با کرونا:

ورود مسافر از تمامی مرزها باید همراه با تست کرونا باشد 

وزیر اطلاعات با بیان این که دشمن در جنگ تحریم 
و به کارگیری انواع توطئه ها علیه ملت ایران شکست 
خورده است گفت: گسترش نارضایتی ها و نا امید سازی 
مردم از اهداف دشمن است و افزایش امید در جامعه با 
تلاش های جهادی دولتمردان موجب رضایت و همراهی 

مردم شده است. 
حجت الاسلام والمسلمین سید اسماعیل خطیب،در 
جمع مدیران و رؤسای دفاتر استانی شورای هماهنگی 
با اشاره به این که در حال حاضر با  تبلیغات اسلامی 
شرایط حساسی در کشور مواجه هستیم، گفت: فرصت 
مناسبی برای همفکری، همدلی و همراهی سران همه 
قوا و دستگاههای مختلف در سایه نظام مقدس جمهوری 
اسلامی فراهم شده است.  حجت الاسلام والمسلمین 
توقعاتی در  و  انتظارات  این شرایط،  افزود: در  خطیب 
جهت تحول و جهش افتصادی برای پیشرفت کشور به 
وجود آمده که در سایه وحدت و همراهی مسئولان و مردم 

و لطف و عنایت الهی به دست می آید.
نمی  را  این شرایط  قطعا، دشمن  کرد:  تصریح   وی 
پسندد، چرا که بیش از ۴۰ سال است ، به شکل های 
مختلف، علیه ملت و نظام مقدس جمهوری اسلامی 
ایران، توطئه و فتنه کرده است و در قالب کودتا، جنگ، 
تحریم ، فتنه و تهاجم فرهنگی و اشکال مختلف، به کشور 
ضربه زده است ولی هیچ گاه موفق نشده و تجربیات 

زیادی از شکست در برابر ملت ایران دارد.
 تلاش دشمن برای مخدوش کردن امنیت روانی مردم

 وی یادآور شد: هم اکنون ده ها سرویس اطلاعاتی 

فعال، بر علیه نظام جمهوری اسلامی ایران فعالیت می 
کنند و بودجه این سرویس های اطلاعاتی از بودجه کل 

کشور ما بیشتر است. 
کرد:  تاکید  خطیب  والمسلمین  الاسلام  حجت 
ایران  دشمنان معتقدند و اعتراف می کنند که کشور 
برخوردار  ثبات  و  اقتدار  و  استحکام  از  امروز  اسلامی، 
است و اقدامات دشمن در جهت جلوگیری از گسترش و 
فراگیری انقلاب در منطقه و مهار آن است.  وزیر اطلاعات 
ادامه داد: بنابراین دشمنان راه و روش جدیدی را در پیش 
گرفته اند و قصد دارند، شرایطی را ایجاد کنند تا اقتدار 
ناامید کردن مردم  و  نارضایتی  با گسترش   ، را  کشور  

نسبت به کارآمدی نظام مخدوش کنند.
 سفر بایدن به منطقه صرفاً برای

 سخنرانی و توافق نیست 
 وی با اشاره به طرح آبراهام و سفر اخیر بایدن به منطقه 
گفت: این اقدامات صرفا یک سخنرانی و توافق نیست، 
با  آمریکا  رسمی  بازگشت  برای  تلاش  معنای  به  بلکه 

محوریت رژیم صهیونیستی به منطقه است.
 وزیر اطلاعات در ادامه اظهار داشت: اکنون که یک 
دولت انقلابی و مردمی، تصمیم به ایجاد تحولات اساسی 
با  دارد  تصمیم  دشمن  است،  گرفته  اقتصاد  حوزه  در 
برنامه ریزی و تلاش مضاعف، مسائل اقتصادی کشور را 
امنیتی کرده و به دنبال سوء استفاده از مطالبات انباشته 
شده مردم است. وی با اشاره به اهمیت جهاد تبیین در 
جلوگیری از مخدوش کردن امنیت روانی مردم و مقابله با 
جنگ رسانه ای گفت: علیرغم همه فشارهای اقتصادی و 

معیشتی، بر اساس نظرسنجی های انجام شده در داخل 
بر اساس اعلام سازمان های معتبر  و  ازکشور  و خارج 
جهانی، مردم ایران به آینده امیدوارند و این امر یکی از 
نقاط قوتی است که باید از آن بهره برد و افقی را ایجاد 
کرد، تا این نقشه و توطئه دشمن نیز با شکست مواجه 

شود.
 باید با جدیت و قاطعیت با رانت خواران  اقتصادی 

مقابله کرد 
حجت الاسلام والمسلمین خطیب گفت: دشمن از 
بیرون و خارج از مرزهای کشور، با اقدام به ترور، تخریب 
و جنگ سایبری، شرایطی را فراهم کرده تا با تحریک 
جامعه و افزایش سطح نارضایتی در میان مردم در جهت 

عدم موفقیت دولت و نظام تلاش کنند.
به تلاش دشمن جهت مخدوش کردن  با اشاره  وی 
از اقداماتی که  امنیت روانی مردم جامعه گفت: یکی 
دولت  با جدیّت به آن توجه دارد، این است که تلاش 
دشمن در مخدوش کردن امنیت روانی جامعه را خنثی 
کند و یکی از شعارهای اصلی این دولت، مبارزه با فساد 
است و یکی از گلوگاه های اصلی فساد، رانت های کلانی 
است که با توجیه خدمت و مبارزه با تورم، در قالب ارز 
ترجیحی و سایر تسهیلات، در اختیار افراد خاصی قرار 
گرفته است. حجت الاسلام والمسلمین خطیب تاکید 
کرد: باید با جدیت و قاطعیت با این رانت خواران مقابله 
کرد. این دولت با شجاعت و شهامت اقدامات عملی را در 
این خصوص انجام داده و به لطف الهی و همراهی و صبر 

مردم ، به این مسیر ادامه می دهد.

وزیر اطلاعات:

دشمن درجنگ تحریم و توطئه ها شکست خورده است

مهدی مطهرنیا*

و  حضور  افزایش  برای  زمینه سازی  هرگونه  گفت:  خارجه  امور  وزارت  سخنگوی 
نقش آفرینی آمریکا در سازوکارهای امنیت منطقه ای، دستاوردی جز ناامنی، بی ثباتی و 

گسترش تروریسم در سطح منطقه به دنبال نخواهد داشت.
ناصر کنعانی در واکنش به طرح موضوع تکمیل سامانه های پدافند هوایی در منطقه 
از سوی هماهنگ کننده ارتباطات راهبردی شورای امنیت ملی کاخ سفید و اظهارات 
تخاصم آمیز وی علیه کشورمان اظهار داشت: طرح این موضوع تحریک آمیز بوده و 
جمهوری اسلامی ایران به این اظهارات از منظر تهدید علیه امنیت ملی و منطقه ای نگاه 
می کند.  سخنگوی وزارت امور خارجه افزود: اینکه آمریکا بدون درک درست واقعیات 
منطقه، صرفا با هدف ایران هراسی و اختلاف افکنی میان کشور های منطقه، چنین 
موضوعاتی را مطرح و پیگیری می کند، نشان می دهد که آنچه برای آمریکا مهم است، 
منافع نامشروع این کشور و دادن تنفس مصنوعی به رژیم صهیونیستی در منطقه است.

کنعانی از اینکه این مقام کاخ سفید خود را به عنوان سخنگوی کشور های منطقه جا 
زده است، ابراز شگفتی کرد و افزود: برخلاف این اظهارات نسنجیده، ایران همواره بر 
گفتگو، مشارکت و همکاری منطقه ای برای تأمین امنیت و منافع مشترک کشور های 

منطقه به دور از مداخله بیگانگان تاکید داشته است.
سخنگوی وزارت امور خارجه در ادامه اظهار داشت: تلاش برای ایجاد نگرانی های 
جدید امنیتی در منطقه، نتیجه ای جز تضعیف امنیت مشترک منطقه ای و تأمین منافع 
امنیتی رژیم صهیونیستی نخواهد داشت و نمی توان با فریبکاری و ترویج ایران هراسی، 
حاشیه امنی برای رژیم صهیونیستی ایجاد کرد. کنعانی تاکید کرد: تجربه نشان داده که 
انباشت تسلیحات، نمی تواند امنیت ساز باشد و برقراری امنیت مشترک منطقه ای، در 
گرو همکاری جمعی کشور های منطقه و حفظ و پایداری آن، مستلزم پیشبرد تفاهم درون 
منطقه ای است و ایران با پایبندی به سیاست همسایگی، جدیت و اراده خود را در این 
زمینه نشان داده است.  سخنگوی وزارت امور خارجه در پایان تصریح کرد: ورود بیگانگان 
در هر فرآیند منطقه ای نه تن ها امنیت ساز و ثبات آفرین نیست، بلکه خود عامل اصلی 
تنش زایی و ایجاد شکاف منطقه ای است؛ لذا همانگونه که حضور دو دهه ای آمریکا در 
عراق و افغانستان، امنیت را برای این کشور ها به ارمغان نیاورد، هرگونه زمینه سازی برای 
افزایش حضور و نقش آفرینی آمریکا در سازوکار های امنیت منطقه ای نیز، دستاوردی جز 

ناامنی، بی ثباتی و گسترش تروریسم در سطح منطقه به دنبال نخواهد داشت.

سخنگوی وزارت امور خارجه :

ناامنی و گسترش تروریسم دستاورد حضور آمریکا در منطقه  است 

نایب رئیس کمیسیون اجتماعی مجلس :

تورم ناشی از حذف ارز ترجیحی مهار می شود
گفت:  مجلس  اجتماعی  کمیسیون  رئیس  نایب   
ارز  از حذف  ناشی  تورم  رئیس جمهور قول داده که 
ترجیحی در چند ماه آینده کاهش پیدا می کند و مهار 

می شود.
ولی اسماعیلی  درباره عملکرد دولت سیزدهم، اظهار 
داشت: هنوز یک سال از تشکیل کابینه دولت سیزدهم 
نمی گذرد و لازم است به دولت فرصت دهیم تا کارش 

را انجام دهد.
از آنکه یک سال از عمر دولت  وی بیان کرد: پس 
را  خود  ارزیابی های  می توانیم  ما  گذشت،  سیزدهم 
درباره عملکرد وزرا انجام دهیم تا در صورتی که لازم 

شد، تغییراتی در کابینه اتفاق بیفتد.
شورای  مجلس  اجتماعی  کمیسیون  رئیس  نایب 
اسلامی با تاکید بر اینکه خط قرمز ما معیشت مردم 
است و همه باید به دنبال رفع مشکلات مردم باشیم، 
تصریح کرد: ارزیابی ما نسبت به عملکرد وزرا باید دقیق 
باشد و در صورتی که وزیری عملکرد مطلوبی نداشته 
باشد، هیچ ایرادی ندارد که در کابینه تغییراتی اتفاق 

بیفتد و آن وزیر تغییر کند.
سخنگوی فراکسیون انقلاب اسلامی مجلس شورای 
سیزدهم،  دولت  مهم  اقدامات  به  اشاره  با  اسلامی 
گفت: بنده عضو ستاد مقابله با کرونا هستم و یکی از 
اقدامات بسیار مهم دولت سیزدهم آن بود که به خوبی 
بیماری کرونا را کنترل کرد. این در حالی است که در 
دولت سابق ما حتی نمی توانستیم یک واکسن برای 
مقابله با این بیماری وارد کنیم. وی ادامه داد: بعد از 
اینکه دولت سیزدهم آغاز به کار کرد، هم واردات واکسن 
کرونا رونق گرفت و هم شاهد افزایش تولید واکسن در 
داخل کشور بودیم. عملکرد دولت در این زمینه بسیار 
خوب بود و تجربه ای بسیار عالی برای دولت جهت 
مدیریت بحران های دیگر شد و دولت گام مثبتی در این 

زمینه برداشت که نمی توانیم آن را نادیده بگیریم.
در  ایران  دائم  عضویت  شد:  متذکر  اسماعیلی 
سازمان شانگهای و شرکت در اجلاس اکو هم از جمله 
اقدامات مثبتی است که منجر به باز شدن پنجره های 
اقتصادی به روی کشورمان شد. دولت رئیسی در عمل 

نشان داده است که دنیا را در پنج کشور غربی خلاصه 
نمی کند و حجم مناسبات اقتصادی ایران از زمان روی 

کار آمدن این دولت افزایش چشمگیری داشته است.
شورای  مجلس  اجتماعی  کمیسیون  رئیس  نایب 
اسلامی با اشاره به اقدامات دولت برای مدیریت ارز 
خوبی  به  ترجیحی  ارز  مدیریت  گفت:  ترجیحی، 
این  اینکه در اجرای  انجام است. علی رغم  در حال 
که  داریم  قبول  و  دارد  وجود  مشکلات  یکسری  کار 
مردم در وضعیت معیشتی سختی قرار دارند و تورم 
افسارگسیخته است، اما همین که دولت وارد این میدان 
شد، بسیار مهم است. نماینده مردم گرمی در مجلس 
شورای اسلامی یادآور شد: ارز ترجیحی حق همه مردم 
است که در سال های اخیر فقط متعلق به چند نفر بود 
و بین آنان دست به دست می شد و لازم بود تغییراتی در 
شیوه اختصاص ارز ترجیحی ایجاد شود. رئیس جمهور 
قول داده تورم ناشی از حذف ارز ترجیحی در چند ماه 
آینده کاهش پیدا می کند و مهار می شود که امیدواریم 

این مسئله هر چه زودتر محقق شود.

 نایب رییس کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس گفت: آمریکا با اعمال 
تحریم های جدید علیه ملت ایران نشان داد، آماده همکاری نیست و دنبال فرسایشی 

کردن مذاکرات است. 
عباس مقتدایی با اشاره به تحریم های اخیر آمریکا علیه ملت ایران گفت: تحریم های 
اخیر آمریکا علیه چند شخصیت و چند شرکت که با ایران همکاری دارند آن هم در حین 
مذاکرات برجام نشان داد که آنها نه به دنبال همکاری بلکه به دنبال اعمال فشار هستند.
نایب رییس کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس شورای اسلامی افزود: 

این مساله غیرقابل اعتماد بودن آمریکا را بیش از پیش نمایان ساخت و به همگان ثابت 
کرد که آنها به دنبال تحقق اهداف شان از طریق اعمال فشار بیشتر علیه ملت ایران 
هستند. مقتدایی اظهار داشت: مقامات آمریکا دریافته اند که ملت ایران قویتر از آن 
هستند که با تحریم ها متوقف شود. وی خاطرنشان کرد: امروز در عرصه بین المللی 
شاهد تضعیف آمریکا هستیم و این مساله را نیز شاهدیم که ایران دوره تحریم هایی که 
آمریکایی ها آن را تحریم فلج کننده می نامیدند، پشت سر گذاشته است و اگر اندکی 

مقاومت کنیم صبح روشن عبور از این شرایط نزدیک است.

نایب رییس کمیسیون امنیت ملی مجلس:
آمریکا با اعمال تحریم های جدید دنبال فرسایشی کردن مذاکرات است
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آشنایی با دلایل سکته مغزی

چه با وزنه تمرین کنید، چه بدوید و چه تمرینات تناوبی پُرشدت انجام دهید به 
احتمال زیاد روز بعد دچار درد عضلانی می شوید و حتما این اتفاق را بارها و بارها 

تجربه کرده اید.
درد و کوفتگی بعد از ورزش )DOMS( عارضه ای است که در آن، بعد از ورزشی 
که به آن عادت ندارید دچار بدن درد می شوید. این درد معمولا ۲۴ تا ۷۲ ساعت بعد 
از ورزش شروع می شود و در عرض ۲ تا ۳ روز به اوج خود می رسد و در عرض ۵ تا ۷ 
روز برطرف می شود. درد و کوفتگی بعد از ورزش معمولا بعد از حرکاتی ایجاد می شود 
که عضلات در برابر مقاومت کشیده می شوند، مثلا تپه نوردی یا تمرین با وزنه که در 
آن عضله آسیب می بیند.  درمان خاصی برای بدن درد بعد از ورزش وجود ندارد و 

دانشمندان حتی علت آن را هم نمی دانند.
در حال حاضر شش تئوری درمورد علت درد عضلانی بعد از ورزش وجود دارد:

آسیب فیبرهای عضلانی
یکی از معروف ترین تئوری  ها این است که درد عضلانی تاخیری بعد از ورزش، 
ناشی از پارگی های ریزی است که در فیبرهای عضلانی در اثر ورزش رخ می دهد. 
این پارگی ها روی می دهند و بدن شما طی ساعت ها و روزها بعد از تمرین آن ها را 
ترمیم می کند. پارگی های میکروسکوپی در فیبرهای عضلانی، عملکرد نرمال عضله 
را مختل می کند و باعث درد و ناراحتی می شود. این آسیب می تواند سبب التهاب 

نیز بشود.
این تئوری که درد عضلانی بعد از ورزش ناشی از آسیب فیبرهای عضله است، 

بیشترین طرفدار را دارد؛ اما این تئوری ایرادهایی هم دارد؛ مثلا تحقیقات نشان 
می دهد بدن درد بعد از ورزش، بدون آسیب عضله نیز می تواند رخ دهد. دست کم 
اینکه درد عضلانی بعد از ورزش شامل چیزی بیشتر از صرفا آسیب عضله و پارگی های 

ریز عضله است. پس این تئوری، کاملا توجیه کننده نیست.
آسیب به بافت پیوندی

تئوری دیگر این است که کوفتگی بعد از ورزش ناشی از آسیب بافت پیوندی است. 
بافت پیوندی از دو مولفه اصلی تشکیل شده است: کلاژن و الاستین. فیبرهای 
کلاژن نسبت به کشش، سخت و غیرقابل انعطاف و مقاومند، در حالی که فیبرهای 
الاستین، نرم و قابل انعطافند. این تئوری می گوید انقباضات عضله در بافت پیوندی 
اختلال ایجاد می کند و باعث تغییرات موقتی در عملکردشان می شود که همراه با یک 
واکنش التهابی خفیف است. انقباضات برونگرا )موقعی که عضله کشیده می شود( 
نسبت به انقباضات درونگرا )موقعی که عضله جمع می شود(، آسیب بیشتری به بافت 
پیوندی وارد می کنند، زیرا فشار بیشتری روی تاندون ها و رباط ها وارد می کنند )یعنی 

در قسمتی که عضله به استخوان می چسبد(.
التهاب

التهاب  با  نرمال فیزیولوژیکی  و اختلال  در فرایندهای  انواع آسیب ها  از  خیلی 
همراهند. التهاب، ناشی از فعالیت سیستم ایمنی و ترشح مواد شیمیایی است که 
جریان خون به سمت ناحیه مورد نظر را افزایش داده و سبب گشاد شدن رگ ها 
می شوند. هرچند علائم بدن درد بعد از ورزش، تورم عضله، درد و گرفتگی عضله با 

التهاب همراهند اما طبق مطالعات، مارکرهای التهابی بالا نمی روند یا گلبول های 
سفید که معمولا در التهاب زیاد می شوند، افزایشی ندارند.

ضمنا داروهایی مانند ضدالتهاب های غیراستروئیدی در کاهش بدن درد بعد از 
ورزش چندان موثر نیستند.

تجمع اسیدلاکتیک
سال هاست دانشمندان این تئوری را ارائه داده اند که تجمع اسیدلاکتیک حین و 
بعد از ورزش باعث بدن درد می شود. طی ورزش با شدت تناوبی بالا، تامین اکسیژن 
عضلات کم می شود و عضلات مجبورند از مسیرهای بی هوازی )بدون اکسیژن( 
برای تجزیه ی کربوهیدرات ها جهت تامین انرژی استفاده کنند. وقتی چنین اتفاقی 
می افتد سلول های عضله، اسیدلاکتیک زیادی تولید می کنند و در نتیجه تجمع 
اسیدلاکتیک در جریان خون زیاد می شود. تجمع اسیدلاکتیک، طی ورزش های 
پُرشدت رخ می دهد و این قضیه تا حدودی توجیه کننده ی درد عضلانی تاخیری 

است؛ اما این عامل نیز نمی تواند علت اصلی بدن درد بعد از ورزش باشد!
مطالعه ای دریافت وقتی دونده ها به مدت ۴۵ دقیقه روی تردمیل با شیب ۱۰ درصد 
راه رفتند، اسیدلاکتیکشان بالا رفت؛ اما ربطی به بدن دردشان نداشت. وقتی این 
افراد روی شیب سرپایینی راه رفتند، اسیدلاکتیکشان بالا نرفت یا خیلی کم بالا رفت 

اما باز هم به بدن درد دچار شدند.
گرفتگی عضله

یک تئوری دیگر این است که گرفتگی و اسپاسم عضله باعث بدن درد بعد از ورزش 
می شود. ایده ی پشت این تئوری می گوید انقباضات مکرر عضله به رگ های خونی 
فشار آورده و انتقال اکسیژن به عضله کاهش می یابد. ضایعات متابولیکی تجمع پیدا 
می کنند و این باعث می شود عضله بگیرد و با اسپاسم واکنش نشان بدهد. این تئوری 

تناقضات زیادی دارد و به همین دلیل چندان درباره ی آن نشنیده اید.
برون ریزی آنزیم

تئوری برون ریزی آنزیم یک تئوری نه چندان معروف است که علت کوفتگی بعد 
از ورزش را توضیح می دهد. ایده ی این تئوری می گوید وقتی عضله مکررا منقبض 
می شود، در داخل عضله کلسیم جمع شده و عملکرد میتوکندری ها را که منبع قدرت 
عضله اند و آدنوزین تری فسفات )ATP( تولید می کنند دچار اختلال می کند. تجمع 
کلسیم موجب فعال شدن آنزیم هایی می شود که پروتئین های مورد استفاده ی فیبر 

عضله برای انقباض را تجزیه می کنند.
کدام تئوری درست است؟

همانطور که می بینید هیچ کدام از این تئوری ها نمی توانند بدن درد بعد از ورزش را به 
طور کامل توجیه کنند. دانشمندان باور دارند ترکیبی از این تئوری ها می تواند بهترین 
توضیح برای بدن درد بعد از ورزش باشد. با وجود اینکه مسئله ی درد عضلانی بعد از 
ورزش از همان اوایل ۱۹۰۰ مطرح شد؛ اما هنوز توضیح دقیق یا قطعی در مورد اینکه 

چرا کوفتگی و بدن درد بعد از ورزش روی می دهد نداریم.
کلام پایانی

هرچند تئوری های زیادی در مورد کوفتگی بعد از ورزش وجود دارد؛ اما هنوز 
چیزهایی زیادی را نمی دانیم. چیزی که واضح است اینکه ورزشی که بر مبنای 
حرکات اکسنتریک یا برونگرا است، بیشتر از حرکات کانسنتریک یا درونگرا باعث بدن 
درد می شود. خوشبختانه کوفتگی و درد عضلانی تاخیری بعد از ورزش خودبه خود 
در عرض ۲۴ ساعت از بین می رود، هرچند در خیلی از افراد معمولا دو سه روز طول 
می کشد. شواهد نشان می دهند ماساژ یا استفاده از فوم رولر می تواند درد و ناراحتی 
را تا حدودی کاهش داده و دوره ی این درد را کوتاه تر کند، ضمن اینکه هیچ ضرری 

هم ندارد.

6 نظریه در مورد دلیل درد عضلانی تاخیری بعد از ورزش؛

چاق کننده های تابستانیعلت کوفتگی عضلانی بعد از ورزش چیست؟

تابستان است، پشت خانه و بسیاری از غذاهای سرخ شده، سالاد سیب زمینی، 
بستنی ها، هات داگ و نوشیدنی ها مواد غذایی هستند که در تابستان طرفداران 

بیشتری پیدا می کنند.
به گزارش سلامت نیوز ، اگر معجون می خورید نوعی را انتخاب کنید که دارای گردو 
و پسته بیشتر بوده و چربی به کار رفته در آن کمتر باشد. این نکته را به خاطر بسپارید 
که در تابستان آب رسانی به بدن بسیار مهم است؛ بنابراین نوشیدن آب را فراموش 

نکنید.
و  هات داگ  بستنی ها،  سیب زمینی،  سالاد  سرخ شده،  غذاهای  مراقب  باید 
نوشیدنی ها بود، چون آن ها می توانند موجب به خطر افتادن سلامت شما و اعضای 

خانواده تان شوند.
تابستان است، پشت خانه و بسیاری از غذاهای سرخ شده، سالاد سیب زمینی، 
بستنی ها، هات داگ و نوشیدنی ها مواد غذایی هستند که در تابستان طرفداران 

بیشتری پیدا می کنند.
اما اگر مراقب نباشید این غذاها می توانند موجب به خطر افتادن سلامت شما و 
اعضای خانواده تان شوند. اگر چه افراد در تابستان بسیار فعال تر هستند، اما این 
میزان تحرک برای سوزاندن کالری اضافی دریافتی که آن ها مصرف می کنند، کافی 

نخواهد بود
گوشت پرچرب روی کباب پز

خبر بد اینکه، کباب پز می تواند دور مچ شما را بزرگ تر کند. یک کباب در حدود 
۱۵۰۰ کالری و ۱۲۴ گرم چربی دارد یک چیزبرگر با وزن متوسط در حدود ۷۵۰ 
کالری و ۴۵ گرم چربی دارد و این ها از چرب ترین بخش های گوشت حیوانات است و 
خبر خوب اینکه شما می توانید قسمت لخم گوشت مرغ و گوسفند و گوساله و بدون 
پوست و سینه مرغ را برای کباب کردن انتخاب کنید بدون اینکه دچار چاقی و اضافه 

وزن شوید.
هات داگ

مخصوصا  خانواده ها  دوست داشتنی  غذاهای  از  سوسیس ها  و  هات داگ ها 
کودکان، نوجوانان و جوانان هستند. اما ممکن است برخی از افراد زمانی که به بازی 
می پردازند از آن ها استفاده کنند. این فقط برای کالری آن ها نیست شما ممکن است 
انواع کم چرب آن ها را انتخاب کنید، اما هات داگ ها و سوسیس ها سرشار از سدیم 
یا همان نمک هستند. یک هات داگ دارای ۲۸۰ کالری، ۱۵ گرم چربی و ۱۲۵۰ 
میلی گرم سدیم است در حالی که یک تکه کالباس ۳۳۰ کالری، ۲۴ گرم چربی و 

۱۵۹۰ میلی گرم سدیم است.
سس مایونز

نصف فنجان کوچک سالاد سیب زمینی معمولا دارای ۱۸۰ کالری و ۱۲ گرم چربی 
است. همان میزان Coleslaw در حدود ۱۵۰ کالری و ۸ گرم چربی دارد. برای 
کاهش دریافت کالری سعی کنید سالاد را با سس کم چرب تهیه کنید یا اینکه سس 
مایونز را با ماست کم چرب مخلوط کنید. همچنین می توانید از سرکه یا روغن زیتون 
برای تهیه سس استفاده کنید. برای پیشگیری از چاقی هم می توانید در سالاد خود 

از فیبر و خشکبار بیشتری استفاده کنید.
نوشیدنی های شیرین

آب میوه های شیرین و آیس پک ها دارای کالری زیادی هستند. تابستان به دلیل 
گرمی هوا بسیاری از ما به خوردن نوشیدنی های خنک روی می آوریم و بسیاری از 
این نوشیدنی ها می توانند ما را چاق کنند. بستنی ها، کیک بستنی ها، بستنی های 
شکلاتی و آب میوه بستنی از جمله خوراکی هایی است که دارای کالری فراوانی 
است. برای رفع تشنگی می توانید از آب میوه های صددرصد طبیعی و بستنی های 
کم چرب استفاده کنید. اگر معجون می خورید نوعی را انتخاب کنید که دارای گردو 
و پسته بیشتر بوده و چربی به کار رفته در آن کمتر باشد. این نکته را به خاطر بسپارید 
که در تابستان آب رسانی به بدن بسیار مهم است؛ بنابراین نوشیدن آب را فراموش 

نکنید.
سالاد

سالاد می تواند حتی یک شام کامل در تابستان باشد. مخصوصا گر همراه با غلات 
باشد. اگر روی سالاد از مواد پرکالری استفاده کنید این می تواند خیلی سریع موجب 
چاقی شما شود. دسرهای پرکالری، جوجه سرخ شده، ذرت بو داده، پنیرها موجب 
چاقی شما می شوند به جای آن ها از مرغ کبابی، گوشت لخم کبابی و تخم مرغ و 

میوه و سبزی و دسرهای سبک استفاده کنید.
 

چرا باید روزی ۲۰ دقیقه 
پاهایمان را بالا ببریم؟

تمرینی پیدا کرده ایم که با صرف تنها ۲۰ دقیقه در روز خستگیتان را در و حالتان را 
بهتر می کند. در اینجا فواید این تمرین را مشاهده می کنید.

به گزارش سلامت ؛ ما عادت کرده ایم در سرعت و حرکت مداوم زندگی کنیم. به 
همین دلیل این روزها همه قدر تمرینات و ورزش های موثری که به زمان و زحمت 
زیادی نیاز ندارند را می دانند. مثلا تمرینی پیدا کرده ایم که با صرف تنها ۲۰ دقیقه 

در روز خستگیتان را در و حالتان را بهتر می کند.

در اینجا فواید این تمرین را مشاهده می کنید.
پاهایتان را به درستی بالا ببرید

یک جای راحت نزدیک دیوار پیدا کنید و یک بالش یا غلتک نرم زیر کمرتان قرار 
دهید. پاهایتان را بالا ببرید و در امتداد دیوار بکشید. دست هایتان را راحت در کنار 

بدنتان قرار دهید.
۱۵-۲۰ دقیقه در این حالت بمانید.

دفت کنید که لباس هایتان گردش خونتان را مسدود یا مختل نکند؛ لباس راحت و 
گشادی بدون کمربند بپوشید. بدیهی است که ۲۰ دقیقه دراز کشیدن بدون حرکت 
روی زمین یک ورزش معمولی نیست. اما برای گردش خون بسیار مفید است. تنها 
محدودیت برای انجام این تمرین آسیب تازه یا مزمن پاها و ستون فقرات است. دقت 
کنید زیادی دور یا نزدیک به دیوار دراز نکشید یا غلتک بیش از حد نرمی زیر گردنتان 

نگذارید.
احساس سنگینی در پاها ناپدید می شود

احساس ورم و سنگینی در پاها با گردش خون ضعیف ارتباط دارد. دلایل دیگر آن 
می تواند شامل نارسایی قلب و کلیه، اضافه وزن یا رژیم غذایی ناسالم باشد. قطعا 
اول باید دلیل را مشخص و درمان کنید، اما این تمرین را حتما به درمان اصلی اضافه 

کنید، زیرا بالا بردن پاها گردش خون را تقویت می کند.
دیگر هنگام پوشیدن کفش پاشنه بلند احساس خستگی نمی کنید

شکی نیست که کفش پاشنه بلند زنان را زیباتر می کند. اما زیاد پوشیدن این 
کفش ها سلامتی را به خطر می اندازد. به دلیل توزیع وزن نامناسب، زنان اغلب 
هنگام پوشیدن کفش پاشنه بلند احساس خستگی می کنند. بعد از یک روز طولانی 
استفاده از این کفش ها، به محض رسیدن به خانه کفش ها را در آورید و پاهایتان را بالا 
ببرید. پاهای ما در پایان روز واقعا خسته می شوند و باید با تغییر وضعیت بدن به آن ها 
استراحت بدهید و رگ ها را تقویت کنید. علاوه بر این تمرین به آرامی پاها را ماساژ 

دهید و یک دوش آبگرم بگیرید.
گوارش بهتر می شود

این تمرین عملکرد معده را بهبود می بخشد. وقتی پاها را بالا می برید خون بهتر به 
اندام های داخلی می رسد. عضلات صاف که مسئول حرکات دودی معده هستند 
تقویت می شوند. همچنین گردش خون افزایش یافته، عملکرد سیستم گوارشی را 
بهبود می بخشد. اگر این تمرین را به صورت منظم انجام دهید، بیشتر مواد مغذی که 

مصرف می کنید سریعا جذب می شود.

سلامت

مدیر دفتر بهبود تغذیه جامعه وزارت بهداشت عنوان کرد؛

توصیه های تغذیه ای هنگام آلودگی هوا 
مدیر دفتر بهبود تغذیه جامعه وزارت بهداشت درباره اینکه در زمان آلودگی هوا با 

گرد و غبار و ریزگردها چه غذاهایی بخوریم توضیحاتی ارائه کرد.
احمد اسماعیل زاده گفت: مدتی است که کشور درگیر معضل آلودگی هوا با 
ریزگردها است. یافته های مطالعات حاکی از آن است که قرار گرفتن در معرض 
آلودگی هوا با طیف وسیعی از اثرات بر سیستم تنفسی و قلبی عروقی و افزایش 
مرگ و میر همراه است. بسیاری از اجزای ریزگردها تحریک کننده و زمینه ساز 
سرطان به خصوص سرطان ریه، بیماری های مزمن مانند آلرژی های دستگاه 

تنفسی، عفونت های تنفسی و بیماری های قلبی عروقی محسوب می شوند.
وی افزود: ریزگردها در حین تنفس وارد بدن شده و به سطح ریه ها می چسبند 
و التهاب را در بدن تحریک کرده و باعث کاهش آنتی اکسیدان های بدن به 
آن  دنبال  به  که  می شوند  ریه  پوششی  مایع  های  اکسیدان  آنتی  خصوص 
سلول های مختلف تخریب شده و خطر ابتلاء به سرطان به خصوص سرطان 

ریه افزایش پیدا می کند.
اسماعیل زاده ادامه داد: لذا دریافت غذاها و مواد مغذی که التهاب را کاهش 
می دهند در کنار دریافت مقادیر بالای آنتی اکسیدان های غذایی می توانند به 

کاهش اثرات مخرب ناشی از استنشاق ریز گردها کمک کنند.
مدیر دفتر بهبود تغذیه جامعه وزارت بهداشت با اعلام اینکه برای سلامت خود و 
سلامتی ریه ها باید توصیه های بهداشتی را رعایت کرد، گفت: میوه و سبزیجات 
زرد و نارنجی زیاد استفاده کنید. مصرف بالای هویج، کدو حلوایی، گوجه فرنگی، 
زردآلو، آلو ، طالبی، موز، انبه اکیداً توصیه می شود. این میوه ها و سبزی ها دارای 
بتاکاروتن بالا ) که در بدن تبدیل به ویتامین A می شود( هستند که به بدن کمک 

می کند تا اثرات مضر ناشی از ریزگردها کاهش یابد.
اسماعیل زاده بیان داشت: میوه و سبزیجات غنی از ویتامین C بخورید. پرتقال، 
لیمو ترش، نارنج، نارنگی، توت فرنگی، سیب، خربزه، طالبی، انار و سبزیجات سبز 
تیره همچون اسفناج و سبزی خوردن، انواع فلفل از جمله فلفل دلمه ای و پیاز را در 

روزهای آلودگی با ریزگردها بیشتر مصرف کنید.
وی ادامه داد: مصرف جوانه ها و آجیل های گیاهی را در روزهای آلودگی هوا 
در اولویت قرار دهید. انواع جوانه ها، مغزهای آجیلی و تخم آفتابگردان حاوی 
ویتامینE بالایی هستند که می تواند به کاهش التهاب در بدن و مقابله با اثرات 

مضر آلودگی هوا بر سلامت کمک کند.
اسماعیل زاده تصریح کرد: ماهی، گردو و خرفه بیشتر مصرف کنید: این 
مواد غذایی امگا ۳ خوبی دارند که می تواند در حفظ سلامت ریه ها مؤثر باشند. 
از مصرف سبزیجات خانواده کلم غافل نشوید: کلم بروکلی، گل کلم و کلم 
از سرطان  پیشگیری  و  روند حذف سموم  به  برگ ماده ای دارند که می تواند 
کمک کند. یافته های تحقیقاتی حاکی از آن است که مصرف این سبزیجات 
اثرات منفی گرد و غبارهای استنشاق شده بر ریه را تا حد چشمگیری کاهش 

می دهند.
مدیر دفتر بهبود تغذیه جامعه وزارت بهداشت گفت: هندوانه، پیاز، تخم مرغ و 
سیر را در برنامه غذایی روزانه خود قرار دهید، این غذاها حاوی ماده ای هستند که 

به تقویت ریه ها و کاهش خلط در ریه کمک می کنند.
اسماعیل زاده افزود: مکمل ویتامین D مصرف کنید. ویتامین D به عنوان تقویت 
کننده سیستم ایمنی نقش مهمی در مقابله با اثرات آلودگی هوا دارد. بنابراین از 
وضعیت ویتامین D بدن خود با یک آزمایش ساده خون آگاه شوید و در صورت 
 D کمبود حتماً با مشورت با کارشناسان یا متخصصین تغذیه از مکمل ویتامین

استفاده کنید.
وی با اشاره به اینکه زردچوبه دارای کورکومین است که باعث بهبود عملکرد 
ریوی می شود، بنابراین در تهیه غذاها حتماً از زردچوبه استفاده کنید، اظهار 
داشت: همچنین لازم است مراقب وزن خودمان باشیم. چاقی و اضافه وزن باعث 
ایجاد التهاب و فشار بر ارگان های بدن به خصوص قلب و ریه می شود و می تواند 
سیستم ایمنی بدن را در مقابله با عوامل ایجاد کننده بیماری از جمله آلودگی هوا 

با ریزگردها ضعیف کند.
اسماعیل زاده در پایان گفت: اگر دچار چاقی و اضافه وزن هستید یا کودک 
شما درگیر این مشکل است، برای رهایی از این مشکل و آسیب کمتر در برابر 
ریزگردهای موجود در هوا به کارشناسان و متخصصین تغذیه در محل زندگی خود 

مراجعه کنید.
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مدیرکل نوسازی، توسعه و تجهیز مدارس استان قم:

سالانه  باید ۵۰ مدرسه ۱۲ کلاسی در قم 
ساخته شود

مدیر کل نوسازی، توسعه و تجهیز مدارس استان قم گفت : بر اساس برآوردها در 
هر سال تحصیلی تقریبا ده هزار دانش آموز به تراکم دانش آموزی افزوده می شود که 
همین افزایش تراکم دانش آموزی نیاز به ساخت ۲۵ کلاس ۱۲ کلاسه دارد بنابراین 

سالانه باید ۵۰ مدرسه ۱۲ کلاسه را داشته باشیم. 
احمد رضا اجتهادی در گفت و گویی اظهارداشت : تلاش فوق العاده ای توسط 
سازمان نوسازی مدارس مجموعه اداره کل نوسازی مدارس و دیگر مجموعه های 
استانی و ملی جهت تأمین فضای آموزشی در استان قم در طول سالیان گذشته انجام 

شده و در این بین حضور خیرین هم چشمگیر بوده است.
 مدیر کل نوسازی، توسعه و تجهیز مدارس استان قم با بیان این که خیرین به صورت 
فوق العاده  ای در عرصه مدرسه سازی حضور دارند و مجموعه های دولتی را در این 
راستا کمک می کنند، ادامه داد:  نگاه ما به خیرین صرفا نگاه مالی نیست لذا رویکرد ما 
به جهت توسعه فرهنگ خیری است اگر چه یکی از برکات آن تامین اعتباراتی است که 

در راستای تأمین فضای آموزشی انجام می شود.
اجتهادی با اشاره به مهاجر پذیر بودن و نرخ زاد و ولد در استان ادامه داد: با وجود 
همه تلاش هایی که در طول سالیان گذشته انجام شده و هر ساله تعداد قابل توجهی 
مدارس تحویل داده می شود استان قم جایگاه ۲۷ را در سرانه فضا های آموزشی کشور 

دارد.
 مدیر کل نوسازی، توسعه و تجهیز مدارس استان قم با تأکید بر این که میانگین سرانه 
فضای آموزشی کشوری ۵ و دو دهم متر مربع به ازای هر دانش آموز است، تصریح کرد: 
سرانه فضای آموزشی به ازای هر دانش آموز در استان قم ۴ و دو دهم  است که در نتیجه 
حدود یک متر مربع نسبت به میانگین دچار کمبود فضا هستیم و با توجه به جمعیت 
۲۷۰ هزار نفری دانش آموزی استان ۲۷۰ هزار متر مربع کمبود فضای آموزشی داریم.

۲70هزار متر مربع کمبود فضا آموزشی در استان قم
اجتهادی با بیان ۲۷۰هزار متر مربع کمبود فضا آموزشی در استان متذکر شد: سالانه 
باید ۲۵ مدرسه ۱۲ کلاسه احداث کنیم که ظرف ۵ سال این کمبود ۲۷۰ هزار متر 
مربعی فضای آموزشی را جبران کنیم البته این در حالی است که میانگین کشوری 

تغییری نداشته باشد.
مدیر کل نوسازی، توسعه و تجهیز مدارس استان قم یادآور شد: بر اساس برآورد ها 
در هر سال تحصیلی تقریبا ده هزار دانش آموز به تراکم دانش آموزی افزوده می شود 
که همین افزایش تراکم دانش آموزی نیاز به ساخت ۲۵ کلاس ۱۲ کلاسه دارد بنابراین 

سالانه باید ۵۰ مدرسه ۱۲ کلاسه را داشته باشیم.
اجتهادی با بیان این که استان به طور کلی یک محرومیت در خصوص سرانه فضا 
های آموزشی دارد، اظهار کرد: این نوید را می دهیم که مهر ماه خوبی را در حوزه 
تحویل مدارس خواهیم داشت و در صورت تأمین اعتبارات پیش بینی شده در حدود 
۱۹ پروژه آموزشی را در سال تحصیلی جدید به آموزش  و پرورش جهت بهره برداری 

تحویل داده خواهد شد.
مدیر کل نوسازی، توسعه و تجهیز مدارس استان قم با اشاره به این که اخیرا طرح 
رسیدگی و توانمند سازی محلات کم برخوردار در سطح استان ابلاغ شده، بیان کرد: 
۲ هزار و ۲۰ محله کم برخوردار در کل کشور شناسایی شده اند که در اولویت تامین 
زیرساخت ها هستند و از این میزان استان قم ۳۲ محله کم برخوردار در حوزه های 
مختلف بهداشتی، آموزشی، فضای سبز و... را به خود اختصاص داده است که با توجه 
به کمبود فضای آموزشی، تعدادی از مناطق هدف در استان را به این حوزه اختصاص 

داده  ایم.   
وی با بیان این که ۳۷ میلیارد تومان از منابع اعتباری ملی در حوزه محرومیت زدایی 
در سال مالی ۱۴۰۰ تخصیص پیدا کرد و اعتبار ۵ پروژه از این محل تأمین گردید، 
اضافه کرد: ما در این محلات کم برخوردار نزدیک به  ۱۸ پروژه فعال داریم که برخی از 

این ها در سال تحصیلی جدید به بهره برداری خواهد رسید.
باید  تأکید کرد:  ادامه  در  استان قم  و تجهیز مدارس  توسعه  نوسازی،  مدیر کل 
در خصوص تأمین زیر ساخت فضا های آموزشی دغدغه مند باشیم و رویکرد ما رفع 

محرومیت های آموزشی مناطق هدف است.
اجتهادی با اشاره به برگزاری پویش های مختلف سازمان نوسازی مدارس کشور 
تصریح کرد: امروز سازمان نوسازی مدارس کشور  پویش های مختلفی را ساماندهی 
و اجرا می کند که نگاه آن فقط تأمین اعتبار نیست بلکه هدف توجه دادن به مقوله 

آموزش در سطح جامعه می باشد.
 

معاونت بهداشتی دانشگاه علوم پزشکی قم  اعلام کرد:

توصیه های ۸ گانه بهداشتی
 هنگام سفر به عراق 

معاونت بهداشتی دانشگاه علوم پزشکی قم از زائران عتبات عالیات خواست نکات 
بهداشتی را کاملا رعایت کنند. 

روابط عمومی معاونت بهداشت دانشگاه علوم پزشکی قم نکات ضروری و توصیه های 
بهداشتی مورد نیاز زائرین عتبات عالیات را به این شرح اعلام کرد:

۱- شستن مکرر روزانه دست ها با آب و صابون برای در امان ماندن از بیماری ها
۲- قبل از سفر برای در امان ماندن از عوارض شدید کرونا  واکسیناسیون کرونا را 

کامل کنید
۳- در طی سفر از خوردن غذای سرد، سبزی، میوه بدون پوست گرفتن، سالاد و هر 
گونه خوراکی و نوشیدنی غیربهداشتی پرهیز شود )در امان ماندن از اسهال مسافرتی 

و وبا(
۴- از نزدیک شدن به محل ذبح و قربانگاه حیوانات دوری کنید )در امان ماندن از 

بیماری تب خونریزی دهنده کریمه کنگو(
۵- از حیوانات گوشتخوار )سگ و گربه و روباه( دور بمانید )در امان ماندن از گزش 

و هاری(
6- برای طولانی مدت در معرض آفتاب نباشید و مایعات فراوان بنوشید )در امان 

ماندن از گرمازدگی(
۷- از اماکن شلوغ تا حد امکان دور باشید و ماسک تمیز بزنید )در امان ماندن از 

بیماری های مختلف تنفسی(
۸- از کاروان و گروه جدا نشوید و آدرس و تلفن آشنایان یا دوستان را همراه داشته 

باشید )در امان ماندن از گم شدن و حوادث(
  

مدیرکل منابع طبیعی و آبخیزداری استان قم مطرح کرد:

گسترش بیابان در سایه نبود
 تمهیدات اثر گذار 

مدیرکل منابع طبیعی و آبخیزداری استان قم  با اشاره به وسعت بالای بیابان های 
استان گفت: از ۱۷6 هزار هکتار بیابان استان ۱۰۵ هزار هکتار کانون ایجاد گرد و غبار 
هستند که متاسفانه به این آمار باید ۴۲۰ هزار هکتار درحال بیابانی شدن هم اضافه 

کنیم. 
محمدشعاعی افزود:در سال های اخیر ۱۵ درصد از مساحت بیابان های استان تحت 
عملیات مقابله با گسترش بیابان مانند بوته کاری نهال کاری بذر پاشی قرار گرفته است. 
معاون فنی اداره کل منابع طبیعی و ابخیزداری گفت:هر ساله بودجه بدون در 
نظر گرفتن بالارفتن هزینه های طرح های بیابان زدایی بدون افزایشی اختصاص پیدا 

می کندغافل از اینکه سرعت بیابانی شدن اراضی قم بسیار بالا ست. 
مرتضی داوودی اضافه کرد:در دوسال اخیر به منظور مقابله با بیابان زایی، کاشت 
نهال و بوته صورت نگرفته است و تنها مراقبت از جنگل های دست کاشت به مساحت 

6 هزار و ۷۰۰ هکتار در منطقه کوه نمک و حسین آباد میش مست انجام شده است.

مدیر دفتر مدیریت مصرف شرکت توزیع نیروی برق استان قم :

حذف خاموشی ها با رعایت الگوی مصرف
مدیر دفتر مدیریت مصرف شرکت توزیع نیروی برق استان قم گفت : در صورت 

رعایت الگوی مصرف، شاهد خاموشی در ماههای آینده نخواهیم بود.
داود سلیمانیان با بیان اینکه امسال تفاهم نامه ای با صنایع، بخش کشاورزی و 
اصناف امضا شده و بر اساس آن سهمیه بندی برق برای این بخش ها صورت گرفته 
است افزود: این تفاهم نامه باعث کاهش مصرف برق و جلوگیری از خاموشی ها شده 
است.  وی با بیان اینکه هم اکنون ۵۲ درصد مصرف برق استان به بخش خانگی مربوط 
می شود افزود: در صورتی که مردم در مصرف برق صرفه جویی کنند در ماههای پیش 

رو هم شاهد خاموشی های برنامه ریزی شده نخواهیم بود.

مدیر کل راهداری و حمل ونقل جاده ای استان قم  خبرداد:

بهسازی 37کیلومتر از راه های روستایی 
استان قم 

بالغ  اعتباری  با  استان قم گفت:  ونقل جاده ای  راهداری و حمل  مدیر کل 
بر۲۰۰میلیارد ریال، مسیرهای دسترسی ۳۰ پاره روستا به طول ۳۷ کیلومتر 

بهسازی شد و به بهره برداری رسید. 
حسین زنجیرانی فراهانی با توضیح این مطلب که طی سال جاری نسبت 
به بهسازی ۳۷ کیلومتر از راه های روستایی استان قم اقدام شده است، اظهار 
کرد: نظر به ضرورت ارتقای زیر ساخت راه های روستایی، طی سنوات گذشته و 
درقالب طرح هایی از جمله طرح ابرار ) اقدام ملی برای راه های روستایی( و طرح 
راه بخشنده، نسبت به بهسازی و ایمن سازی راههای روستایی استان قم اقدام 

شده است.
وی با یادآوری اینکه، درطرح ابرار مسیر دسترسی تمامی روستاهای بالای بیست 
خانوار جمعیت دراستان ، آسفالت شده اند، عنوان کرد: بحمدالله روند اصلاح 
و ارتقا راه های روستایی استان درسال جاری از رشد خوبی برخوردار بوده و تنها 
از ابتدای سال جاری تاکنون، ۳۷ کیلومتر از محورهای روستایی استان بهسازی 
شده اند. زنجیرانی فراهانی افزود: درسال ۱۴۰۱، با اعتباری بالغ بر۲۰۰میلیارد 

ریال، طرح بهسازی راه های ۳۰ پاره روستا، عملیاتی و به بهره برداری رسیده اند.
مدیرکل راهداری و حمل و نقل جاده ای استان قم درادامه به اسامی محورهای 
روستایی که طی سال جاری بهسازی شده اند اشاره و تصریح کرد: محورهای 
روستایی حاجی آباد آقا، ابرجس، وشنوه- اَوِل ، حسین آبادنیزار ، راهجرد، عنایت 
بیگ، چاهک، الگان- ونان، فردو- وسف ، اسلام آباد- جنداب، جنداب- قاضی 
علیا ، چشمه شور و کهندان در مجموع به طول ۳۷ کیلومتر، در سه ماهه نخست 

سال جاری بهسازی شده اند.
زنجیرانی فراهانی میزان اعتبار این پروژه ها را درمجموع افزون بر۲۰۰ میلیارد 
ریال اعلام و افزود: هزینه های مورد نیاز این پروژه ها از طریق اعتبارات ملی – 
استانی تامین شده است. وی در ادامه به مشخصه های فنی طرح بهسازی 
راه های روستایی یادشده پرداخت و بیان داشت: غالب پروژه ها به صورت اجرای 
روکش آسفالت انجام شده اند اما تعدادی نیز با استفاده از روکش های حفاظتی، 

عملیات درزگیری با قیر پلیمری و لکه گیری هندسی اصلاح و بهسازی شده اند.
فراهانی افزود: همچنین درطرح بهسازی محور روستایی چشمه شور از روش 
نوین چیپ سیل استفاده شده است. وی در پایان یادآور شد: جا دارد از همکاران 
ساعی خود در اداره راه های روستایی و همچنین ادارات شهرستان های تابعه که 
نسبت به ایمن سازی، تسطیح حریم و رفع افتادگی شانه راه ها درطول مسیرهای 

بهسازی شده اقدام نموده اند تقدیر نمایم.
 

رئیس اداره خانواده حرم مطهر بانوی کرامت  خبرداد:

افزایش ۲ برابری ظرفیت اتاق عقد
 حرم مطهر حضرت معصومه)س( 

رئیس اداره خانواده حرم مطهر بانوی کرامت گفت: با توجه به درخواست های 
زیاد زوج های جوان برای انجام عقد ازدواج در حرم مطهر، ظرفیت اتاق عقد حرم به 

مناسبت عید غدیر و دهه ولایت دو برابر شده است. 
حجت الاسلام مهدی حسین زاده از افزایش ۱۰۰ درصدی ظرفیت اتاق عقد به 
مناسبت عید غدیر خبر داد و اظهار کرد: با توجه به درخواست زیاد زوج های جوان 
برای استفاده از اتاق عقد حرم مطهر بانوی کرامت ظرفیت اتاق عقد برای روز عید 

غدیر خم دو برابر افزایش یافته است.
وی با بیان اینکه در ایام دهه ولایت و امامت اتاق عقد حرم مطهر هر روز پذیرای 
علاقه مندان خواهد بود گفت: ظرفیت اتاق عقد در روز عید غدیر خم از دو اتاق به 
چهار اتاق افزایش می یابد و امکان آغاز پیوند آسمانی زوج های جوان بیشتری در 

حرم مطهر بانوی کرامت وجود دارد.
رئیس اداره خانواده حرم مطهر بانوی کرامت افزود: علاقه مندان برای استفاده از 
اتاق عقد حرم مطهر حضرت معصومه )س( می توانند با مراجعه به نشانی اینترنتی 
fatemi.amfm.ir/wed فرایند ثبت نام را انجام دهند و یا با مراجعه به پرتال جامع 
آستان مقدس فاطمه معصومه )س( در بخش پرتال ها بر روی گزینه پیوند آسمانی 

کلیک کرده و مراحل ثبت نام اتاق عقد را دنبال کنند.
وی ادامه داد: برای ثبت نام اتاق عقد حرم مدارکی از جمله تصویر برگه جواب 
آزمایشگاه، تصویر فرم تکمیل شده رزرو نوبت که در سایت قابل دانلود است، 
تصویر صفحه دوم شناسنامه زوجین و تصویر طلاق نامه یا گواهی فوت همسر در 

صورت ازدواج دوم عروس ضروری است.
حسین زاده گفت: شرایط استفاده از اتاق عقد حرم مطهر عبارت از حضور 
به موقع و خروج بهنگام، همراه داشتن حداکثر ۱۰ نفر به غیر از زوجین، استفاده 
از ماسک و رعایت فاصله اجتماعی، ممنوعیت ورود افراد با علایم سرماخوردگی و 

عدم پذیرایی از مهمانان و زائران است.
گفتنی است در صورت خالی بودن ظرفیت امکان رزرو نوبت تا ده روز آینده 
وجود دارد و پس از تکمیل اطلاعات در سامانه ثبت نام اتاق عقد، پیامکی از شماره 

۳۰۰۰۱۱۲۲ مبنی بر ثبت و رزرو زمان عقد برای متقاضی ارسال خواهد شد.
 

رئیس اتحادیه مشاوران املاک استان قم :

اکثر مالکان قمی افزایش اجاره به میزان 
۲۰ تا ۲۵ درصد را نمی پذیرند

رئیس اتحادیه مشاوران املاک استان قم گفت :متأسفانه اکثر مالکان قمی 
افزایش اجاره به میزان ۲۰ تا ۲۵ درصد را به دلیل اینکه معتقدند ارزش ملک 
آنان افزایش یافته و تورم نیز چند برابر شده نمی پذیرند و درصد اندکی از صاحبان 

مسکن به این مصوبه تن می دهند.
مرتضی محمدی افزود: در این خصوص به مشاوران املاک در استان قم هشدار 
داده شد تا از ثبت معاملات بیش از ۲۵ درصد خودداری کنند و بازرسانی نیز برای 
این امر مأموریت یافته اند که در صورت مشاهده تخلف تذکر کتبی داده می شود و 

در صورت ادامه تخلفات بنگاه خاطی تعطیل خواهد شد.
وی با اشاره به نتایج بازرسی های صورت گرفته در روزهای اخیر اظهار داشت: ۷۰ 
درصد مشاوران املاک ضوابط ابلاغی را رعایت کرده اند و مابقی نیز به دلیل اینکه 
مالکان اصرار بر افزایش بها بیش از ۲۵ درصد داشته اند معاملات خود را به ثبت 
رساند. رئیس اتحادیه مشاوران املاک قم، واسطه گری کاذب در برخی از مناطق 
قم از جمله پردیسان و فعالیت مشاوران املاک به صورت غیر قانونی را از جمله 
دلایل افزایش قیمت ها در این مناطق برشمرد و قیمت گذاری های غیرمتعارف در 

فضای مجازی و سایت ها را از دیگر چالش ها در این زمینه عنوان کرد.
لازم به ذکراست ؛دولت به منظور حمایت از مستأجران طرح تسهیلات کمک 
ودیعه مسکن را اجرایی کرده و بانک مرکزی در بخشنامه ای به شبکه بانکی، 
سقف تسهیلات کمک ودیعه مسکن را برای مشمولان در تهران ۱۰۰۰ میلیون 
ریال، کلانشهرها ۷۰۰ میلیون ریال و سایر شهرها ۴۰۰ میلیون ریال ابلاغ کرد 
که متقاضیان می بایست دارای اجاره نامه رسمی یا اجاره نامه ثبت شده در سامانه 
ثبت معاملات املاک و مستغلات و دارای کد رهگیری، از تاریخ اول فروردین ماه 

۱۴۰۱ به بعد باشند.

با حضور معاون وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی؛

»چشم احمد« در قم رونمایی شد 
کتاب »چشم احمد« شرح زندگانی جاویدالاثر محمدتقی رستگار مقدم رفیق 
احمد متوسلیان با حضور معاون حقوقی، امور مجلس و استان های وزارت فرهنگ 

و ارشاد اسلامی در قم رونمایی شد. 
 براساس این گزارش ، کتاب »چشم احمد« شرح زندگی، بندگی و مجاهدت 
جاویدالاثر محمدتقی رستگار مقدم رفیق احمد متوسلیان،  پنجشنبه شب گذشته 
به همت ستاد کنگره ملی شهدای استان قم و انتشارات حماسه یاران در تالار 

شهید آوینی اداره کل فرهنگ و ارشاد اسلامی قم رونمایی شد.

جهان به سرعت به سمت الکترونیکی شدن خدمات پیش می رود و در کمتر از یک 
سال برای بیماری همه گیر کرونا، واکسن ساخته می شود و جان انسان ها را نجات 
می دهد، اما رفتارهای پرمخاطره اجتماعی مانند مزاحمت تلفنی برای اورژانس و 
پنچرکردن لاستیک آمبولانس برای این سازمان امدادگر هنوز دردسرزا و چالش 

آفرین است. 
مزاحمت های تلفنی برای اورژانس پیش بیمارستانی یکی از مواردی است که 
همچنان به واسطه پایین بودن سطح آگاهی اجتماعی یا آموزش های غیر کافی 
مشاهده می شود. رفتاری عجیب که باید به آن از نظرگاه های مختلف اجتماعی و 
روان شناسی نگاه کرد و باید به این موضوع فکر کرد که چرا این رفتار ضد اجتماعی 
که به طور معمول در خدماتی که اوپراتور تلفنی وجود دارد، از برخی افراد سر می زند 
و چرا همین برخی افراد، به خود این اجازه را می دهند که با ایجاد مزاحمت برای 

اورژانس پیش بیمارستانی، جان شخص دیگری را به خطر بیندازند.
اگر در گذشته مزاحمت های تلفنی با تلفن های آنالوگ بسیار بیشتر از اکنون 
بود، این موضوع جای تعجب دارد که با تلفن های دیجیتال که امکان مخفی کردن 
شماره تماس هم وجود ندارد، چطور افراد این اجازه را به خودشان می دهند که 
نه تنها مزاحمت تلفنی ایجاد کنند، بلکه برای یک سازمان امداد رسان مهم مثل 
اورژانس ۱۱۵، شرایطی پرمخاطره ای را ایجاد کنند که می تواند جان افراد را به خطر 

بیندازد.
نکته دیگر این  که در کلان شهرها مانند پایتخت، ترافیک سرسام آور،  خود به خود 
منجر به دیر رسیدن آمبولانس بر بالین مصدوم یا بیمار می شود و  زمانی که برخی 
افراد با تلفن های بی ربط برای اورژانس مزاحمت ایجاد می کنند، چقدر ماموریت  

امداد و نجات آن ها را به تعویق می اندازند.
این سئوال مطرح است که چگونه فردی می تواند با اطلاعات نادرست و اقدام 
مزاحمت بار خود  در فعالیت مهم و حیاتی یکی از مهمترین بخش های اجتماع 
اختلال ایجاد کند؟ این رفتارها ریشه در چه مسائلی دارد؟ و راهکار و درمان آن 

چیست.
برای تامل و بررسی علل  این نوع رفتارهای مخرب اجتماعی با »مجتبی خالدی« 
سخنگوی سازمان اورژانس کشور، »نازنین آهنگری« دکترای روان شناسی بالینی 

و »اباذر اشتری«جامعه شناس گفت و گو کرده ایم  که مشروح آن را می خوانید:
مزاحمت تلفنی اورژانسی چند دسته دارد؟

مزاحمت های تلفنی برای اورژانس پیش بیمارستانی را باید دسته بندی کرد.
۱- بخشی از این مزاحمت ها در حد یک تماس تلفنی معمولی می ماند.

۲- بخش دیگری از این مزاحمت ها به اعلام نشانی نادرست و اعزام آمبولانس و 
تکنسین های اورژانس به نشانی مربوطه می شود.

کارشناسان می گویند: مورد دوم بسیار خطرناک تر از مورد اول است، زیرا مشغول 
و منحرف کردن آمبولانس و نیروهای اورژانس در لحظه می تواند، منجر به ممانعت 

از خدمات رسانی مهم به یک مصدوم یا بیمار واقعی شود.
 خالدی سخنگوی سازمان اورژانس کشور در این زمینه می گوید: مزاحمت های 
تلفنی برای اورژانس به طور معمول به چند دسته تقسیم بندی می شوند. بخشی از 
این مزاحمت ها منجر به مشغول کردن خط تلفنی اورژانس و در نتیجه جلوگیری از 

تماس فرد مصدوم یا بیمار یا مددجو می شود. بخش دوم م
چرا عاقل کند کاری

اگرچه نمی توان دلیل همه موارد مزاحمت های تلفنی برای اورژانس را به طور 
دقیق و مشخص دسته بندی کرد و به دنبال حل این مشکل بود، ولی تاحدی 
می توان از ابعاد مختلف جامعه شناسی و روان شناسی می توان به این مسائل ورود 

کرد.
آهنگری دکترای روان شناسی بالینی در این زمینه به پژوهشگر ایرنا می گوید: 
بررسی علت و ریشه رفتارهای افراد و گمانه زنی در این زمینه ساده نیست و برای 
بررسی انگیزه افراد و علت آن باید عوامل مختلف را در نظر گرفت. بنابراین نمی توان 
رفتار افراد را به طور مشخص به دلیل واحدی ارتباط داد. زیرا افراد از انجام رفتارهای 
به ظاهر یکسان می توانند انگیزه های متفاوتی داشته باشند. یکی از حوزه های 
تخصصی در علوم رفتاری که به بررسی علت ها و ریشه رفتارهای ناهنجار و غیر 

مسئولانه می پردازد، شاخه آسیب شناسی روانی و اختلالات شخصیت است.
این روان شناس می افزاید: اگر این رفتار را تحت عنوان نوعی پرخاشگری، رفتار 
مجرمانه یا رفتار غیرمسئولانه و سنگ دلانه و غیرمجاز دسته بندی کنیم، یکی از 
اختلالات روان پزشکی محرز می شود که نوعی اختلال شخصیت ضد اجتماعی 
است و از دوران نوجوانی آغاز می شود. بی توجهی و بی علاقگی نسبت به قانون 
و نقض قانون در این موارد مشاهده می شود که می تواند پیش درآمد رفتارهای 

ضداجتماعی در سن بالاتر باشد.
آهنگری توضیح می دهد: افرادی که اقدام به پرخاشگری کرده و به عواقب 
رفتارشان فکر نمی کنند، به طور معمول از رفتار خود پشیمان نمی شوند و اقدامات 
آنها  حتی می تواند جان دیگران را به خطر بیندازد. به طور مثال در پی مزاحمت 
اخیری ایجاد شده بود، یک شهروند دو لاستیک آمبولانس را پنجر کرده بود، منجر 

به فوت یک کودک شد.
وی افزود: افرادی که مرتکب این رفتارها می شوند گاهی ممکن است در لحظه 
تفکر منطقی نداشته باشند و نمی توانند عواقب رفتار خود را پیش بینی کنند. زیرا 
اگر فرد بتواند در لحظه عواقب رفتار خود را  بررسی کند، چنین رفتاری از او سر 
نمی زند. بنابراین می توان گفت که با مدلی از اختلال شخصیت و مشکلات رفتاری 

در این زمینه روبه رو هستیم.
مزاحمت از جنس سرگرمی و اعتراض

این که فکر کنیم فقط ایرانی ها مزاحمت های تلفنی برای دستگاه های امدادی 
مانند اورژانس ایجاد می کنند، خیال باطل است. ولی باید به این هم فکر کنیم که 
با توجه به ادعای فرهنگ، چرا باید برخی از افراد جامعه به این سمت و سو بروند که 
جان فردی را به واسطه یک اقدام نادرست مانند مزاحمت تلفنی، به خطر بیاندازند.
 اشتری جامعه شناس در این زمینه به پژوهشگر ایرنا اظهار می کند: مزاحمت های 
تلفنی یک مشکل اجتماعی و فرهنگی است و فقط مربوط به ایران نمی شود و در 
همه کشورها وجود دارد، اما این موضوع در دیگر کشورها کنترل شده و برای آن 
برنامه ریزی دارند. در عمل این فرهنگ در بسیاری از کشورها جا افتاده که مسائل 
مربوط به جان مردم از مسائل حاکمیتی تفکیک شود تا مزاحمت ها کمتر شکل 

بگیرد.
موضوع این است که در جامعه ما، هرچه از دسترس خارج باشد را دولتی و 
حاکمیتی می دانیم و فکر می کنیم هر نوع آزار و اذیت یا ایجاد اختلال، می تواند 
شرایط  از  مردم  و  آمده  پایین  اعتماد  و  اجتماعی  سرمایه  زیرا  باشد،  لذتبخش 

اجتماعی و اقتصادی رضایت ندارند.

این عضو هیأت علمی پژوهشکده مطالعات اجتماعی و فرهنگی می گوید: مساله 
اساسی این است که وندالیسم زمانی که به امکانات عمومی یا دولتی آسیب می زند، 
این را مد نظر دارد که با جان افراد در ارتباط نیست. در حالی که مزاحمت تلفنی 
برای اورژانس یکی از بدترین اقداماتی است که می تواند در فرهنگ یک جامعه رخ 

بدهد.
به عنوان یک جامعه شناس اعتقاد دارم که به جز دلایل روان شناسی و اختلالات 
روانی، اقدام این افراد شامل دو گروه سرگرمی و اعتراض می شود. فردی که در 
قالب اعتراض این کار را انجام می دهد که به طور دقیق می داند دست به چه 
اقدامی می زند. اما مورد دیگر، سرگرمی است که به طور مثال نوجوانان و جوانان 
در دورهمی ها این رفتارها را در شرایط فقدان لذت و سرگرمی انجام می دهند و با 

اورژانس یا آتش نشانی یا مخابرات تماس می گیرند و اطلاعات نادرست می دهند.
اشتری افزود: در این میان آنچه بسیار اهمیت دارد، بحث فرهنگ سازی است. 
اگر فرهنگ سازی درستی انجام نشود، روزانه شاهد اتفاقات ناگواری خواهیم بود 
که می تواند منجر به از دست رفتن جان عزیزانی شود. حتی همین موضوع اخیر 
که آمبولانس در ماموریت بوده و در محل نامناسبی پارک کرده بود و شخص دیگری 
لاستیک آمبولانس را پنچر کرد که منجر به جان باختن یک کودک شد. این موارد 

نیازمند آموزش و فرهنگ سازی است تا این رفتارهای اجتماعی بروز پیدا نکند.
نسبت  می گوید:  زمینه  این  در  کشور  اورژانس  سازمان  سخنگوی  خالدی 
استان های  در  اورژانس  برای  تلفنی  مزاحمت  کاهش  با  گذشته  سال های  به 
مختلف مواجه هستیم که این میزان از یک تا ۳۰ درصد گزارش شده است. اکثر 

مزاحمت های تلفنی مربوط به افراد جوان یا نوجوان می شود.
وی  می افزاید: همچنین تلاش کردیم آموزش های لازم به پرسنل اورژانس داده 

شود که بتوانند تماس های واقعی از جعلی را تشخیص دهند.
قانون چه می گوید؟

اکثر افرادی که مزاحمت تلفنی ایجاد می کنند، از قانون آگاهی کافی ندارند. این 
در حالی است که سازمان اورژانس کشور، موضوع مزاحمت تلفنی را به طور جدی 

پیگیری می کند و بخش حقوقی این سازمان، متولی پیگیری است.
خالدی در این زمینه گفت: با دستگاه قضایی در ارتباط هستیم و امیدواریم 
جدید  سیستم های  واسطه  به  شود.  لحاظ  زمینه  این  در  بازدارنده ای  مجازات 
مخابراتی، افراد به راحتی شناسایی می شوند و شاید پیش از این، یکی از مشکلات، 

شناسایی افراد بود، اما حالا این موضوع برطرف شده است.
سخنگوی سازمان اورژانس کشور ادامه داد: دو قانون در این زمینه وجود دارد. 
قانون ۱۳۱ و 6۴۱ قانون مجازات اسلامی که هم به این موضوع پرداخته و هم از 
یک تا 6 ماه حبس برای این افراد در نظر گرفته است. در ماده ۱۴ قانون تاسیس 
مخابرات هم قوانینی برای ایجاد مزاحمت در بار اول و دوم و سوم در نظر گرفته شده 
است.اما متاسفانه ایجاد مزاحمت برای دستگاه های خدمات رسان امدادی، مانند 
تاثیر روی خلق و خوی فرد پاسخگو یا اعاده حیثیت، می تواند باعث مرگ افراد شود.
این  تلفنی،  به دلیل مزاحمت  و  آمبولانس در جایی وجود دارد  به طور مثال 
آمبولانس فراخوان می شود و نمی دانیم چند نفر در همان منطقه به آمبولانس نیاز 
دارند و به دلیل ایجاد این مزاحمت، آمبولانس ممکن است با تاخیر به محل مصدوم 

یا بیمار واقعی برسد و در نتیجه جان افراد به خطر می افتد.
بنابراین به نظر می رسد که باید مجازات برای این افراد هدف دار باشد. یعنی اگر 
آمبولانس به دروغ فراخوانده شده و همین موضوع منجر به فوت یک مصدوم یا 
بیمار واقعی شده، باید مجازات بیشتر یا اخذ دیه فرد آسیب دیده از فرد مزاحم انجام 

شود.
وی می افزاید: در این زمینه جلسات متعددی داشتیم و در ابعاد مختلف برخی 

تصمیمات به شرح ذیل اتخاذ شده است؛
 ۱- افرادی که مزاحمت ایجاد می کنند به طور حتم باید به مراجع قضایی سپرده 

شوند تا در مورد آنها تصمیم گیری شود.
۲- افرادی که مزاحمت ایجاد می کنند، ولی می توان با آنها با گذشت برخورد کرد، 
اما درصورت تکرار باید برخورد مناسب انجام شود. در این زمینه تصمیم گیرنده 
اصلی قاضی است که باید با توجه به نوع جرم، تصمیم گیری کند تا فرد اصلاح 

شود.
درخواست اورژانس از قوه قضاییه

در این زمینه باید قوه قضاییه به واسطه وقوع جرمی که می تواند منجر به فوت 
افراد دیگر شود، به طور شفاف و صریح وارد شود.

از  یکی  گفت:  زمینه  این  در  کشور  اورژانس  سازمان  سخنگوی  خالدی 
خواسته های سازمان اورژانس کشور از قوه قضاییه این است که کانال ویژه ای برای 
بررسی مزاحمت های تلفنی اورژانس ایجاد کند تا افراد مزاحمی که به سن قانونی 
نرسیده اند، از طریق خانواده مجازات شده و افرادی که به سن قانونی رسیده اند، 
به محاکم قضایی ارجاع داده شوند. البته به نظر می رسد مجازات های اجتماعی 
سخت مانند پاک سازی معابر یا شست وشوی آمبولانس ها برای این افراد مناسب 

باشد.
وی ادامه داد: همچنین یکی دیگر از خواسته های اورژانس از قوه قضاییه این 
است که قاضی ویژه مزاحمت های تلفنی مشخص شود که اورژانس بتواند پرونده ها 

را به آنجا ارجاع کند تا در کمترین زمان ممکن رسیدگی شود.
اگرچه به مخاطره انداختن جان انسان  هیچ عذری را برنمی تابد اما کارشناسان 
برای  تلفنی  به نظر می رسد ماجرای مزاحمت های  علوم اجتماعی می گویند 
اورژانس به غیر از مزاحمت ها از سر جهل و عدم آگاهی و فرهنگ ناصحیح، به 
نارسایی ها ناشی از مشکلات اجتماعی، اقتصادی و کمبود فضاهای تفریحی نیز 
می تواند ارتباط داشته باشد. جامعه ای که با مشکلات اقتصادی متعدد دست و 
پنجه نرم کند و از آسایش و رفاه درخور و کافی برخوردار  نباشد، ممکن است در 
خودبغض های فرو خفته روحی- روانی زیادی را همراه داشته باشد و به همین دلیل 
برخی افراد وقتی به خلوت می روند، دست به اقدامات غیرعقلانی و ضداجتماعی 

می زنند. 
با این حال قانون باید در این زمینه فعال تر وارد شده و با این افراد برخورد مناسب 

اجتماعی داشته باشد تا شاهد کاهش روز افزون این قبیل رفتارها شویم.
به طور مثال در موضوع تصادف اخیر یک هموطن یزدی که ویدیوی آن در 
فضای مجازی منتشر شد، دیدیم که افراد حاضر در صحنه به جای فیلم برداری 
با موبایل، نسبت به خاموش کردن آتش موتور سیکلت و دور کردن سایر افراد 
از محل حادثه  اقدام کردند و پزشک خانم حاضر در صحنه هم جان مصدوم 
را نجات داد. این گونه رفتارهای اجتماعی باید به شیوه درست تبلیغ و ترویج 
شود و رفتارهای ضد اجتماعی با شیوه های مناسب رسانه ای و فرهنگی به چالش 

کشیده شود.

در گفت وگوبا کارشناسان بررسی شد؛

الو اورژانس؛ بررسی علل تلفن ها و مزاحمت های مرگبار 
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رییس کل بانک مرکزی:

تفاهم های پولی- بانکی ایران و روسیه 
به زودی اجرایی می شود

 رییس کل بانک مرکزی با اشاره به اراده سیاسی دو کشور ایران و روسیه برای 
توسعه روابط اقتصادی گفت: در حال حاضر ظرفیت های بسیار خوب اقتصادی 
بین دو کشور مهیاست و در آینده نزدیک تفاهمات انجام شده اجرایی می شود و 

نتایج آن را فعالان اقتصادی دو کشور خواهند دید. 
سفر  این  در  کرد:  اظهار  روسیه،  به  سفر  نتایج  مورد  در  صالح آبادی«  »علی 
گفت وگوهای بسیار خوب و ارزنده ای با مقامات عالی و اقتصادی روسیه داشتیم 
و با توجه به تاکیدات روسای جمهور دو کشور به توسعه روابط پایدار اقتصادی 
بین ایران و روسیه مقرر شد در زمینه های مالی و بانکی زمینه های لازم را برای 
توسعه پایدار روابط ایجاد کنیم. وی با بیان اینکه اراده سیاسی دو کشور توسعه 
تعاملات اقتصادی است، ادامه داد: خوشبختانه هم از طرف جمهوری اسلامی 
ایران و هم از طرف روسیه علاقه مندی قابل ملاحظه ای برای توسعه روابط وجود 
دارد، لذا در این خصوص مذاکرات خوبی انجام شد و امیدوارم که این مذاکرات 
در آینده زمینه ساز توسعه پایدار روابط دو کشور باشد. رییس کل بانک مرکزی 
افزود: در آینده نزدیک تفاهمات انجام شده در این سفر را اجرایی خواهیم کرد 
و نتایج آن را تجار، بازرگانان و فعالان اقتصادی دو کشور خواهند دید. صالح آبادی 
گفت: طبعاً استفاده از ارزهای غیر دلار و یورو و سایر موضوعاتی که تجار و فعالان 
اقتصادی بتوانند از بسترهای جدید استفاده کنند جزو مواردی است که مورد 
پیگیری قرار می گیرد و باید نتایج آن را در عمل شاهد باشیم. وی درباره استفاده از 
پیام رسان های بومی به جای سوئیفت نیز گفت: هم اکنون ایران برای جایگزینی 
سوئیفت، از سامانه های پیام رسان بین بانکی بومی استفاده می کند و روسیه نیز 
پیام رسان های بومی و مالی خود را دارد که می تواند مبنایی برای همکاری بانکی 
بین دو کشور باشد. رییس کل بانک مرکزی با بیان اینکه ایجاد بسترهای مالی، 
یکی از مهم ترین محورهای توسعه اقتصادی به شمار می رود افزود: این سفر 

توانست زمینه های بسیار خوبی برای روابط تجار و بازرگانان دو کشور ایجاد کند.
  

نایب رئیس اول اتحادیه مشاوران املاک :

ثبت کدرهگیری در قراردادهای مسکن 
الزامی است

نایب رئیس اول اتحادیه مشاوران املاک تهران با تاکید بر اینکه اخذ کد رهگیری 
برای معاملات مسکن رایگان است، گفت: قرارداد با کد رهگیری یا بدون آن نداریم 
و هر نوع قراردادی در دفاتر مشاور املاک اعم از رهن، اجاره، خریدوفروش باید با 

ثبت کد رهگیری تنظیم شود. 
املاک در عدم صدور »کد  تخلفات مشاوران  تداوم  درباره  »حسام عقبایی« 
رهگیری«، اظهار کرد: در خصوص ثبت کد رهگیری هیچ دفتر مشاور املاکی حق 
دریافت وجه ندارد. اخذ کد رهگیری برای معاملات رایگان و بدون هیچ هزینه ای 
است و فقط مشاوران حق دریافت حق کمیسیون )حق العمل تنظیم قرارداد( 
مربوط به معامله را دارند. وی تاکید کرد: در خصوص دریافت کد رهگیری اگر 

مبلغی از سوی طرفین معامله دریافت شود، تخلف و خلاف مقررات است. 
نایب رییس اول اتحادیه مشاوران املاک تهران گفت: حتی اگر طرفین معامله 
نخواهند که کد رهگیری اخذ و در قرارداد ثبت شود اما مشاوران املاک موظف 

هستند کد رهگیری را بگیرند و صادر کنند.
به گفته عقبایی، دفتر مشاور املاکی مثل نانوایی نیست که گفته شود نان را بدون 
کنجد یا با کنجد بدهند و قرارداد با کد رهگیری یا بدون کد رهگیری نداریم. هر نوع 
قراردادی که در دفاتر مشاور املاک تنظیم می شود، باید برای آن کد رهگیری اخذ 

شود و چنانچه کد رهگیری نگیرند، تخلف صنفی محسوب خواهد شد.
وی تاکید کرد: با مشاوران املاک دارای پروانه کسب بر اساس ماده ۲۸ نظام 
صنفی در صورت عدم صدور کد رهگیری برخورد می شود و دفاتر آنها پلمب و در 

صورت ادامه تخلف تا ابطال پروانه پیگیری خواهد شد.
نایب رییس اول اتحادیه مشاوران املاک تهران تاکید کرد: مردم هنگام مراجعه 
به دفاتر املاک از مشاوران بخواهند که هر نوع قرارداد خرید، فروش، اجاره، رهن، 

صلح، هبه را با کد رهگیری بدون پرداخت اخذ وجه اضافه تنظیم کنند.
 

دبیر انجمن واردکنندگان برنج  خبرداد:

واردات ۴۰۰ هزار تن برنج خارجی 
در سال جاری 

دبیر انجمن واردکنندگان برنج گفت: در ۴ ماه نخست سال جاری حدود یک 
میلیون تن برنج خارجی ثبت سفارش شده است که از این میزان ۴۰۰ هزار تن 

برنج خارجی وارد شد. 
مسیح کشاورز در گفت وگویی، با اشاره به افزایش مصرف برنج در آستانه  ماه های 
محرم و صفر، گفت: مسئولان گرفتار روزمرگی شده اند و فراموش می کنند باید 
برای آینده برنامه ریزی کند. این در حالیست که فصل برداشت برنج ایرانی نزدیک 
است و اگر با برنامه جلو نرویم بدون تردید شاهد احتکار و گران فروشی این محصول 

در بازار داخلی خواهیم بود.
وی با بیان اینکه تجربه تلخ ممنوعیت واردات برنج خارجی در ۱۴۰۰ نباید 
تکرار شود، تصریح کرد: پیامدهای این تصمیم تا به امروز بر بازار برنج تاثیر خود را 
گذاشته است؛ نرخ برنج ایرانی در مرداد سال گذشته کیلویی ۳۴ هزار تومان بود 
و به صورت منطقی توزیع می شد اما بعد از تصویب دوره ممنوعیت واردات برنج 
خارجی در فصل برداشت برنج داخلی، با کاهش برنج خارجی و به تبع آن افزایش 

نرخ آن در بازار مواجه شدیم.
به گفته کشاورز؛ واسطه گران از این شرایط سوءاستفاده کردند و قیمت پایه برنج 

ایرانی را بالا بردند؛ از این رو امیدواریم که این تجربه در سال جاری تکرار نشود.
دبیر انجمن واردکنندگان برنج با اشاره به لزوم مدرنیزاسیون کردن شالی کوبی ها، 
گفت: وزارتخانه می تواند کشاورزان را ملزم کند که شلتوک ها را به شالی کوبی های 
صنعتی ببرند چرا که ۵۰ درصد برنج داخلی در شالی کوبی های سنتی از بین 
می رود؛ همچنین میزان و نوع برنجی که کشاورزان به شالی کوبی ها می آورند باید 

ثبت شود.

کارشناس اقتصادی اظهار داشت: اگر با کاهش نرخ نقدینگی در یک ماه 
این نتیجه گیری را داشته باشیم که نرخ تورم روند نزولی پیدا می کند بسیار 
خوشبینانه است چراکه در سه ماه اول سال نرخ تورم بسیار بالایی را تجربه کردیم 
و پیش بینی نزدیک به واقعیت این است که نرخ تورم سالانه ۱۴۰۱ بیش از ۴۰ 

درصد خواهد بود. 
کامران ندری در گفت وگو با ایلنا درباره منفی شدن نرخ رشد نقدینگی و احتمال 
تداوم آن در ادامه سال جاری اظهار داشت: کاهش نرخ نقدینگی مربوط به 
فروردین ماه بوده و اساسا در فروردین ماه به دلیل تعطیلات نورزوی فعالیت های 
اقتصادی کاهش پیدا می کند. در واقع معمولا در تمام سال ها  روند این است، 
از آنجاییکه در فروردین و اردیبهشت  ماه فعالیت وام دهی بانک ها تا حدی افت 
می کند، رشد نقدینگی کاهش می یابد اما امسال به منفی رسیده است. حال 

اینکه بسیار بعید است این روند در ماه های بعدی سال هم تداوم داشته باشد.
وی ادامه داد: منفی شدن نرخ رشد نقدینگی هر چند سابقه نداشته اما 
همانطور که گفته شد کاهش آن مسبوق به سابقه بوده و موضوع عجیبی نیست 
و ادامه این روند بعید است چراکه مسائل و مشکلات اقتصادی که باعث می شود 
افزایش رشد نقدینگی کنترل نشود، همچنان باقی است و اتفاق خاصی نیفتاده 

که شاهد تغییر روند باشیم.

این کارشناس اقتصادی تاکید کرد: این کاهش نرخ رشد نقدینگی در فروردین 
 ماه به دلیل پایین بودن ظریب تکاثر پولی بوده و نه کم شدن رشد پایه پولی که 
این کم شدن ظریب تکاثری در ماه های نخست سال به ویژه ماه اول، طبیعی 
است. هر سال نرخ رشد نقدینگی در فروردین ماه نزدیک به صفر اما مثبت بود، 
امسال هم نزدیک به صفر اما منفی بوده و میزان کاهش نرخ رشد نقدینگی عدد 
قابل توجه و معنا داری هم نبوده  است. البته امیدواریم بانک مرکزی کاهش رشد 

نقدینگی را حفظ کند.
کاهش نقدینگی در یک ماه  علامت مثبتی برای اقتصاد نیست

ندری در پاسخ به این سوال که آیا کاهش نرخ رشد نقدینگی در فروردین ماه 
می تواند سیگنالی برای بهبود شرایط اقتصادی باشد، گفت: معتقدم بانک 
مرکزی عجولانه رفتار کرده با کاهش نرخ رشد نقدینگی در یک ماه نمی توان 
گفت این روند در کل سال ادامه پیدا می کند.  به هر حال روشن است که بانک 
مرکزی بر روی رشد نقدینگی حساس شده و تصور می کند که اگر رشد نقدینگی 
کاهش پیدا کند احتمالا نرخ تورم کاهش پیدا می کند اما نکته مهم این است که 

اساسا در کوتاه مدت رابطه وثیقی بین رشد نقدینگی  و نرخ تورم وجود ندارد.
وی افزود: اگر بر اهمیت کنترل رشد نقدینگی و مهار نرخ تورم تاکید می شود 
به دلیل تاثیر آن در بلندمدت است و در کوتاه مدت اساسا نه افزایش نقدینگی 

می تواند آثار فوری تورمی داشته باشد و نه کاهش آن اثر کاهشی بر روی نرخ 
تورم بگذارد. چنانکه با کاهش نرخ رشد نقدینگی در فروردین ماه شاهد افزایش 
۱۲.۲ درصدی نرخ تورم در خرداد ماه بودیم و در خرداد ماه رکورد افزایش نرخ 
تورم شکست و در طول ۵۰ سال گذشته این میزان افزایش نرخ تورم بی سابقه 
بود. بنابراین کاهش نقدینگی در یک ماه را نمی توان علامت مثبتی برای اقتصاد 

دانست. 
 این کارشناس اقتصادی با بیان اینکه با استناد به آمار یک ماه نتیجه گرفتن 
برای تدوام این آمار در کل سال بسیار خوشبینانه است، اظهار داشت: اگر با 
کاهش نرخ نقدینگی در یک ماه این نتیجه گیری را داشته باشیم که نرخ تورم 
روند نزولی پیدا می کند بسیار خوشبینانه است چراکه در سه ماه اول سال نرخ 
تورم بسیار بالایی را تجربه کردیم و  پیش بینی نزدیک به واقعیت این است که نرخ 

تورم سالانه ۱۴۰۱ بیشتر از ۴۰ درصد خواهد بود.
ندری گفت: واقعیت این است که بانک ها گرفتار ناترازی هایی هستند که این 
ناترازی در ماه های اول سال کمتر است اما در  ماه های بعد افزایش پیدا می کند. 
در عین حال اقتصاد کشورمان با مسائل و مشکلات بودجه ای مواجه است و 
هرچند که درآمد نفتی افزایش یافته و سختگیری آمریکایی ها به دلیل شرایط 
اقتصادی جهانی کمتر شده اما حتی اگر نسبت به سال گذشته نفت کمتری 
بفروشیم به دلیل افزایش نرخ آن، درآمد نفتی بالا می رود. البته به هر حال دولت 
این درآمد را باید به بانک مرکزی بفروشد و ریال آن را دریافت کند که می تواند 

عامل رشد نقدینگی باشد.
وی ادامه داد: تاکید می کنم نرخ تورم در کوتاه مدت رابطه ای با نرخ نقدینگی 
ندارد و اگر رشد نقدینگی در دو سال کنترل شود، می توان آثار آن را در نرخ تورم 

مشاهده کرد.
 این کارشناس اقتصادی افزود: در کنترل نقدینگی، نرخ بهره واقعی اهمیت 
بیشتری دارد و می تواند نرخ رشد نقدینگی را تغییر دهد. اقتصادهای پیشرفته 
تاکیدی بر بحث رشد نقدینگی ندارند چراکه رشد نقدینگی در بلندمدت اهمیت 
پیدا می کند اما موضوع مهم  در مهار رشد نقدینگی، کنترل نرخ بهره واقعی در 

اقتصاد است که در اقتصاد ایران نرخ بهره به شدت منفی است.  
ندری گفت: در اقتصاد کشورمان اگر سیاست گذار آمار نرخ بهره واقعی و 
اسمی را اعلام کند متوجه می شویم که نرخ بهره پس انداز ریالی منفی است که 
کسی علاقه ای به پس انداز ریالی ندارد. وقتی سپرده  ریالی کاهش پیدا کند به 
این معناست که افراد به سمت خرید کالا و دارایی سرمایه ای رفته اند که این اقدام 
باعث افزایش تقاضا می شود و تبعات تورمی خواهد داشت. بنابراین در اقصاد 

ایران نشانه ای که نرخ تورمی در سال ۱۴۰۱ کاهش پیدا می کند، وجود ندارد.
این کارشناس اقتصادی با اشاره به عوامل موثر بر نرخ تورم اظهار داشت: اگر 
برجام به نتیجه نرسد و دولت به سمت افزایش قیمت حامل های انرژی برود )که 
البته رییس جمهوری اعلام کرده امسال قصدی برای افزایش قیمت بنزین را 
ندارد( هر کدام می تواند شوک تورمی قابل توجهی را ایجاد کنند اما خوشبختانه 
با توجه به وضعیت بازارهای انرژی در دنیا، حتی اگر برجام به نتیجه نرسد با 

افزایش نرخ نفت باز هم درآمد نفتی ایران افزایش پیدا می کند.    
وی تاکید کرد: آنچه که  تورم را در ایران به شدت افزایش می دهد، افزایش 
قیمت کالاهای پایه ای مانند بنزین یا کالاهای اساسی و یا کاهش نرخ بهره بانکی 
است که بعید می رسد دولت برنامه ای اجرای این عوامل را در ادامه امسال داشته 

باشد.  

یک کارشناس اقتصادی :

نرخ تورم سالانه 1401 بیش از 40 درصد خواهد بود

متن آگهی مزایده 
آگهی مورد مزایده ۳6/۲۷۵۸ سهم مشاع از ۲۴۰ سهم ششدانگ پلاک ثبتی ۲ فرعی از ۱۳۸۰ 

اصلی،واقع در بخش ۰۱ قم مربوط به پرونده کلاسه ۱۴۰۰۰۴۰۳۰۰۱۱۰۰۲66۹/۱: 
بایگانی  شماره  )با   ۱۴۰۰۰۴۰۳۰۰۱۱۰۰۲66۹/۱ کلاسه  اجرایی  پرونده  بموجب 
۱۴۰۰۰۲۸۰۰( ،متعهد:علی فخیمی،متعهد له:سمیه نجفی علمی با وکالت طاهره محمدخانی 
صادر  سند:۱۳۸۳/۰۲/۰۲،دفترخانه  سند:۲۴۲۸۵،تاریخ  ازدواج:شماره  سند  مستند 
کننده:دفترخانه ازدواج شماره 6 قم مقدار ۳6/۲۷۵۸ سهم مشاع از ۲۴۰ سهم ششدانگ پلاک 
ثبتی ۲ فرعی از ۱۳۸۰ اصلی،واقع در بخش ۰۱ قم)دو فرعی از یکهزار و سیصد وهشتاد اصلی(
بخش یک قم با شماره مستند مالکیت ۱۲۹6۵۹ تاریخ ۱۳۹۲/۰۱/۰۸ موضوع سند مالکیت 
اصلی بشماره چاپی ۰۳۳۱۰۷ سری الف سال ۹۱ که در صفحه ۳۱۱ دفتر املاک جلد ۷۱۹ ذیل 
شماره ۱۳۵۷۰۵ ثبت گردیده است،واقع در:قم-خیابان انقلاب)چهار مردان(-پلاک ۱۰۸ متعلق 
به آقای علی فخیمی که در قبال طلب خانم سمیه نجفی علمی بازداشت شده است و از طریق 

مزایده به فروش میرسد:
حدود و مشخصات، ششدانگ پلاک ثبتی ۲ فرعی از ۱۳۸۰ اصلی،واقع در بخش ۰۱ قم به 

مساحت)۲۳6/۱۵( مترمربع:
شمالا:به طولهای پنج متر وپنجاه وپنج صدم متر و هفت متر وشصت سانتیمتر وسه متر وهشتاد 

وشش سانتیمتر دیوار به دیوار خانه ۱۳۸۱ اصلی
شرقا: در سه قسمت که قسمت دوم آن شمالی است.اول دومتر وپانزده سانتیمتر دیوار به دیوار 
خانه ۱۳۸۴ اصلی.دوم که شمالی است یک متر وهشتاد وسه سانتیمتر سوم دیوار به دیوار به پلاک 

۱۳۸۴ اصلی.نه ونیم متر دیوار به دیوار خانه یک هزار وهشتصد وهفده
جنوبا :هفده  متر وشصت سانتیمتر درب و دیوار به شارع چهارمردان

غربا: پانزده متر وبیست سانتیمتر دیوار به دیوار خانه یک فرعی از ۱۳۸۰ اصلی.
مشخصات مورد مزایده: 

بر روی این پلاک با مساحت عرصه ۲۳6/۱۵ متر مربع واعیانی حدود ۹۰۰ مترمربع،ساختمان در 
۴ طبقه)زیرزمین،همکف،اول ودوم(با کاربری های مسکونی،تجاری،اقامتی احداث شده است.
طبقه دوم به مساحت حدودی ۱۷۵ متر مربع با سقف شیروانی درحال احداث بوده ودرمرحله 
سفتکاری است.طبقه اول دارای ۹ سوئیت درحال احداث وبهسازی با مساحت حدود ۲۵۱ بوده 
که درمرحله اتمام سفت کاری است وبه میزان ۱۸۲۵۷ مترمربع داری کاربری اقامتی)مهمان پذیر 

ومسافر خانه(وتجاری است.
طبقه همکف شامل ۵ باب مغازه و۴ سوئیت کامل با کاربری تجاری به مساحت کل ۲۳۷6۵ 
مترمربع بوده که دوباب مغازه دارای زیرزمین می باشند.سرقفلی ۵ باب مغازه قبلا واگذار شده 
است.از زیرزمین که درحال حاضر به عنوان چایخانه وقهوه خانه استفاده میشود.دارای کاربری 
تجاری به مساحت ۱۱6 مترمربع است.نمای ملک سنگ بوده و پوشش کف طبقات همکف و 
زیرزمین سرامیک است. سیستم سرمایش کولر آبی وکولر گازی و سیستم گرمایشی بخاری می 

باشد.
کل انشعابات شامل ۱۰ کنتور برق)۲ عدد سه فاز وهشت عدد تک فاز(وسه کنتور گاز ویک کنتور 

آب شیرین است.
کد  با  قطعه  نگردید.این  رویت  پرونده  در  ساختمانی  است.بیمه  سال  حدود ۴۰  بنا  قدمت 
نوسازی۰-۰-۱-6۰-۱6-۱۳-۷ قبلا دارای گواهی عدم خلاف مورخ ۱۳۹۱/۱۲/۰۹ شهرداری 

منطقه ۷ می باشد.
کارشناس رسمی دادگستری نظریه خود را به شرح ذیل اعلام نموده اند:

با بررسی انجام گرفته وباتوجه به موقعیت محلی،مساحت ونوع سند مالکیت،کیفیت وکمیت 
عرصه واعیانی آن وسایر عوامل موثر درارزیابی به نظر اینجانب ارزش تمامی ششدانگ پلاک ثبتی 

۲ فرعی از ۱۳۸۰ اصلی،واقع در بخش ۰۱ قم به مبلغ ۱۰۳/۸۲۲/۴۰۰/۰۰۰ریال )یکصدو سه 
میلیارد وهشتصد وبیست ودو میلیون وچهارصد هزار ریال،معادل ده میلیاردو سیصد وهشتاد 
ودو میلیون ودویست وچهل هزار تومان(برآورد واعلام میگردد که مقدار ۳6/۲۷۵۸ سهم مشاع 
از ۲۴۰ سهم ششدانگ پلاک ثبتی ۲ فرعی از ۱۳۸۰ اصلی،واقع در بخش ۰۱ قم به مبلغ 
هزار  وهفتاد  وششصد  میلیون  ودو  ونود  وششصد  میلیارد  )پانزده  ۱۵/6۹۲/6۷۰/۰۰۰ریال 
ریال،معادل یک میلیاردو پانصد وشصت ونه میلیون ودویست وشصت وهفت هزار تومان(ارزیابی 

گردید.
به میزان  وبرای ۲۳6/۱۵ متر مربع  برای هر مترمربع۱۰۰/۰۰۰/۰۰۰ریال  ۱-ارزش عرصه 

۲۳/6۱۵/۰۰۰/۰۰۰ریال 
۲- ارزش اعیانی به طور متوسط برای هر مترمربع۴۵/۰۰۰/۰۰۰ریال وبرای ۹۰۰ متر مربع به 

میزان ۴۰/۵۰۰/۰۰۰/۰۰۰ریال
۳- ارزش تجاری مقطوع ۳۹/۱۷۷/۴۰۰/۰۰۰ریال 

۴-انشعابات وسایر مقطوع به میزان۵۳۰/۰۰۰/۰۰۰ریال
جمع کل ششدانگ برابر است با ۱۰۳/۸۲۲/۴۰۰/۰۰۰ریال ارزیابی گردیده است که مقدار 
۳6/۲۷۵۸ سهم مشاع از ۲۴۰ سهم ششدانگ آن به مبلغ ۱۵/6۹۲/6۷۰/۰۰۰ریال )پانزده 
میلیارد وششصد ونود ودو میلیون وششصد وهفتاد هزار ریال،معادل یک میلیاردو پانصد وشصت 

ونه میلیون ودویست وشصت وهفت هزار تومان(ارزیابی گردید.
مزایده مقدار ۳6/۲۷۵۸ سهم مشاع از ۲۴۰ سهم ششدانگ پلاک ثبتی مذکور از ساعت ۹ 
صبح الی ۱۲ ظهر روز چهار شنبه ۱۴۰۱/۰۵/۰۵ در اداره اجرای اسناد رسمی قم واقع در خیابان 
ساحلی )لواسانی( نبش کوچه ۷-طبقه فوقانی اداره ثبت اسناد و املاک بخش یک قم – اداره 

اجرای اسناد رسمی قم انجام می شود.
ونود  وششصد  میلیارد  )پانزده  ۱۵/6۹۲/6۷۰/۰۰۰ریال  مبلغ  از  مذکور  میزان  مزایده 
میلیون  ونه  وشصت  پانصد  میلیاردو  یک  ریال،معادل  هزار  وهفتاد  وششصد  میلیون  ودو 
فروخته  پیشنهادی  قیمت  بالاترین  به  و  شروع  تومان(  هزار  وهفت  وشصت  ودویست 
حساب  به  کارشناسی  مبلغ  از  درصد  ده  پرداخت  به  منوط  مزایده  در  شرکت  شد.  خواهد 
واریز  شناسه  با   IR  ۹۸۰۱۰۰۰۰۴۰۷6۰۱۳۲۰۷۸۹۵6۹۳ شبا  شماره  به  ثبت  سپرده 
۹6۵۱۰۸۵۷6۱۰۰۰۰۰۰۰۲۱۷۱۳۲۳۵۱۲۰۰6 می باشد )حتی بستانکار پرونده هم اگر قصد 
شرکت ورقابت در مزایده را دارد می بایست ۱۰ درصد را پرداخت نمائید.(و حضور خریدار یا نماینده 
قانونی او در جلسه مزایده الزامی است و برنده مزایده مکلف است مابه التفاوت مبلغ فروش را ظرف 
مدت ۵ روز از تاریخ برگزاری مزایده به حساب صندوق ثبت به شماره شبای مذکور تودیع نماید و 
در صورتی که ظرف مهلت مقرر، مانده فروش را به حساب سپرده ثبت واریز نکند، مبلغ مذکور 
قابل استرداد نمی باشد و به حساب خزانه واریز خواهد شد و در این صورت عملیات فروش از 
درجه اعتبار ساقط و مزایده تجدید می گردد. در ضمن بدهی های ملک اعم از مالیات و عوارض 
شهرداری وغیره تا تاریخ مزایده اعم از اینکه رقم قطعی آن معلوم شده یا نشده باشد به عهده برنده 
مزایده خواهد بود.و در صورت وجود مبلغ مازاد بر طلب بستانکار،وفق ماده ۱۲۵ آئین نامه اجرای 
مفاد اسناد رسمی قابل پرداخت به خریدار خواهد بود و همچنین چنانچه بستانکار برنده مزایده 
باشد وفق ماده ۱۲۵ آئین نامه اجرا اقدام میگردد در صورت توافق بر واریز غیرنقدی با بستانکار و 
نسبت به مازاد با بدهکار براساس توافق کتبی اقدام خواهد شد. ضمنا تنظیم سند انتقال اجرائی 

منوط به مفاصا حساب دارائی و شهرداری و عنداللزوم مراجع ذیصلاح دیگر می باشد.
) م الف ۱۵۴۵3(
رئیس اداره اجرای اسناد رسمی قم
مهدی روز خوش
تاریخ انتشار الکترونیک: ۱۴0۱/0۴/۲0

آگهی فقدان سند مالکیت
آقای بهروز جانانی با ارائه یک برگ استشهاد شهود مصدق اعلام داشته که 
سند مالکیت بشماره مسلسل ۰۳۳۵۷6 مربوط به پلاک ۲۳ فرعی از۴۰ اصلی 
واقع در علی آباد که ذیل ثبت ۲۱۳۳ صفحه۴۷۸دفتر ۱۵ صادر وتسلیم شده 
بعلت جابجایی مفقود گردیده وتقاضای صدور سند مالکیت المثنی را نموده 
است.لذا به استناد تبصره یک اصلاحی ماده ۱۲۰ آئین نامه قانون ثبت در یک 
نوبت به تاریخ ذیل آگهی می گردد تا چنانچه کسی مدعی وجود سند مالکیت 
نزد خود و یا انجام معامله باشند مراتب را همراه با مدارک خود پس از انتشار 
آگهی ظرف مدت ۱۰ روز کتباً به این اداره اعلام وارسال و رسید اخذ نمایند 
تا مورد رسیدگی قرار گیرد. بدیهی است پس از انقضای مهلت مقرر نسبت به 

صدور اسناد مالکیت المثنی برابر مقررات اقدام خواهد شد.)م الف ۱۵۴۵۹(
محمدرضا خدایاری-رییس ثبت شهرستان جعفر آباد
تاریخ انتشار:۱۴0۱/0۴/۲0
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با اعلام باشگاه انگلیسی؛

صیادمنش رسما به هال سیتی پیوست

با اعلام باشگاه هال سیتی، اللهیار صیادمنش مهاجم تیم ملی ایران با قراردادی چهار 
ساله به این تیم پیوست.

به گزارش خبرنگار مهر، سرانجام و بعد از چند هفته باشگاه هال سیتی انگلیس به 
صورت رسمی خبر امضای قرارداد دائمی با اللهیار صیادمنش مهاجم تیم ملی ایران 

را اعلام کرد.
طبق اعلام سایت باشگاه هال سیتی، قرارداد صیادمنش چهار ساله است و می تواند 

از سوی باشگاه برای یک فصل دیگر هم تمدید بشود.
از  انتقالات زمستانی فصل گذشته به صورت قرضی  و  ابتدا در نقل  صیادمنش 
فنرباغچه ترکیه راهی هال سیتی شد؛ تیمی که در چمپیونشیپ انگلیس حضور 
داشت. صیادمنش ۱۲ بازی برای سیتی انجام داد که در 6 مسابقه در ترکیب اصلی قرار 
داشت. او یک بار و در دیدار مقابل کاردیف سیتی گلزنی کرد که به نوشته سایت باشگاه 
هال سیتی، از نظر ریاضی باقی ماندن این تیم در رقابت های چمپیونشیپ را تضمین 
کرد. هال سیتی مبلغ خرید مهاجم ۲۱ ساله ایران را در خبر خود اعلام نکرده است اما 
چندی پیش مالک این باشگاه گفته بود که برای صیادمنش ۴ میلیون و ۵۰۰ هزار یورو 
به فنرباغچه می رسد و همچنین ۵۰ درصد از حق انتقال بعدی صیادمنش برای باشگاه 

ترکیه ای خواهد بود.
ایران راهی  از تیم استقلال  به گزارش خبرنگار مهر، صیادمنش در سال ۲۰۱۹ 
فنرباغچه شد. گفته می شود در قرارداد او با فنرباغچه، حق ۲۰ درصد انتقال دائمی به 
تیم های دیگر دیده شده است. در این صورت، استقلال می تواند از حضور صیادمنش 

در هال سیتی، ۲۰ درصد از مبلغ ۴.۵ میلیون یورو را به دست بیاورد. 
  

واکنش اسکوچیچ به اتفاقات اخیر؛

 قصدی برای واگذاری جایگاهم ندارم!
سرمربی تیم ملی فوتبال ایران تاکید کرد که هیچ قصدی برای واگذاری جایگاهش به 

فرد دیگری ندارد و برای حضور در جام جهانی انگیزه بالایی دارد.
دراگان اسکوچیچ در پیامی که امروز و پس از اتفاقات اخیر منتشر کرد نوشته است:

» ظاهراً گروهی حداکثر تلاش خود را برای کنار گذاشتن من از تیم ملی به کار بسته 
اند. ضمن تبریک بابت پشتکارشان پیامی صریح و شفاف برایشان داشتم. من زمانی 
هدایت تیم ملی را برعهده گرفتم که احتمال حذف از جام جهانی بسیار زیاد بود و عده 

کمی باور داشتند که می توانیم به قطر صعود کنیم.
من سخت تلاش کردم و ثابت کردم ظرفیت انجام این کار را دارم. در برابر تمام 
توهین ها و فشارها مقاومت کردم و نشان دادم می توانم از پس تمام این موقعیت ها 
برآیم. به لطف تلاش تک تک اعضای تیم ملی سریع ترین صعود تیم آسیا را رقم زدیم 
اما شایستگی و نقش من و کادر فنی در این موفقیت غیرقابل انکار است. هیچ کس 
به اندازه من برای این جام جهانی انگیزه ندارد. خصوصاً بعد از سختی هایی که از سر 

گذراندم. بنابراین به هیچ وجه هیچ قصدی برای واگذاری جایگاهم ندارم.
گروهی از بازیکنانم در شبکه های اجتماعی حمایتشان را از من نشان دادند و از تمام 
آنها قلباً تشکر می کنم اما بهتر این بود چنین کاری انجام نمی شد. همچنین گروهی 
دیگر از بازیکنانم، لزومی برای این کار ندیدند که آن هم برایم قابل احترام است. چرا که 
نیازی به چنین کارهایی نیست. چیزی که اکنون بیش از همه به آن نیازمندیم، اتحاد و 

یکدلی است. چه از درون و چه از بیرون باید شکل یک تیم را داشته باشیم.
اما کسانی که سعی می کنند با گل آلود کردن آب، ماهی بگیرند و بنده را زیر سوال 
ببرند. کسانی که توانایی های خود را زیادی دست بالا گرفتند اما نتایج گذشته شأن 
قابل دفاع نیست و کسانی که سعی دارند حقیقت را نادیده بگیرند یا تحریف کنند، باید 
فکری دوباره کنند. هیچ گاه تمرکزم را روی چیزهایی که از کنترل من خارج بوده اند، 
نگذاشته ام و اکنون هم رویکردم همین است. بنابراین اجازه نمی دهم شایعات تمرکز 

من و تیمم را به هم بریزد.«

حمید درخشان: خودزنی می کنیم!

مربی جدید نمی تواند معجزه کند
پیشکسوت فوتبال ایران معتقد است که باید به اسکوچیچ فرصت داده شود تا در جام 

جهانی روی نیمکت تیم ملی بنشیند. 
حمید درخشان، پیشکسوت فوتبال ایران در گفت وگویی درباره دو دستگی به وجود 
آمده در بین بازیکنان تیم ملی اظهار کرد: ما باید ابتدا تشخیص دهیم که عامل ایجاد 
این دو دستگی چه کسی است، ضمن این که تیم ملی جای دو دستگی نیست. همه 
بازیکنان یک هدف دارند و باید برای آن هدف تلاش کنند. این که از الان تیشه به ریشه 
خودمان می زنیم، کار بسیار خطرناکی است. اگر متاسفانه ریشه  خودمان را بزنیم، 
دودش در چشم همه فوتبال حتی خود بازیکن می رود. بازیکن وظیفه دارد تحت اختیار 

سرمربی و تیم ملی باشد و بدون کم و کاستی کارشان را انجام دهند.
او در پاسخ به این سوال که آیا تغییر در نیمکت تیم ملی در برهه زمانی فعلی کار 
درستی است؟ بیان کرد: اصلا کار درستی نیست. هیچکس نمی تواند در تیم ملی 
معجزه کند. بگذارید این بنده خدا )اسکوچیچ( کارش را انجام دهد. به جای این که 
دنبال تغییر و تحول باشیم؛ تغییر و تحولی که عده ای از آن سود می برند، به فکر فراهم 
کردن بازی تدارکاتی برای تیم ملی باشند. حالا مگر پول آوردن مربی خوب و انجام 
بازی تدارکاتی خوب را داریم که می خواهیم سرمربی را عوض کنیم؟ چه دلیلی دارد 
که ذهنیت تیم را بهم بریزیم؟ ما داریم خودزنی می کنیم و این خودزنی باعث می شود 
که تمام صدماتش به چشم فوتبال ما برود. بازیکن اسبق تیم ملی فوتبال در ادامه در 
پاسخ به این پرسش که به نظر او آیا کسی در فدراسیون فوتبال به فکر تیم ملی است یا 
همه درگیر انتخابات ۸ شهریور هستند، گفت: هیچ کس در فدراسیون به فکر تیم ملی 
نیست. اگر به فکر بودند، تلاش می کردند که بازی های خوبی برای تیم ملی رقم بزنند. 
همه به فکر انتخابات هستند و از تیم ملی غافل شده اند. درخشان درباره این موضوع 
که اگر فرصت کافی تا جام جهانی بود، اسکوچیچ باید تغییر می کرد، توضیح داد: اگر 
از اسکوچیچ راضی نبودند، قبل از مقدماتی جام جهانی باید تغییر ایجاد می کردند. 
حالا الان که اسکوچیچ تیم را به یک جایی رسانده ، به فکر تغییرات افتاده اند. هر مربی 
دیگری بیاید، اردو و بازی دوستانه می خواهد. وقتی شما نمی توانید این کار را بکنید، 

دیگر تغییر معنا ندارد. حالا این تغییر هم انجام شود، آیا 

درخشش دختران کاراته کای قمی
 در مسابقات کشوری

بانوان کاراته کای قمی در مسابقات کشوری صاحب مدال های رنگارنگ شدند. 
براساس این گزارش ،سومین دوره مسابقات کشوری سبک کیوکوشین سنتی ۱6 تیر 
ماه به میزبانی استان اردبیل و در سالن حسین رضازاده در دو بخش کاتا و کمیته و در 

تمامی رده های سنی و کمربندی برگزار شد.
بانوان استان قم با هدایت علیایی و میرزاحسینی موفق با کسب مقام سوم تیمی و ۹ 

مدال طلا، ۴ مدال نقره و ۱ مدال برنز خوش درخشیدند.
گفتنی است فاطمه فروزنده از تیم قم نیز موفق به دریافت کاپ فنی ترین بازیکن شد.

 
گلف باز قمی سوم کشور شد

حمید منصوری به مدال برنز مسابقات آزاد گلف کشوری رسید.
براساس این گزارش ،این دوره از مسابقات با حضور ۲۱ ورزشکار از 6 استان در زمین 
گلف ورزشگاه انقلاب تهران برگزار شد. این مسابقات که در هندی کپ صفر تا ۲۰ برگزار 

گردید و با معرفی افراد برتر و برگزاری اختتامیه به پایان رسید.

تیم ملی والیبال ایران در دوازدهمین دیدار خود در مرحله مقدماتی لیگ 
ملت ها موفق به شکست قاطع و سه بر صفر صربستان شد تا به مرحله نهایی 

این رقابت ها در ایتالیا صعود کند. 
براساس این گزارش ، پنجمین روز هفته سوم و پایانی مرحله مقدماتی لیگ 
ملت های والیبال سال ۲۰۲۲ روز شنبه ۱۸ تیرماه با 6 دیدار در دو شهر اوزاکا در 
ژاپن برای گروه پنجم و گدانسک در لهستان برای گروه ششم پیگیری می شود.
در دومین دیدار شهر گدانسک تیم های ملی والیبال ایران و صربستان در 
سالن ارگو آرنا به مصاف یکدیگر رفتند و شاگردان بهروز عطایی در سه ست 
متوالی با نتایج ۳۵ بر ۳۳، ۲۵ بر ۲۱ و ٢٥ بر ١٢ حریف را مغلوب خود کردند تا 
تیم ملی والیبال ایران به عنوان هفتمین تیم صعود کننده به مرحله نهایی لیگ 

ملت ها معرفی شود.
تیم ملی والیبال ایران این مسابقه را با ترکیب میلاد عبادی پور، امیرحسین 
اسفندیار، مهدی جلوه، محمدطاهر وادی، امین اسماعیل نژاد، امیرحسین 

توخته و محمدرضا حضرت پور آغاز کرد.
ست اول با سرویس میلاد عبادی پور آغاز و با سرویس این کاپیتان به پایان 
رسید. در این ست دو تیم با رقابتی نزدیک تا امتیاز ۳۳ پیش رفتند و در نهایت 
این شاگردان بهروز عطایی بودند که با نتیجه ۳۵ بر۳۳ ست اول را به نفع خود 

به پایان رساندند.
در این ست تیم ملی کشورمان در حمله با ۲۲ امتیاز نسبت حریف برتری 

داشت و دفاع نیز امتیازهای برابر داشتند. در این ست مردان والیبال ایران دو 
امتیاز از سرویس به دست آوردند و امیرحسین توخته و امین اسماعیل نژاد هر 

کدام هفت امتیاز کسب کردند.
ست دوم با کسب یک امتیاز از سوی تیم ملی ایران آغاز شد و با بازی خوب 
بازیکنان اختلاف امتیاز را به عدد 6 رساندند اما از امتیاز ۱6 صربستانی ها از 
فرصت مصدومیت میلاد عبادی پور بهره بردند و اختلاف امتیاز را کاهش دادند 
اما یک بار دیگر از امتیاز ۲۰ تیم ملی والیبال ایران بازی را به دست گرفت و 
توانست نتیجه را ۲۵ بر ۲۱ به پایان برساند تا برای دومین ست متوالی حریف را 
مغلوب خود کند. برتری در حمله، دفاع و سرویس در ست دوم هم مانند ست 

اول از آن مردان والیبال ایران بود.
هرچند شاگردان کولاکوویچ ست سوم را با کسب امتیازی به نفع خود آغاز 
کردند، اما جوانان ایرانی با بازی کم اشتباه خود یک بار دیگر اختلاف امتیاز را 
به عدد ۱۰ رسانده و با برتری در این ست با نتیجه ۲۵ بر ۱۲ پیروز این مسابقه 

سخت شدند.
کوار ولاستیمیل از جمهوری چک به عنوان داور اول و راب اندرو از کانادا به 

عنوان داور دوم قضاوت این مسابقه را برعهده داشتند.
میران کوجوندیچ ، سرکو لیسینیاچ ، الکساندر آتاناسویچ ، پاول پریچ ، مارکو 
پودرسکانی ، نیکولا جوویچ و لازار کوپریویچا ترکیب آغاز کننده تیم صربستان به 

سرمربیگری ایگور کولاکوویچ بودند.

محمدرضا داورزنی رئیس فدراسیون والیبال نیز این مسابقه را به همراه ایرانیان 
ساکن لهستان نظاره گر بود.

دو تیم ایران و صربستان در تاریخ والیبال ۱۲ بار به صورت رسمی با هم 
مسابقه دادند که با این پیروزی 6 پیروزی از آن کشورمان شده است و هفت بار 

صربستان بازی را به نفع خود به پایان رسانده است.
عطایی: به تیم ملی والیبال می بالم

 سرمربی تیم ملی والیبال ایران پس از پیروزی برابر صربستان گفت: این 
نتیجه را به مردم خوب کشورم و بازیکنان تیم تبریک می گویم و از این که این 

مردم را خوشحال کردیم، خرسندم و به این تیم می بالم. 
بهروز عطایی اظهار داشت: بازیکنانم امروز خیلی خوب بازی کردند و چهل 
روز بسیار سخت را سپری کردیم. در ابتدای کار به نظر می رسید عملکرد تیم 
خیلی عالی نیست اما رفته رفته وضعیت بهتر شد و ما از زیر فشار انتقادات 

خارج شدیم.
وی با بیان این که بازیکنان ایران بسیار قوی تر از تصورات ظاهر شدند، افزود: 
خوشحالم که تیم کیفیتی عالی در ادامه ارائه داد و باعث سربلندی کشورمان 
شدیم. مسابقات خوبی را پشت سر گذاشتیم و مرحله به مرحله بهتر شدیم. در 

نهایت به گونه ای عمل کردیم که توانستیم به مرحله نهایی صعود کنیم.
عطایی با اشاره به این که سومین باری است که ایران موفق به صعود به مرحله 
نهایی شده ، گفت: تاکنون ۹ بار در این مسابقات شرکت کرده ایم و این سومین 
صعود والیبال ایران به مرحله نهایی است. این نتیجه را به مردم خوب کشورم و 
بازیکنان تیم تبریک می گویم و از این که این مردم را خوشحال کردیم، خرسندم 

و به این تیم می بالم.
وی در ادامه تاکید کرد: اعتقاد دارم که پیشرفت محدودیتی ندارد و همیشه 
می توان بهتر شد. بازیکنان توانستند روز به روز خود را بهتر نشان دهند و فضای 
ایده آلی را برای تیم ایجاد کنند. در هفته سوم برخی از مسابقات ما بسیار سخت 
بود و مقابل تیم های بسیار با کیفیتی بازی داشتیم. فکر می کنم در نهایت مردم 

از این نتایج خوشحال شدند.
عطایی با بیان این که هنوز نمی دانیم قرار است در مسابقه بعد مقابل کدام تیم 
بازی کنند، یادآور شد: منتظر هستیم تا  وضعیت جدول مشخص شود و برای 
تیمی که حریف ایران خواهد بود قطعا برنامه ریزی خواهیم کرد. موضوع مهم 
این است که ما تیم قدرتمند صربستان را شکست دادیم. کادر این تیم حدود 
سه سال کادرفنی تیم ایران را بود و برای ما قابل احترام بودند. سعی کردیم در 
رقابت نزدیک و سخت از منافع والیبال ایران دفاع کنیم و نتیجه را به نفع تیم 

کشورمان رقم بزنیم.
و  کشید  زحمت  ایران  تیم  برای  که  بود  مربی ای  کولاکوویچ  افزود:  وی 
خدماتش قابل تحسین است. خوشحالم تیم کشورم این بازی را برد و به مرحله 
نهایی صعود کرد. ست اول بسیار کلیدی بود و اگر در این ست نمی بردیم بازی 
سخت تر و پیچیده تر می شد. بازیکنان فشار را تحمل کرده و در سخت ترین 
وضعیت عملکرد قابل قبولی داشتند. به این شکل کارشان در ست دوم و سوم 

آسان تر شد و کیفیت در ست های پایانی بالاتر رفت.
مرحله نهایی لیگ ملت ها ۲۰۲۲ از روز چهارشنبه ۲۹ تیرماه با حضور هشت 
تیم برتر مسابقات در شهر بولونیا ایتالیا آغاز می شود و به مدت پنج روز پیگیری 

خواهد شد.

کولاکوویچ مقابل عطایی آچمز شد؛

صعود قدرتمندانه تیم ملی والیبال به مرحله نهایی

حیای فردوس در دقیقه 90؛

قم امسال هم در فوتسال تیم داری می کند 

پس از کش و قوس های فراوان مالک فردوس تصمیم گرفت تیم خود را به مدت 
یک سال به هیئت فوتبال قم واگذار کند و با این اوصاف امسال نیز قم در لیگ برتر 

فوتسال نماینده دارد. 
براساس این گزارش ، تیم فوتسال فردوس قم از ابتدای فصل گذشته به دلیل 

مشکلات مالی نتوانست بازیکن موثری جذب کند و با دست خالی وارد مسابقات 
شد که در نهایت به سختی توانست لیگ را در رتبه های پایین جدول به اتمام برساند، 
مشکلات مالی باعث شد مدیران فردوس قبل از شروع فصل جدید لیگ برتر به 

دنبال جذب حامی مالی باشند.

مذاکره  میز  پای  بسیاری  شرکت های  با  گذشته  ماه  چند  در  فردوس  مدیران 
نشستند اما کسی حاضر نشد مبلغ درخواستی مدیران را تامین کند، به همین 
خاطر مالک فردوس تصمیم گرفت برای اینکه تیمش شامل حال جریمه سنگین 
انصراف از مسابقات نشود، امتیاز فردوس را به مدت یک سال به هیئت فوتبال قم 

واگذار کند.
هفته گذشته در آخرین جلسه ای که رسول قلی زاده مالک فردوس با ابراهیم 
سانی خانی مدیرکل ورزش و جوانان قم داشت تفاهم نامه ای بین طرفین امضا شد 
که امتیاز تیم فردوس به مدت یک سال به هیئت فوتبال قم واگذار شود و در این یک 

سال تمام بدهی های فردوس توسط این هیئت پرداخت خواهد شد.
روز شنبه سید وحید غیاثی پیشکسوت فوتسال از طرف هیئت فوتبال قم به 
عنوان سرمربی  جدید نماینده قم معرفی شد تا تیم فردوس چند روز قبل از دیدار 
هفته اول لیگ برتر مربی خود را بشناسد، حال غیاثی فرصت کمی برای آماده کردن 

بازیکنان خود دارد.
در پنجره پیش فصل نقل و انتقالات نیز بازیکن موثری دیده نمی شود و باید دید 
غیاثی چه بازیکنی  را مدنظر دارد و در این مدت کم تا شروع بازی ها با چه ترکیبی در 
برابر حریفان خود حاضر خواهد شد، لازم به ذکر است مسعود عباسی ستاره ملی 
پوش فردوس هفته گذشته طبق توافق با مدیرعامل فردوس از این تیم جدا شد و به 
تیم قند کاترین آمل پیوست، روح الله ایثاری کاپیتان با تجربه قمی ها نیز از این تیم 

جدا شد و حالا فردوس با کمبود بازیکن مواجه است.
فردوس در هفته اول مسابقات فصل جدید باید در برابر تیم صنایع پشتیبان 
هرمزگان که توانست این فصل به لیگ برتر صعود کند در سالن حیدریان قم 
میزبانی کند، طبق اعلام صفحه هواداری تیم فردوس در شبکه های اجتماعی این 

بازی روز جمعه ۲۹ تیرماه ساعت ۱۷ با حضور تماشاگران قمی برگزار خواهد شد.

به بهانه حضور در تیم ملی کاراته جهت اعزام به مسابقات کشورهای اسلامی  درترکیه؛

مرتضی نعمتی نگین درخشان کارته قم
 ایمان / رضا ملکی

فرزند برومند کاراته قم با درخشش بی نظیر خود در طول 
6 سال گذشته درکاراته کشور حالا تبدیل به نگین درخشان 
کاراته قم گردیده  ومایه مباهات وفخر خانواده سپید پوش 
اول  جوان  نعمتی  مرتضی  از  است.صحبت  شده  کاراته 
وشایسته کاراته این روزهای استان قم است که با کوله باری 
از افتخارات متعدد در شش سال گذشته به عنوان تنها 
نماینده استان قم دربدنه تیم ملی کاراته جمهوری اسلامی 
حضوری  اسلامی  کشورهای  کاراته  درمسابقات  ایران 

شایسته در قونیه ترکیه خواهد داشت.
برای او رسیدن به مدال جهانی والمپیک دور از دسترس 
نیست وانتظار میرود با نگاه درست واصولی در ادامه راه 
او بتواند بعنوان فرزند خلف وشایسته کاراته قم در کنار 
شیهان  چون  گرانقدری  ارزنده  مربی  سازننده  تلاشهای 

خلیلی صاحب عزت وافتخار گردد.
نگاهی به زندگی پرافتخارخانواده نعمتی

وی متولد ۱۳۷۹  است و با ۲۲ سال سن صاحب جایگاه 
معتبری درکاراته ایران شده است.او می گوید کوچک بودم 
وبه عشق کاراته درباشگاه استقلال قم زیر نظر شیهان سید 
علی خلیلی کاراته را شروع کردم.نگاه شیهان به من وبرادرم 

محمود نگاه پدرانه بود.
با جدیتی بی نظیر با ما کار کرد به ما امید داد وما درسایه 
تمرینات سخت با استاد به اولین انتخاب وقهرمانی کشوری 
درسال ۹۵ رسیدم وعضو تیم ملی نوجوانان شدم.دراولین 
سفر برون مرزی خود توانستم با کسب مدال برنز آسیا به 

ایران بازگردم.
چهره شاد پدرومادر واستاد ودوستداران کاراته را که دیدم 

ادامه دهم. به مسیر قهرمانی  به جدیت  تصمیم گرفتم 
درادامه راه درسال ۹6 به مسابقات جهانی اسپانیا اعزام 
شدم کمبود تجربه باعث شد تا با اندک اختلاف بتوانم برق 
مدال را حس کنم واسپانیا تجربه بزرگی برای من درمیدان 

مسابقات شد.
های  رده  در  توانستم   ۱۴۰۰ تا   ۹۵ سالهای  درطول 
نوجوانان،جوانان امید وبزرگسالان ۲ مدال طلا،۲ نقره و۲ 
برنز کشوری کسب کنم.درمسابقات جام وحدت ودوستی 
در دومیدان مختلف ۱ طلا و۱ برنز کشوری کسب کردم 

ودرمسابقات بین المللی کاپ آزاد ترکیه نیز درکاپ آزاد به 
۲ مدال طلا رسیدم.

درسوپر لیگ کاراته ایران نیز با کسب ۱ مدال نقره و۲ 
برنز به کار خود پایان دادم ودرسالهای ۹۷ و۹۸ در رنگینگ 
کاراته وان ایران نیز توانستم ۱ طلا و ۲ نقره بدست بیاورم.
درمسابقات انتخابی اخیر تیم ملی کاراته نیز با پیروزی 
توانستم جواز حضور درمسابقات کشورهای  رقبا  مقابل 

اسلامی و قونیه ترکیه را بدست بیاورم.
مرتضی از زحمات بسیارش درعرصه کاراته میگوید به نگاه 

درست واصولی پدرش اشاره میکند که حامی ورزش پسران 
خود شده است او می گوید برادرم مجتبی در فوتسال ایران 
چهره شده وهم اکنون درتیم ملی فوتسال بعنوان دروازه 
بان حضور دارد ودرسال گذشته با تیم فولاد اروند ایرانیان 

حضوری شایسته درلیگ فوتسال ایران داشت.
برادر دیگرم محمود نیز در طول سالها درکنار من درکاراته 
حضور داشته وانتظار میرود که درامیدها برق مدال جهانی 
را حتما درآینده برای خود متصور ببیند.مرتضی وضعیت 
فعلی کاراته قم را بسیار خوب توصیف نمود وگفت باهم دلی 
ویکدلی می توانیم شاهد دریافت مدالهای رنگارنگ جهانی 

چون گذشته برای قم باشیم.
پسر دوست داشتنی کاراته قم که تواضع وادب خاصی 
درچهره اش نهفته است از زحمات بسیار استاد بزرگوارش 
شیهان سید علی خلیلی به نیک یاد می کند ومی گوید 
تمام مدالهائی که به دست آورده ام حاصل تلاش وزحمات 
استاد عزیزم بود که در همینجا سپاس خالصانه به ایشان 
دارم. همچنین مرتضی از پدر ومادرش که سرمایه های 
را  زحمتشان  خاصی  احترام  با  هستند  او  زندگی  بزرگ 
یاد میکند ومی گوید انشاالله سایه سرشان بالای سر ما 
مستندام باشد چون لطف بزرگ این دوگل عزیز من بود که 

توانستم درمیادین افتخار آفرین باشم.
وی درپایان به نشست صمیمی با دکتر سانی خانی که از 
طرف هیئت کاراته انجام پذیرفته شده بود اشاره کرد وگفت 
دکتر قول دادند که جهت مسیر پرافتخار آینده مساعدتهای 
خوبی برای ما  داشته باشند که منتظر حمایت های مدیرکل 

ورزش و جوانان استان قم هستیم.
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توافق 9۴، گفتگوهای رفع تحریم...

نگاهی به سیر برجام زدایی از مذاکرات!

از زمان شروع مذاکرات در دولت سیزدهم، تعابیری چون توافق ۹۴، 
توافق ۲۰۱۵ گفتگوهای رفع تحریم، جی سی پی اُ اِی و غیره موضوع 

برجام و احیای آن را به حاشیه رانده است.
 از زمان شروع مذاکرات در دولت سیزدهم، تعابیری چون توافق ۹۴، 
توافق ۲۰۱۵ گفتگوهای رفع تحریم، جی سی پی اُ اِی و غیره موضوع 

برجام و احیای آن را به حاشیه رانده است. 
احیای  مذاکرات  که  بود  یعنی ۱۴۰۰  آذرماه سال گذشته  هشتم 
و  آغاز شد  آمدن دولت سیزدهم  کار  با روی  ای  وقفه  از  برجام پس 
علی باقری کنی مذاکره کننده ارشد ایران در گفتگوها شد. تفاوت 
این گفتگوها در دولت جدید در آنجا بود که ضمن اطلاع رسانی کمتر 
از نتایج آن، ناگهان عنوان تازه ای از آن از سوی مسئولین دستگاه 

دیپلماسی اعلام شد.
 ۱۲ آبان ماه بود که پس از کش و قوس های فراوان و جمع بندی از نتایج 
مذاکرات در شش دور گذشته علی باقری کنی کلیدواژه و یا قالب دیگری را 
بیان کرد که در آن اثری از احیای برجام دیده نمی شد و عنوان گفتگوهای 
رفع تحریم ها به طور رسمی در حالی بر سر زبان ها افتاد که قرار شد آغاز 
دور هفتم آن از هشتم آذرماه در وین آغاز شود. اعلام این قالب جدید با 
ابهامات و انتقاداتی مطرح شد که نقش احیای برجام را به عنوان هدف 
اصلی زیر سوال می برد و به جای استفاده از آن، عناوینی چون، توافق 
سال ۱۳۹۴، توافق ۲۰۱۵، گفتگوهای رفع تحریم، گفتگوهای وین برای 

لغو تحریم ها به کار برده شد.
این مساله حس تعارضی را بین برجام و گفتگوی لغو تحریم ها ایجاد 
کرد که در آن مساله برجام و احیای آن به طور کامل در حاشیه قرار گرفت 
و مذاکرات لغو تحریم ها را به عنوان توافق اصلی مطرح ساخت. از سال 
گذشته نیز روند تا کنون به همین صورت بوده است. به گونه ای که حسین 
امیرعبداللهیان وزیرخارجه کشورمان در ۸ آذرماه همزمان با آغاز دور 
هفتم گفتگوها در وین طی یادداشتی از کلیدواژه »گفتگوهای وین برای 
لغو تحریم ها« رونمایی کرد که اثر و مفهومی از برجام در آن دیده نشد و در 
گفتگوهای بعدی با قرار گرفتن نام برجام در حاشیه،موضوع بر مذاکرات و 

یا گفتگوها برای لغو تحریم ها معطوف شد.
علاوه بر استفاده از چنین عناوینی وزیر امور خارجه کشورمان در ۷ 
خردادماه سال جاری ۱۴۰۱ در حاشیه اجلاس داووس و در گفت وگو با 
فرید زکریا به جای نام بردن از مذاکرات رفع تحریم، از JCPOA استفاده 

کرد!
شاید در توضیح اصرارها برای عدم استفاده از برجام بتوان به مواضع 
پیشین تیم مذاکره کننده در مخالفت با این توافق و یا یادداشت علی 
باقری مذاکره کننده کشورمان برای روزنامه فایننشال تایمز در هفتم آذرماه 
۱۴۰۰ اشاره کرد که در آن بر بی اعتمادی مردم ایران به برجام تاکید شد.

در ۱۱ آذرماه سال گذشته مذاکره کننده ارشد کشورمان پس از چند 
روز گفتگوهای فشرده به نتایج حاصل از آن اشاره کرد که باز هم صحبتی 
از احیای برجام در کار نبود و تنها بحث بر سر ارائه دو سند از سوی ایران 
درباره لغو تحریم ها و اقدامات هسته ای ایران بود. این در حالی بود که 
در هشتم آذرماه نماینده کشورمان در نشست کمیسیون مشترک برجام 

با حضور ۱+۴ شرکت کرد.
۱۲ آذرماه نیز علی باقری پس از دیدار با انریکه مورا از تلاش ها برای 
دستیابی به توافقی کلی خبر داد تا زمینه مساعد برای ورود آمریکا را فراهم 

کند که در این زمینه هم صحبتی از برجام به میان نیامد.
در ۱۴ آذرماه باقری در گفتگویی با خبرگزاری آنسا ایتالیا از مسیر فعال 
سازی "قرارداد هسته ای ۲۰۱۵" صحبت به عمل آورد که در آن گفتگو 

ترجیحا خبری از احیای برجام دیده نشد.
۱6 آذرماه معاون وزیرخارجه کشورمان پس از دیدار با مقامات روسی 
در گفتگویی این بار به جای برجام از توافق سال ۱۳۹۴ نام برد که همین 

مساله با سیلی از واکنش ها و انتقادها در فضای مجازی روبرو شد.
در ۲۰ آذرماه باقری بار دیگر از توافق سال ۱۳۹۴ نام برد و در گفتگویی 
از این توافق را نخواهد  ایران به هیچ وجه چیزی کمتر  تاکید کرد که 

پذیرفت.
در ۲6 آذرماه، اصرار به حذف برجام و حساسیت بر سر آن تا جایی پیش 
رفت این کلمه از نشست کمیسیون مشترک برجام نیز حذف شد و مذاکره 

کننده ارشد ایران در توئیتی تنها به نوشتن کمیسیون مشترک اکتفا کرد.
این در حالی بود که در ۲۷ آذرماه باقری در مصاحبه ای اعلام کرد که 
تهران و واشنگتن پیش از هر زمان دیگری برای رسیدن به »توافق به منظور 

برداشته شدن تحریم ها« نزدیک شده اند.
اما با پایان دور هشتم و آغاز جنگ اوکراین مذاکرات به وقفه ای سه ماهه 
روبرو شد و با از سرگیری آن در دوحه نتیجه ملموسی از آن بدست نیامد و 
به گفته مقامات کشورمان زمان و مکان دور بعدی مذاکرات رفع تحریم ها 

در حال نهایی سازی است.

 یک فعال سیاسی اصلاح طلب در پاسخ به این سوال که در دو سال باقی 
مانده تا پایان دوره مجلس، آیا چالشی میان دولت و مجلس شکل خواهد گرفت 
یا خیر گفت: من نمی توانم شکل گیری این چالش را خیلی جدی ببینم. 
بنابراین ممکن است حرف و حدیث هایی در آن ایجاد شود ولی به صورت جدی 

این توان را در این مجلس نمی بینم که بخواهد با دولت وارد چالش شود.
مصطفی درایتی در گفت وگو با ایلنا، در پاسخ به این سوال که آقای رئیسی 
در ایام انتخابات، شعار مهار تورم و گرانی و بهبود وضعیت معیشتی را داده بود 
اما با گذشت یک سال از انتخاب او به عنوان رئیس جمهور این شعارها عملی 
نشده و تغییر چندانی صورت نگرفته، دلایل آنکه به این وعده ها عمل نشده 
ما درون دولت  زیرا  برشمرد،  را  متعددی  بتوان دلایل  چیست، گفت: شاید 
نیستیم که ببینیم چه اتفاقی افتاده است.  یکی از مهم ترین دلایل آن، عدم 
آشنایی آقای رئیسی با بروکراسی است. آقای رئیسی از اقتصاد و اداره کشور 
چیزی نمی دانست. نگاه مشخصی هم در صحبت ها و در برنامه ها از ایشان 
ندیدیم. این باعث شد از افرادی استفاده کند که از آنها هم برنامه مشخصی در 
مدیریت کشور ندیدیم. به همین جهت یک ناهماهنگی در کادر اقتصادی آقای 
رئیسی دیده می شود. وی گفت: وزرای آقای رئیسی مانند جزایری هستند که 
ارتباطی با هم ندارند ولی بر هم تاثیر می گذارند و تصمیماتی می گیرند که بعدها 
نمی توان جمعشان کرد. اظهارنظرها نشان می دهد، یک وقوف نسبی نسبت به 
تصمیمات اقتصادی که می گیرند ندارند. پس از مدتی حوادثی درست می کنند 

و بعد که کشور گرفتار می شود کاسه چه کنم چه کنم دست می گیرند.
درایتی تصریح کرد: مشکل آقای رئیسی این بود که تمام وعده های او در 
اقتصادی  وعده  آنقدر  که  کسی  چرخید.  اقتصادی  محور  حول  انتخابات 
می دهد حتما به امکانات کشور اشراف داشته و علم و راهکار مشخصی دارد. 
خب آقای رئیسی گفت تورم را چنان می کنم، بیکاری را رفع می کنم، مسکن را 
فلان می کنیم. این اقدامات نیازمند لوازمی بود که آقای رئیسی به آن ها توجه 

نداشت.  
رئیسی به لوازم تحقق وعده هایش توجه نکرد

ی تصریح کرد: تصور بنده این است که هنوز همان است. طبیعتا نتیجه یک 
دولت ضعیف با یک کادر اقتصادی ناتوان به اضافه موانعی که سر راه وجود دارد، 
همین وضعیتی است که امروز مشاهده می شود.  آقای رئیسی گفتند تحریم ها 
باید برداشته شوند و وضعیت اقتصادی را به برجام گره نمی زنیم. اما گره زدن 
که دست آنان نبود. الان که نوسانات مذاکرات را در جامعه می بینیم، برجام به 
سرنوشت مردم گره خورده است. چیز پنهانی نیست که بخواهید منکر شوید. 
تمام این عوامل دست به دست هم دادند و ما با یک دولت ناهماهنگ روبرو 
هستیم. این فعال سیاسی گفت: به لوازم تصمیماتی که در این دولت گرفته 
شده، توجه نمی شود. هر دولتی در ده ماه اول تلاش می کند با سیاست هایی 
امید را در جامعه پرورش دهد. تلاش می کند تا تحرکات اقتصادی در کشور 
بالا برود. جامعه ناامید تحرکی نخواهد داشت. اما عملکرد دولت رئیسی این 
ناامیدی را کاهش نداده بلکه افزایش هم داد. نه تنها نتوانست سفره های مردم 
را باز کند بلکه سفره های مردم را جمع هم کرد. بنابراین تا زمانی که آقای رئیسی 
این مشکلات را حل نکند، انتظار رفتار کارشناسی منطقی برای بهبود زندگی 

مردم دور از ذهن است. 

درایتی در پاسخ به این سوال که عملکرد کابینه دولت آقای رئیسی را چه طور 
می بینید و نقاط مثبت و منفی آن در کجاست، گفت: افرادی بر سر کار آمدند 
که وقتی به رزومه های برخی از آن ها نگاه می کنیم می بینیم هیچ تجربه  کلان 
کشوری در ۴۳ سال گذشته ندارند. این افراد کمک کار آقای رئیسی نخواهند 
بود. این افراد مشکلات و موانع درست می کنند اما  کمکی برای دولت نیستند 
تا بتوانند مشکلات را با تدبیر و تفکر حل کنند. طبیعتا دیده می شود که کابینه 
و مجموعه دولت از لحاظ تخصصی، تجربی، توجه به مسائل و هماهنگی های 
معمول که لازم بود، ضعیف است. با این همه دعده هایی که این افراد داشتند 
ما انتظار داشتیم کاری از دستشان ساخته باشد و حداقل امیدی در دل مردم 
ایجاد یا مشکلات کشور را حل می کردند اما این موضوع را ندیدیم. به صورت 
معمول آدم فکر می کند ضعف های موجود، ضعفی کلی است و اگر رئیسی 
نتواند این کابینه را مدیریت کند، دور از ذهن است که بتواند وعده هایی را عملی 

کند که به مردم داده است.
 تیم اقتصادی دولت را دست افراد ناشی داده اند

درایتی در پاسخ به این سوال که عملکرد تیم اقتصادی دولت را با توجه به طرح 

جراحی اقتصادی چه طور ارزیابی می کنید، آیا عملکرد تیم اقتصادی دولت 
مثبت بوده یا خیر گفت:  تا اینجای کار که نمره خوبی نگرفته اند. دلیل آن هم 
فشاری است که روی اقشار ضعیف جامعه آمده است. در واقع این به بخش 
بالای جامعه هم کشیده خواهد شد. اصلا این طور نیست که بگویند ما چهار 
قلم را گران کردیم. وقتی مدیر اقتصادی کشور توجه نمی کند که گرانی به این 
چهارقلم محدود نخواهد شد و به خیلی از کالاهای دیگر سرایت می کند، این 
تصمیمات نشان می دهد که اگر می خواستند این جراحی را انجام دهند دست 

آدم های ناشی نمی دادند.
وی افزود: غیر ممکن است، انتظار داشته باشید افراد ناشی این جراحی را 
درست انجام دهند. البته حرف انجام این کار از قبل بود که بالاخره باید این کار 
را در شرایط مناسب انجام دهیم اما نه در شرایطی که کشور با این همه تحریم، 

گرفتاری تورمی وضعیت معیشتی مردم مواجه هستیم.
وی تصریح کرد: علیرغم تمام وعده هایی که دولت در زمینه اقتصادی داد، 
بیشترین مشکلات را در این زمینه ایجاد کرده است. درباره حل این مشکلات 
از قبل صحبت شده بود. یعنی وقتی ارتباطات را حل و فصل نکنید، اگر لغو 
تحریم ها به سرانجام مثبت نرسد، هر حرکتی که در داخل انجام دهید ناقص و یا 

مضر است. یعنی همان اتفاقی می افتد که الان افتاده است.
درایتی در پاسخ به این سوال که با گذشت ده ماه از آغاز به کار دولت، وزیر کار 
استعفا داده و وزیر صمت تا یک قدمی استیضاح پیش رفته چه عواملی باعث 
شد مجلس که در ابتدای کار آقای رئیسی رای اعتماد بالایی به وزرا داده بود، به 
فکر استیضاح بیافتد، گفت: ما از آنچه درون مجلس می گذرد خبر نداریم. حرف 
و حدیث های زیادی مطرح است. ولی به هرحال نماینده ها با مردم  حوزه های 
انتخابیه که به آن ها رای دادند، مرتبط هستند. به هر حال مشکلات کشور به 
حدی رسیده است که آن ها نیز زیر سوال رفته اند. اگر آقای رئیسی تدبیری 
نیاندیشد، ممکن است تاب آوری مجلس محدود باشد و کم کم انتقاداتش را 

افزایش دهد.
وی افزود: اگر اصولگرایان به اشکالاتی که به شکل روشن به آن پرداخته 
آینده  نیاورند،  فشار  دولت  به  مشکلات  آن  رفع  برای  و  نکنند  ورود  شد، 
رای  مردم  از  نماینده  این  بود.  خواهد  آن ها  روی  پیش  ناامیدکننده ای 
می خواهد و باید روی آن را پیدا کند که در حوزه انتخابیه نمایان شود. با توجه 
به آنکه ما کنار نشسته ایم، امیدواریم آقایان تمام توانشان را به کار بگیرند تا 
حداقل رضایت اجباری افرادی که به آن ها رای دادند را حفظ کنند. با اینکه 
آمارها نشان می دهد که میزان نارضایتی مردم روز به روز بالا می رود اما مجلس 
هم علیرغم فشاری که به آن می آورند کم کم صدایش در می آید که این روند 
مدیریت کردن کشور نیست و اینگونه می بینیم که مشکلات کشور هر روز در 

حال زیاد شدن است. 
درایتی تصریح کرد: رفتارهایی که وجود دارد با زندگی مردم کاملا مرتبط است 
و اگر صدایی از خود اصولگرایان شنیده نشود، ممکن است مشکلات را خیلی 
افزایش دهد. من این موضوع را مبارک می بینم که در مجلس، افراد اصولگرا 
حاضر هستند کاستی های دولت و اشکالات برنامه وزرا را مطرح کنند و برای حل 
مشکلات فشار بیاورند. این یک امتحان نهایی برای جریان اصولگراست و اگر 

نتوانند سربلند بیرون بیایند مشکلات بعدی زیاد و پرفشار خواهد بود.

درایتی فعال سیاسی اصلاح طلب: 

در توان این مجلس نیست که با دولت وارد چالش شود 
برجام به سرنوشت مردم گره خورده است

نماینده ادوار مجلس گفت: اگر وزیری نمی تواند کار کند یا 
آبرومندانه استعفا کند یا غیر آبرومندانه استیضاح شود. دو یا سه 
وزیر هستند که نمی توانند کار را آنطور که باید پیش ببرند. بنابراین 
دولت و مجلس نیاز به جلسات دارند. نه جلساتی که خوش و بش 
باشد، بلکه جلساتی نیاز است که کابینه رصد شود و تبادل فکر 

صورت بگیرد. 
عزت الله یوسفیان ملاء نماینده ادوار مجلس در گفت وگو با 
ایلنا، در پاسخ به این سوال که با توجه به اینکه این روزها درباره 
ترمیم کابینه آقای رئیسی صحبت هایی شده است، مجلس تا چه 
میزان می تواند به دولت در تغییر کابینه کمک کند، گفت: سلیقه 
دولت ها متفاوت است. مثلا در دولت قبلی، آقای روحانی بی میل 
نبود اگر از وزیری راضی نیست، به وسیله مجلس استیضاح شده، 
برکنار شود و خودش وارد عمل نشود. ظاهرا دولت آقای رئیسی 
تمایل ندارد مجلس وارد عمل شود و می خواهد استیضاح ها کم 

باشد.
وی افزود: بهترین روش برای اینکه دستگاهی را وارد ریل کنند 
این  وارد عمل شوند.  این است که کمیسیون های تخصصی 
وظایف کمیسیون ها است. حداقل ۱۹ و حداکثر ۲۳ نفر عضو 
کمیسیون های تخصصی هستند. این یعنی هر کمیسیون ۸ تا 
۹ درصد مجلس است. این کمیسیون ها باید مدام با وزرا جلسه 

داشته باشند و وضعیت را رصد کنند.
یوسفیان مطرح کرد: اگر شما به روز رای اعتماد وزیر صمت 
برگردید، حرف هایی می زد که خیلی امیدوارکننده بود. ببینید 
اتفاقاتی که در کشور رخ می دهد حتی در بدترین خودروهایی 
که در دنیا ساخته می شود، نمی افتد. قدیم ها می گفتند بدترین 
ایران می شود لادا است. لادا یک خودروی  وارد  خودروئی که 
روسی بود. اما شما کی دیدید که لادای روسی وسط خیابان آتش 
بگیرد؟ یا کی لادا تصادف می کرد و کیسه هوای آن باز نمی شد؟

وی در ادامه گفت: اینها ایرادات موجود است و باید برای آن ها 
زمان بگذارند. دولت و مجلس هر کدام چهارسال فرصت دارند و 
می توانند این ایرادها را در دو ماه برطرف کنند. اما اگر کمیسیون 
مجلس نتواند یک وزارتخانه را روی ریل بیاورد و حساب شده بر 
آن نظارت کند، باید در تشکیلات کمیسیون تجدیدنظر کنیم. 

باید ببینیم که چه کسانی وارد این کمیسیون شده اند و چرا اصلا 
تخصص ندارند البته الان که بحث وزارت صمت  قرار است بعد 
از تفکیک آن و تشکیل وزارت بازرگانی مجددا مورد رای مجلس 

قرار گیرد.
یوسفیان مطرح کرد: مجلس ۱۸ کمیسیون تخصصی دارد. هر 
کمیسیون هم بر یک وزارتخانه و چندین دستگاه نظارت می کند. 
اگر قرار باشد امروز کمیسیونی با ۴۰ امضا استیضاح کند اما فردا 
استیضاحش را پس بگیرد که استیضاح از عقب بیافتد، معلوم 
است که دارد اتفاقاتی می افتد. این اتفاق قطعا برای مردم میمون 
و مبارک نیست. مردم خودرویی می خواهند که وقتی با زن و بچه 
خود سوار آن می شوند ایمن باشد. این خواسته خیلی دوری 

نیست.
وی در ادامه افزود: مطمئن باشید اگر مجلس، پیگیر باشد و 
مشکلات مردم را بگوید، حرف خالی هم نباشد و صبح مشکل 
بعدازظهر در کمیسیون تخصصی  و  را در صحن بگوید  مردم 
مشکل مردم را پیگیری کند، ما چنین مسائلی را در خیابان 
نخواهیم داشت. مردم می گویند حرف ما را نماینده زده و الان 

هم جلسه گذاشتند، دیگر چرا ما به خیابان بیاییم؟
یوسفیان گفت: مردم زمانی اعتراض می کنند که می بینند 
حرف آن ها زده نمی شود. مشکل آ نها مطرح نمی شود. جلسه ای 
برای مشکل آن ها برگزار نشده و راهکاری اخذ نمی شود. طرف 
اگر  کنیم.  را حل  تا مشکلمان  اعتراض می کنیم  ما  می گوید 
مشکل من را فرد دیگری حل کند، کم عقل نیستم که دوباره 

اعتراض کنم.
اگر نمایندگان یقه وزرا را برای حقوق کارگران بگیرند، 

کارگران اعتراض نمی کنند
 وی در ادامه گفت: الان شما می بینید حرکت های اعتراضی 
روز به روز بیشتر می شوند. اگر من یک کارگری باشم که حقوقم 
دیر شد، ببینم نماینده ای هست که رفت، یقه مدیرعامل را گرفت 
و به آن می گوید که چرا شش ماه است به کارگر حقوق نداده ای، 
دیگر اعتراضم را به آن شکل مطرح نمی کنم. اگر نماینده یقه وزیر 
را در مورد حقوق کارگران بگیرد که چرا به فلان کارگر در فلان 
نقطه حقوق نداده اید، آن کارگر به خیابان نمی آید و اعتراض 

نمی کند. فریاد نمی کند و دست از کار نمی کشد. اما اگر نماینده 
این کار را نکند یا عرضه انجام آن را نداشته باشد، آن ها اعتراض 

می کنند.
تعامل دولت و  امروز  این سوال که  به  یوسفیان ملا در پاسخ 
مجلس بر سر ترمیم کابینه تا چه اندازه است، گفت: وقتی ما از 
تعامل صحبت می کنیم یعنی در عمل دولت و مجلس هم مسیر 
و همراه باشند. یعنی هر دو قوه مجریه و مقننه در اموری که به 
نفع مردم پیش می رود گام بردارند. اما تعامل آن نیست که هر 
اشتباهی دولت کرد مجلس چشم پوشی کند یا با خود بگوید که 
قرار را بر تعامل گذاشته ایم.  یا بگویند اشکالی ندارد ما استیضاح 
نمی کنیم. تعامل یعنی دوش به دوش هم و کتف به کتف هم 
مشکلات را مطرح کنند. سعی کنند نقطه نظرات خود را در حل 

مشکلات مردم نزدیک کنند.
نزدیک نیست پس چه  به هم  نقطه نظرات  افزود: الان  وی 
مثال  طور  به  نیست.  حرف  به  تعامل  دارد؟  وجود  تعاملی 
کمیسیون می گوید خودروئی که می سازید کیفیت ندارد. قیمت 
آن هم مناسب نیست. تعامل یعنی اینکه آن ها در جواب بگویند 
حق با شماست. خودرو کیفیت ندارد و ما نمونه هایی را که اتفاق 
افتاد دیدیم. قیمت آن هم گران است. خودروئی که ۲۰ میلیون 
تومان بود، ناگهان ۲۰۰ میلیون تومان شد. الان تعامل اتفاق 
نمی افتد. الان سکوت می کنند و حرف نمی زنند. آن ها می گویند 
قیمت همین است که هست. قیمت جهانی این است و اگر ما 
قیمت را پایین بیاوریم  باید کارگران را اخراج کنیم. باید باز هم از 

قطعات خودرو بزنیم. این یعنی به تعامل نرسیدند.
و  دولت  که  است  زمانی  تعامل  گفت:  مجلس  نماینده  این 
مجلس در نقطه به نقطه مسائل کشور تلاش کنند تا به نتیجه 

مطلوبی برسند که به نفع مردم باشد.
یوسفیان در پاسخ به این سوال که با توجه به اینکه عملکرد 
یکساله دولت، ترمیم کابینه کار درستی است، گفت:  بعضی 
بیشتر، مشکلات  زمان  بوده است. چون  زمان بندی ها خوب 
بیشتر را ایجاد می کرد. به طور مثال وزارت کار به نقطه پایان 
خط رسیده بود؛ یعنی دولت به این نتیجه رسید که وزیر استعفا 
کند و مجلس هم به این نتیجه رسیده بود که استیضاح را به راه 

بیاندازد. اما اگر وزیر کار یکسال دیگر هم باقی می ماند و مسائل 
و مشکلات یکسال دیگر هم ادامه پیدا می کرد، مطمئنا این 

نارسایی ها تکرار می شد.
وی افزود: اما برای بعضی استیضاح ها زود است. بطور مثال 
دولت جراحی اقتصادی را آغاز کرده است. استیضاح بخش های 
اقتصادی دولت که این کار را انجام می دهند زود است. چون اگر 
وزیر برود و وزیر جدید بیاید، تا بفهمد که چه اتفاقی افتاده است 
چند ماه طول می کشد و بعد از چند ماه نمی دانیم بر اوضاع 
مسلط خواهد بود یا خیر؟ چون رئیس جمهور و نمایندگان علم 

غیب ندارند که بفهمند این وزیر موفق خواهد بود یا خیر؟
یوسفیان ملا در ادامه مطرح کرد: لذا باید تفاوت قائل شد. برای 
برخی وزرا استیضاح زود و برای برخی حتی چند ماه هم دیر 
است. اگر وزیر کار ۲ ماه قبل تر می رفت نفع بیشتری داشت تا در 
این مدتی که از وزارت رفت.  دولت و مجلس باید در این رابطه به 
یک نقطه مطلوب و همراهی برسند. یعنی اگر وزیری نمی تواند یا 
آبرومندانه استعفا کند یا غیر آبرومندانه استیضاح شود. دو یا سه 
وزیر هستند که نمی توانند کار را آنطور که باید پیش ببرند. بنابراین 
دولت و مجلس نیاز به جلسات دارند. نه جلساتی که خوش و بش 
باشد، بلکه جلساتی نیاز است که کابینه رصد شود و تبادل فکر 

صورت بگیرد.
وی در ادامه گفت: شاید برخی از نمایندگان در نظارت خود 
اشتباه کنند، در یک جلسه قانع شوند که اینطور نیست. همین 
طور برعکس. ممکن است دولت قانع شود. بنابراین باید حتما 
جلسات و رفت و آمدها وجود داشته باشد. نتیجه اینکه برای 
برخی موارد یکسال یا نه ماه زیاد است. اگر دولت یا مجلس به 
این نتیجه رسیدند که این وزیر قادر نیست این وزارتخانه را جلو 

ببرد دیگر معطل کردن فایده ندارد.  

یوسفیان ملاء نماینده ادوار مجلس:

وزیری که نمی تواند کار کند،استعفا دهد یا استیضاح شود

به علاوه تعویض قدرت در  پیامدهای برگزیت  کارشناس مسائل بین الملل گفت: 
کاخ سفید علل اصلی سقوط نخست وزیر انگلیس بود اما در داخل حزب متبوعش هم 

دیگر او را همراهی نکردند. 
استعفای  دلایل  تشریح  در  بین الملل  مسائل  کارشناس  ساداتیان«  »سیدجلال 
نخست وزیر بریتانیا در گفت وگو با ایلنا اظهار کرد: استعفای بوریس جانسون در لندن 
را باید یکی از وقایع مهم در سطح کلان ساختار سیاسی بریتانیا دانست؛ چراکه دلایلی 
گوناگونی برای کناره گیری او از قدرت وجود دارد که صرفاً به مسائل داخلی یا صرفاً به 

مسائل سیاست خارجی لندن مرتبط نیست؛ لذا باید گفت که چندین عامل باعث شد 
تا پس از فراز و فرودهای گوناگون، جانسون از قدرت کناره گیری کند. به نظرم دلیل اول 
به بحث تعویض و تغییر قدرت در واشنگتن ربط دارد. به یاد داریم که در زمان ریاست 
جمهوری ترامپ او یکی از متحدان اصلی شخص بوریس جانسون در دنیا به حساب 
می آمد و حمایت های زیادی در عرصه های سیاسی، اقصادی و حتی امنیتی از او انجام 
داد. ترامپ با نگاه محافظه کارانه ای که دنبال می کرد به نوعی توانست جانسون را با افکار 

و سناریوهای خود همراه کند.
وی ادامه داد: یکی از محورهایی که ترامپ در این راستا دنبال می کرد، عملیاتی 
شدن برگزیت توسط بوریس جانسون بود. حاکِم وقت کاخ سفید سعی کرد تا با اعلام 
حمایت های خود از جانسون به هر ترتیب او را به سمت اعمال و اعلام برگزیت سوق دهد 
که این اقدام هم انجام شد و بریتانیا عملًا در دوران جانسون از اتحادیه اروپا جدا شد. 
اینکه ترامپ به دنبال ایجاد شکاف و گسل ساختارمند در اتحادیه اروپا و با اجرای برگزیت 
به مقصود خود رسید، صرفاً یک طرف ماجراست اما آنچه در این میان باعث تضعیف او 
شد، مشکلات تجاری، اقتصادی و سیاسی بود که با خروج لندن از جمع اعضای اتحادیه 
اروپا به وجود آمد. بریتانیا بر این عقیده بود که با خروج از این بلوکِ اقتصادی – سیاسی 
می تواند به هر ترتیب که شده هژمونی و جایگاه قبلی خود را به دست بیاورد ولی بحث 
اینجا بود که مشکلات و مسائلی در این کشور و در دوران جانسون به وجود آمد که ریشه 

آن را باید برگزیت بدانیم.

این دیپلمات پیشین کشورمان تصریح کرد: به یاد داریم که پس از اجرای برگزیت یک 
به هم ریختگی علنی در ساختار اقتصادی لندن و به خصوص در بخش تامین نیروی 
کار و حمل و نقل زمینی به وجود آمد که همین موضوع باعث شدت گرفتن انتقادها از 
جانسون شد و خیلی ها او را ناکارآمد خواندند. در همانموقع حزب کارگر به رهبری جرمی 
کوربین هم در مورد تبعات و پیامدهای منفی برگزیت هشدار داد اما به هر ترتیب این پروژه 
به دست جانسون عملیاتی شد. بحث دیگر پرونده »پارتی گیت« بود. این موضوع که به 
ایام دوران پاندمی کرونا مربوط است، رأساً جانسون را به عنوان بالاترین مقام اجرایی و 
سیاسی کشور مقابل افکار عمومی قرار داد و اعتراضات به حدی رسید که درون حزب 
محافظه کاران هم کسی نمی توانست این رفتار نخست وزیر پیشین بریتانیا را توجیه کند؛ 
چراکه جانسون در دوران پاندمی کرونا بارها در تلویزیون بریتانیا و مصاحبه  با رسانه ها از 
مردم کشورش خواسته بود که چند صباحی را از تفریحات گروهی دور بمانند اما خودش 

در خانه شماره ۱۰ داوونینگ استریت سرگرم مهمانی بود.
ساداتیان افزود: در خلال دو موضوعی که مطرح شد و توانست جانسون را تضعیف 
کند، ورود جو بایدن و دموکرات ها به کاخ سفید را هم نباید از قلم انداخت. ترامپ حمایت 
از جانسون را برگزیده بود و البته که ایالات متحده اساساً شریک سنتی لندن به حساب 
می آید اما باید توجه داشت که حمایت بایدن از جانسون به میزان ترامپ نبود. حتی دو روز 
قبل و پس از اینکه چند ساعت از استعفای جانسون گذشته بود، بایدن در اظهارنظری 
اعلام کرد که بریتانیا و آمریکا نزدیک ترین دوستان و متحدان هستند و روابط ویژه بین 

مردم دو کشور همچنان قوی و پابرجاست. نکته اینجاست که بایدن در اظهارات خود 
به کناره گیری جانسون اشاره ای نکرد و همین موضوع نشان می دهد که برای واشنگتن 
مهم نیست که چه کسی در بریتانیا قدرت را در دست دارد؛ چراکه هر دو کشور اشتراکات 
و منافعی دارند که برای تحقق آن در بالاترین سطوح سیاسی، اقتصادی، نظامی و 

امنیتی با یکدیگر همکاری می کنند.
وی در پایان خاطرنشان کرد: آنچه در امتداد این مسائل باید مطرح شود، پرونده 
اوکراین و نقش بریتانیا در این پرونده است. از ۲۴ می که حمله نظامی روسیه به اوکراین 
شروع شد، جانسون تمام قد علیه مسکو ایستاد و دو بار به صورت انفرادی وارد خاک این 
کشور جنگ زده شد و با ولودیمیر زلنسکی، رئیس جمهوری اوکراین دیدار کرد. او در تمام 
این مدت بر حمایت تسلیحاتی و اطلاعاتی از اوکراین تاکید کرد و به نوعی روسیه را در 
بالاترین سطوح مورد عتاب و خطاب قرار داد. این روند و مواضع جانسون در داخل کشور 
و حتی در داخل حزب محافظه کاران بریتانیا تبعات منفی زیادی داشت و به همین دلیل 
بوریس جانسون در این محور هم با انتقادهایی روبه رو بود. اوضاع تا جایی پیش رفت که 
چندی پیش حتی جلسه ای برای اعطای رای اعتماد به وی در پارلمان عوام برگزار شد اما 
جانسون توانست آن موقع جان سالم به در ببرد ولی تعدد و تکرار بحران، او را با هجمه های 
داخلی از ناحیه اعضای کابینه مواجه کرد؛ به گونه ای که چند روز قبل از استعفای او، 
چندین نفر از وزرای کابینه بریتانیا استعفا دادند و همین موضوع به نوعی تیرخلاص به 

حیات سیاسی جانسون از سوی هم حزبی هایش بود. 

یک کارشناس مسائل بین الملل  تشریح کرد :

دلایل استعفای نخست  وزیر بریتانیا 
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آدمی را همین عیب بس که عیب خود را نبیند 
و عیب مردم را ببیند، یا بر مردم چیزی را عیب 
بگیرد که در خودِ او هست و نمی تواند آن را 

تغییر دهد.
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شهردارقم گفت: با اقدامات انجام شده طی سال های گذشته میزان مصرف آب 
شرب در فضای سبز شهری به شدت کاهش یافته و درصورتی که آب منطقه ای 
استان، 8 چاه باقی مانده شهرداری را در اختیار مجموعه مدیریت شهری قرار دهد، 

میزان استفاده از آب شرب در عرصه های سبز به صفر می رسد.
دکتر سیدمرتضی سقائیان نژاد در جلسه شورای سازمان پارک ها و فضای سبز 
شهرداری قم، با ابراز خرسندی از وضعیت توسعه فضاهای سبز شهری، گفت: 
وضعیت کنونی قم از نظر برخورداری از سرانه های سبز شهری و جنگلی و زیبایی 

سیما و منظر قابل مقایسه با چند سال قبل تر و گذشته نیست.
وی با تأکید بر ضرورت تأمین آب موردنیاز و توسعه کمی و کیفی عرصه های سبز 
شهری، ادامه داد: شرکت آب منطقه ای قم از ۱۳ چاه مورد توافق فقط ۵ چاه را در 

اختیار شهرداری قرار داده است.
شهردار قم اضافه کرد: با اقدامات انجام شده طی سال های گذشته میزان مصرف 
آب شرب در فضای سبز شهری به شدت کاهش یافته و درصورتی که آب منطقه ای 
استان، ۸ چاه باقی مانده شهرداری را در اختیار مجموعه مدیریت شهری قرار دهد، 

میزان استفاده از آب شرب در عرصه های سبز به صفر می رسد.

وی با انتقاد از صدور تعرفه های آب غیراصولی در برخی مراکز تفریحی قم، افزود: 
باغ پرندگان یک مجتمع و واحد تفریحی است و صدور تعرفه آب تجاری در چنین 

مراکزی به هیچ وجه توجیه آمیز نیست.
دکتر سقائیان نژاد همچنین تصریح کرد: در صورت ادغام دو سازمان پارک ها 
و فضای سبز و سازمان زیباسازی، یا هر تصمیمی که دیگری که در این خصوص 

گرفته می شود باید منجر به ارتقای کمی و کیفی و تقویت آن ها شود.
وی اضافه کرد: یکی از سیاست ها و رویکردهای مهم شهرداری قم احیای باغات 

اطراف شهر و استفاده بهینه و عمومی از ظرفیت این عرصه های ارزشمند است.
شهردار قم با اشاره به مصوبات سفر رئیس جمهوری در حوزه فضای سبز عنوان 
کرد: یکی از مصوبات مهم این سفر افزایش سرانه های سبز در حاشیه بوستان 
جوان، بوستان ولایت و مسجد مقدس بوده که لازم است روند اجرایی آن با قدرت 

دنبال شود.
وی همچنین اظهار داشت: یکی از سیاست ها و برنامه های مجموعه مدیریت 
و  متروکه  ریل های  پیرامون  شهری  سبز  فضاهای  عرصه  احداث  قم،  شهری 

جمع آوری در هسته مرکزی شهر شده است.

شهردار قم  مطرح کرد :

انتقاد از عدم واگذاری چاه های توافق شده برای آبیاری فضای سبز

 افزایش هزینه صدور گذرنامه ازسوی پلیس تکذیب شد 
سخنگوی فراجا با تکذیب شایعه افزایش هزینه صدور گذرنامه گفت: بر خلاف شایعات منتشره در 
فضای مجازی، هیچ افزایشی برای هزینه صدور گذرنامه در برنامه نبوده و شایعه منتشر شده در فضای 
مجازی کذب است. سردار مهدی حاجیان اظهار داشت: همه ساله در آستانه ایام اربعین حسینی 
)ع( و اشتیاق سیل مشتاقان حضرت ابا عبدالله الحسین)ع( برای عزیمت به عراق و زیارت عتبات 
عالیات، پلیس با کثرت درخواست صدور گذرنامه مواجه می شود؛ لذا از هموطنان عزیز تقاضا می شود 
درخواست های صدور و یا تمدید گذرنامه خود را به روزهای منتهی به اربعین حسینی )ع( موکول نکنند 
و از هم اکنون برای درخواست صدور یا تمدید گذرنامه به دفاتر پلیس +۱۰ مراجعه و اقدام کنند.وی در 
پاسخ به این سوال که آیا افزایش هزینه صدور گذرنامه در دستور کار است؟ پاسخ داد: بر خلاف شایعات 
منتشره در فضای مجازی، هیچ افزایش هزینه صدور گذرنامه در برنامه نبوده؛ شایعه منتشر شده در 
فضای مجازی کذب است و  مردم به شایعات فضای مجازی توجه نکنند.سخنگوی فراجا درباره اعزام 
انفرادی زوار به عتبات عالیات نیز گفت: با توجه به توافقات جدید صورت گرفته با کشور عراق، کماکان 

اعزام انفرادی زوار تداوم دارد.

تقاضای برای تفحص از معاونت علمی ریاست جمهوری 
یک عضو هیات رییسه مجلس شورای اسلامی از درخواست تعدادی از نمایندگان برای تحقیق و 
تفحص از معاونت علمی ریاست جمهوری و بنیاد نخبگان از سال ۱۳۹۲ تا کنون خبر داد و گفت که این 
تقاضا به هیئت رئیسه مجلس تقدیم شده است. احمد امیرآبادی فراهانی در توضیح محورهای تحقیق 
و تفحص از معاونت علمی ریاست جمهوری و بنیاد نخبگان اظهار کرد: عملکرد مالی و انتصابات، سهم 
معاونت و بنیاد در فرار مغزها و حمایت از شرکت های دانش بنیان از محورهای این تحقیق و تفحص است.

وی با بیان اینکه درخواست این تحقیق و تفحص به هیئت رئیسه مجلس تقدیم شده است، تصریح کرد: 
تحقیق و تفحص از معاونت علمی ریاست جمهوری و بنیاد نخبگان از سال ۱۳۹۲ تاکنون انجام خواهد 
شد. این تحقیق و تفحص پس از طی فرایند قانونی بر اساس آیین نامه داخلی برای مشخص شدن 

اعضای هیات به کمیسیون مربوط ارجاع می شود.

صدور حکم اعدام برای کیوان امام وردی
وکیل شاکیان کیوان امام وردی از صدور حکم اعدام وی به اتهام افساد فی الارض خبر داد. شیما قوشه 
در گفت وگو با ایلنا با تایید خیر صدور حکم اعدام برای کیوان امام وردی گفت: موکلم با استناد به ماده 
۲۸6 قانون مجازات اسلامی که به عنوان افساد فی الارض از سوی دادستان که تفهیم اتهام شده بود، 
محکوم به اعدام شده است.وی درباره تعداد شاکیان بیان کرد: شاکیانی که به طور رسمی در پرونده 
حضور دارند و اسمشان برده شده است، ۹ نفر هستند.قوشه درباره اعتراض به این حکم گفت: امروز 
حکم به من ابلاغ شده است، ۲۰ روز حق اعتراض داریم و من نسبت به قسمتی از حکم حتماً اعتراض 

خواهم کرد.

برنامه طبیب به آنتن شبکه ۳ بازگشت 
برنامه تلویزیونی »طبیب« به تهیه کنندگی علی زاهدی و با اجرای پیمان طالبی از دوشنبه ۲۰ تیرماه 
ساعت ۱۱ صبح به روی آنتن شبکه سه بازمی گردد.به گزرش ایرنا، این برنامه با دعوت از پزشکان و 
کارشناسان حوزه سلامت درصدد است تا مباحث پزشکی و سلامت را به اطلاع مخاطبان خود برساند و 
سطح سلامت و اطلاعات پزشکی شهروندان ارتقا یابد. اواخر ماه خرداد، معاونت سیمای صدا وسیما در 

اطلاعیه ای، از توقف برنامه زنده طبیب بدلیل بی توجهی به استانداردهای تخصصی خبر داد.

رئیس سازمان حمایت استعفا کرد
صدیف بیک زاده از سازمان حمایت مصرف کنندگان و تولیدکنندگان استعفا کرد. گزارش ها حاکی از 
این است که رئیس سازمان حمایت از این سمت استعفا کرده و وزیر صمت در حکمی سرپرست جدید 
سازمان حمایت تولیدکنندگان و مصرف کنندگان را منصوب کرده است. اردیبهشت امسال، عباس 

تابش، رئیس قبلی سازمان حمایت هم از سمت خود استعفا کرد و بیک زاده جانشین او شد.

سفر زیارتی رئیسی به قم در شب عیدقربان
رئیس جمهوری اسلامی ایران در شب عید قربان جهت زیارت حرم حضرت فاطمه معصومه )سلام 
الله علیها( به قم سفر کرد.به گزارش خبرگزاری مهر، آیت الله سید ابراهیم رئیسی شنبه شب ۱۸ تیرماه 
در آستانه عید قربان جهت زیارت حرم حضرت فاطمه معصومه )س( در برنامه ای از پیش اعلام نشده، 

به قم سفر کرده است.

جانشین فرمانده انتظامی استان قم خبرداد:

کشف ۲ هزار و ۲۸۵ عدد عینک قاچاق 
جانشین فرمانده انتظامی استان از کشف ۲ هزار و ۲۸۵ عدد عینک طبی و دودی قاچاق در این استان 

خبر داد  
سردار بهادر اسماعیلی اظهارداشت: در تداوم طرح هاي عملیاتي پلیس در مبارزه با قاچاق کالا، ماموران 
یگان تکاوری یک دستگاه خودرو پژو ۴۰۵ حامل بار قاچاق را در محور "قم-کاشان" شناسایي و متوقف کردند.
جانشین فرمانده انتظامی استان قم افزود: در ادامه مأموران طی بازرسی صورت گرفته از خودرو، ۲ هزار و 

۲۸۵ عدد عینک عینک طبی و دودی فاقد مجوز و قاچاق را کشف و راننده و سرنشین پژو را دستگیر کردند.
سردار اسماعیلی از شهروندان خواست، در صورت مشاهده هرگونه فعالیت غیرمجاز از جمله قاچاق و توزیع 
کالاهاي غیرمجاز توسط افراد فرصت طلب و سود جو، موضوع را از طریق سامانه تلفنی ۱۱۰ اطلاع داده تا 

پلیس در اسرع وقت رسیدگی و قاطعانه و قانوني برخورد کند.
توقیف خودرو حامل ۵0 راس دام قاچاق

جانشین فرمانده انتظامی استان درادامه  با اشاره به کشف ۵۰ راس دام قاچاق در قم از دستگیری ۲ نفر 
در این رابطه خبر داد. 

 سردار  اسماعیلی افزود : مأموران پلیس مبارزه با مواد مخدر استان قم در اجرای ایست و بازرسی در عوارضی 
"قم-کاشان" و حین کنترل خودروهای عبوری، یک دستگاه خودرو کامیونت ایسوزو را به ظن حمل قاچاق 
متوقف کردند. وی با بیان اینکه پس از بررسی مشخص شد خودرو حامل احشام فاقد مجوز حمل است، گفت: 

در بازرسی از ایسوزو توقیفی ۵۰ راس گوسفند قاچاق کشف و راننده و سرنشین خودرو نیز دستگیر شدند.
جانشین فرمانده انتظامی استان قم با اشاره به اینکه متهمان قصد انتقال دام های قاچاق به استان همجوار 
را داشتند، گفت: در نهایت افراد مذکور به همراه پرونده تشکیل شده برای انجام مراحل قانونی تحویل مرجع 

قضائی استان شدند.
کشف محموله 60هزار لیتری گازوئیل قاچاق 

جانشین فرمانده انتظامی استان درادامه  از توقیف ۲ دستگاه کامیون کشنده در عوارضی "قم-کاشان" و 
کشف محموله 6۰هزار لیتری گازوئیل قاچاق در این رابطه خبر داد  

سردار اسماعیلی بیان داشت : ماموران پلیس امنیت اقتصادی استان در راستای مبارزه با قاچاق کالا، در 
عوارضی "قم-کاشان"، ۲ دستگاه کامیون کشنده را به ظن حمل قاچاق سوخت متوقف کردند.

جانشین فرمانده انتظامی استان قم با بیان اینکه پس از بررسی مشخص شد خودروها در مجموع حامل 
6۰ هزار لیتر گازوئیل فاقد مجوز و قاچاق هستند، افزود: راننده آن ها قصد داشتند محموله های سوخت را از 

استان همجوار قم به جنوب کشور منتقل کنند که دستگیر شدند.
سردار اسماعیلی با اشاره به دستگیری ۲ تن از همدستان این افراد که با یک دستگاه خودرو پژو ۴۰۵ کامیون 
ها را همراهی می کردند، تصریح کرد: سرانجام متهمان به همراه پرونده تشکیل شده برای انجام مراحل قانونی 

تحویل مرجع قضائی استان شدند.

کارشناس مسئول واحد پیوند اعضای دانشگاه علوم پزشکی قم :

اعضای بدن یک بیمار مرگ مغزی درقم اهدا شد 
کارشناس مسئول واحد پیوند اعضای دانشگاه علوم پزشکی قم گفت:  ششمین اهدای عضو ماندگار این 

استان درسالجاری توسط خانواده یک بیمار مرگ مغزی انجام شد. 
ولی الله صمدی در این زمینه افزود:  اعضای بدن مرحوم مغفور شادروان آقای حسین خاکسار ۵۰ ساله که 
به علت حمله آسم متاسفانه دچار ایست قلبی و مرگ مغزی شده بود، با رضایت خانواده محترم و نوعدوستش، 

به چندین بیمار بدحال زندگی و امید دوباره بخشید.
وی اظهار داشت: سال گذشته نیز با رضایت خانواده های محترم اهداکنندگان اعضا، از استان قم ۱۷ نفر 
جهت اهدای عضو به تهران اعزام شده و ارگان های حیاتی این عزیزان به بیماران بدحال در لیست انتظار وزارت 

بهداشت ودرمان پیوند شده است. 
صمدی گفت: بیمار مرگ مغزی قبل از فوت می تواند ارگان های حیاتی مانند قلب، کلیه، پانکراس، ریه ها و 
روده و تا ۴۸ ساعت پس از فوت نیز می تواند نسوج و بافت ها مثل پوست، قرنیه، استخوان، پاندون و عضلات 

دریچه های قلب را اهدا نماید.
وی بیان کرد: هر اهداکننده می تواند با اهدای اعضایی ازجمله قلب، ریه، کبد، پانکراس، روده و کلیه، یک 

تا هشت بیمار را از مرگ نجات دهد.
وی افزود: همچنین هر اهداکننده می تواند با اهدای دریچه قلب، رگ، تاندون ها، عضلات، استخوان، 

نسوج و بافت، زندگی یک تا ۵۳ بیمار را بهبود ببخشد.
 صمدی افزود:  درحال حاضر ۲۵ هزار نفر در لیست انتظار پیوند عضو هستند که متاسفانه به علت نرسیدن 

عضو پیوندی روزانه ۱۰ الی ۱۲ نفر از آنان جان خود را از دست می دهند.

معاون محیط زیست و خدمات شهری شهرداری قم  تاکید کرد :

تخریب باغات شهر خط قرمز 
مدیریت شهری

اولویت  گفت:  قم  شهرداری  شهری  خدمات  و  زیست  محیط  معاون 
اصلی مدیریت شهری در حوزه فضای سبز بحث حفظ باغات است؛ البته 
حفظ باغات باید به گونه ای باشد که انتفاع مالکین نیز در نظر گرفته شود و 
شهرداری و کمیسیون ماده پنج باید در زمینه تملک باغات انعطاف به خرج 

داده و از ظرفیت های استان برای این کار استفاده شود.
مهدی اصفهانیان مقدم با تاکید بر اینکه با توسعه شهرنشینی شاهد تخریب 
و تغییر کاربری باغات شهرها هستیم اظهار کرد: برخی افراد در سال های 
گذشته زمین های کشاورزی و باغات شهر را به ساختمان تبدیل کرده اند و 
همچنان به دنبال این هستند که معدود باغات ارزشمند شهر را تخریب کرده 
و تغییر کاربری دهند در حال که مدیریت شهری به طور جد به دنبال حفظ 

این سرمایه های زیست محیطی ارزشمند است.
وی با اشاره به اینکه هزینه مادی و معنوی بسیاری باید صورت گیرد تا 
جایگزین مناسبی برای باغات با همان کیفیت ایجاد شود تصریح کرد: به 
همین خاطر اولویت اصلی مدیریت شهری در حوزه فضای سبز بحث حفظ 
باغات است؛ البته حفظ باغات باید به گونه ای باشد که انتفاع مالکین نیز در 
نظر گرفته شود و شهرداری و کمیسیون ماده پنج باید در زمینه تملک باغات 
انعطاف به خرج داده و از ظرفیت های استانی و ملی به منظور تملک باغات 
استفاده شود. معاون محیط زیست و خدمات شهری شهرداری قم با بیان 
اینکه باغات سرمایه های ارزشمندی هستند که سالیان زیادی ایجاد آنها زمان 
برده است خاطرنشان کرد: البته اقدام دیگری که در این بخش انجام شده 
خارج کردن باغات شهر از محدوده شهری بوده که در مقابل این کار اقدامات 
خوبی در برخی مناطق شهرداری انجام شده است؛ زمانی نیمی از شهر هزار 
هکتاری قم باغ بوده اما امروز کمتر از ۱۰۰ هکتار از این مساحت جزو باغات 
است. وی با اشاره به اقدام برخی شهرها برای تملک باغات و تبدیل آنها به 
بوستان های شهری گفت: این مساله ضمن حفظ باغات، این فضاها را به 
مکانی برای تفریح و سرگرمی خانواده ها و مسافران تبدیل کرده که انتفاع آن 

هم به شهروندان و هم محیط زیست می رسد.
اصفهانیان مقدم با تاکید بر اتفاقات بسیار خوبی که در حوزه توسعه فضای 
از ۱۳  افزود: سرانه فضای سبز شهر قم  سبز در شهر قم رخ داده است 
مترمربع به بالای ۲۰ مترمربع رسیده است و جزو سه شهر برتر کشور در حوزه 
توسعه فضای سبز بوده ایم و رشد قابل توجهی نیز در استفاده از گونه های 

مثمر در شهر داشته ایم.
لزوم تشکیل کارگروه حفظ باغات در استان قم

وی با اشاره به تدوین آیین نامه اجرایی قانون حفظ و گسترش فضای سبز 
و اثرات آن در فرآیند تملک باغات خاطرنشان کرد: البته نباید از نقش اقلیم 
و کمبود منابع آب در تخریب باغات شهر چشم پوشی کرد؛ طی سال های 
گذشته سازمان پارک ها با ارائه مشاوره های گیاه پزشکی، تأمین منابع آب و 

کود مناسب، تلاش کرده تا کمکی به حفظ این سرمایه ها داشته باشد.
معاون محیط زیست وخدمات شهری شهرداری قم بیان کرد: البته با ارزش 
افزوده بالای قیمت زمین در سال های گذشته این اقدامات نتوانسته به اندازه 
کافی جلوی سودجویی برخی مالکین و تخریب و تغییر کاربری باغات را 

بگیرد.
وی خواستار تشکیل کارگروهی با حضور دستگاه های ذیربط همچون 
دستگاه قضائی، شهرداری، استانداری، جهاد کشاورزی و… برای حفظ 
باغات شهر شد و افزود: شهرداری به اندازه توان از تخریب و تغییر کاربری 
باغات جلوگیری می کند و هرکاری لازم باشد برای حفظ و توسعه باغات و 

فضای سبز شهر انجام می دهد.
اصفهانیان مقدم تملک برخی باغات داخل شهر برای تبدیل به بوستان 
توسط شهرداری را مورد توجه قرار داد و افزود: تلاش برای تملک و توافق 
باغ بهاء الدینی و قولیان در منطقه چهار، تملک باغ اشراقی در بلوار سمیه 
و باغ گلزار در محدوده منطقه یک نیز از اقدامات انجام شده در این راستا 
بوده است. وی با تاکید بر اینکه دستگاه های دیگر استان باید تلاش خود را 
برای حفظ باغات انجام دهند تصریح کرد: بخش زیادی از این باغات سرمایه 

اجتماعی و هویت شهر هستند و باید بازآفرینی و حفظ شوند.

مدیرعامل سازمان پارک ها و فضای سبز شهرداری قم  خبرداد:

ایجاد بیش از 377 هزار متر مربع 
فضای سبز جنگلی 

مدیرعامل سازمان پارک ها و فضای سبز شهرداری قم گفت: ۳۷۷ هزار و 
۴۰۰ مترمربع میزان فضای سبز جنگلی قم با گونه های مقاوم و مثمر است و 

هم اکنون شاهد وجود باغات میوه در اطراف و حریم شهری هستیم. 
پیام جوادیان در جلسه شورای سازمان پارک ها و فضای سبز شهرداری که 
با حضور سید مرتضی سقائیان نژاد شهردار قم برگزار شد، با اشاره به اقدامات 
سال گذشته شهرداری قم در حوزه فضای سبز اظهار داشت: سال گذشته 
۲۰ بوستان جدید احداث و مورد بهره برداری قرار گرفت که بوستان های 
این  ازجمله  و ستایش  ترافیک  تبسم، طراوت،  ارکیده، دوچرخه،  خضر، 

بوستان های جدید است.
وی با تأکید بر ادامه سیاست شهرداری قم در افزایش سرانه های فضای 
سبز شهری، یادآور شد: تا پایان سال ۱۴۰۰ سرانه فضای سبز شهری قم به 

بیش از ۲۸۱ هزار مترمربع رسیده است.
مدیرعامل سازمان پارک ها و فضای سبز شهرداری قم خاطرنشان کرد: 
۳۷۷ هزار و ۴۰۰ مترمربع میزان فضای سبز جنگلی قم در سال ۱۴۰۰ 
با گونه های مقاوم و مثمر است و هم اکنون شاهد باغات میوه در اطراف و 
حریم شهری هستیم. وی با بیان اینکه شهر قم در مقایسه با مراکز استان ها 
و کلان شهرهای کشور با رسیدن به سرانه بیش از ۲۰ مترمربع به ازای هر 
و شیراز سومین شهر سبز کشور است، گفت:  از اصفهان  بعد  شهروند، 
در قالب نهضت معابر سبز، هم اکنون اغلب محورهای اصلی و فرعی قم 
درختکاری شده است و شهرداری قم در حال حاضر وارد پروژه سبز کردن 
معابر درجه شده است. جوادیان با تأکید مجدد بر کاشت درختان مثمر 
خاطرنشان کرد: 6۸۵ کیلومتر طول درختکاری طی 6 سال گذشته در 
سطح معابر شهر قم کاشته شده است. وی خاطرنشان کرد: استانداردسازی 
و ایمن سازی بوستان ها و محل بازی کودکان به همراه اصلاح روشنایی در 
حال انجام است و هم اکنون ۱۴ نیروگاه خورشیدی شهرداری قم بیش از 
۲۸۰ کیلووات برق در ساعت تولید می کند. مدیرعامل سازمان پارک ها و 
فضای سبز شهرداری قم ادامه داد: در حال ۵۴ سری کامل آبگرمکن های 
خورشیدی در بوستان ها و فضاهای سبز قم نصب شده است که این مساله 

سبب صرفه جویی ۳۴ هزار دلاری در تأمین انرژی شده است.
وی با تأکید بر اینکه ۲۷ چاه مورداستفاده شهرداری قم به صورت کامل به 
سیستم های هوشمند و مانیتوری مجهز شده که این مساله مانع از برخی 
از سوءاستفاده های گذشته شده است، افزود: سال گذشته ۲6 بوستان 
و  ایمن  کامل  به صورت  قم  و عرصه سبز  بوستان  نیز ۳۸۱  از سال ۹۵  و 
ایمن سازی  و  نورپردازی  به  اشاره  با  جوادیان  است.  شده  استاندارسازی 
آب نماهای شهری، گفت: تمام این مجموعه ها با هزینه های داخلی طی 
چند سال گذشته به صورت کامل ایمن سازی و در اختیار شهروندان قرار 
گرفته است. وی اضافه کرد: هم اکنون بیش از یک میلیون و ۳۵۰ هزار گل و 
گلدان و با ۸6 گونه مختلف گیاهی با قیمت تمام شده یک ششم بازار آزاد در 
مرکز تخصصی تولید این گیاهان در سازمان پارک ها و فضای سبز به صورت 

سالانه تولید و کاشت می شود.

جانشین مسئول سازمان بسیج جامعه زنان استان قم از اجرای بیش از ۴۰۰ 
برنامه در قالب ۱۲ عنوان به مناسبت هفته عفاف و حجاب خبرداد و گفت: بسیج 
جامعه زنان در جنگ شناختی، فعالیت های فرهنگی را به صورت جدی  دنبال 

می کند. 
لیلا شکریان در گفت وگویی ضمن گرامیداشت یاد و خاطره شهدای مسجد 
گوهرشاد که به واسطه امر به معروف و نهی از منکر به شهادت رسیدند، اظهار 
کرد: امیدواریم که روح این شهدای عزیز که ناظر بر اعمال ما است، از ما خوشنود 
و راضی باشند. شکریان افزود: راهبرد سیاسی امروز رژیم صهیونیستی نیز به این 
صورت است که شیوه های براندازی جوامع اسلامی را با استفاده از مواد مخدر، 
مشروبات الکی و لباس های غربی دنبال می کنند. وی حیا و عفت را دو عنصر 
مهم برای تحقق حجاب اسلامی دانست و مطرح کرد: حیا نیروی بازدارنده مقابل 

اعمال حرام است که موجب می شود که انسان به سمت عمل حرام نرود.
مدیر ارشد بسیج جامعه زنان سپاه استان قم خاطرنشان کرد: عفاف حالتی 
درونی است که زمینه گرایش فرد به پوشش و حجاب را فراهم می سازد و اگر عفت 
و حیا را در میان زنان و دختران ترویج دهیم. وی با اشاره به اینکه بیش از ۱۰ آیه از 
قرآن کریم به حجاب و عفاف اختصاص یافته است، ادامه داد: هدف اصلی اعمال 
دینی قرب الی الله است و برای اینکه بخواهیم حجاب و عفاف را در میان زنان و 

دختران نهادینه کنیم باید به دنبال ترویج آموزه های دینی باشیم.
شکریان از تلاش دشمن برای دین گریزی دختران یاد کرد و گفت: تلاش بسیج 
جامعه زنان این است که حجاب را با روش های عقلی برای دختران به اثبات برساند 

و در این زمینه از ظرفیت پایگاه ها و حوزه های مقاومت استفاده شده است.
آغاز ترویج حجاب و عفاف در میان دختران کم سن و سال 

وی با بیان اینکه ترویج حجاب و عفاف در میان دختران کم سن و سال آغاز شده 
است، عنوان کرد: حکم حجاب به تنهایی یک تحمیل مشقت بار نیست بلکه 
عامل ارزشمندی و شرافت آدمی است و ما باید به جوان و نوجوان خود بفهمانیم 
که حجاب موجب شرافت می شود. شکریان مطرح کرد: بسیج جامعه زنان طی 
ایام مختلف سال برنامه های مختلفی دارد اما طی هفته عفاف و حجاب ویژه 
برنامه های متفاوتی را دنبال می کند و امسال ۴۰۰ برنامه در قالب ۱۲ عنوان در 
دستور کار قرار گرفته است که کارگاه های آموزشی ترویج زیست عفیفانه، تجمع 
هفته حجاب و عفاف در ۲۱ تیرماه، جشنواره طهورا، سفیران مهر، از جمله این 
برنامه هاست. وی از برگزاری همایش شکوه حیا در میدان آستانه یاد کرد و گفت: 

تجمع حجاب و عفاف ۲۱ تیرماه با حضور خانوادگی مردم قم برگزار خواهد شد.
شکریان با بیان اینکه مبلغان حجاب و عفاف در قالب سفیران مهر در نقاط 
مختلف شهر حضور خواهند یافت، گفت: پویش پدر دختری با محوریت اهدای 

هدیه به دختران محجبه توسط پدران، تهیه مستند از دختران با حجاب، اجرای 
طرح چراغ با هدف تجلیل از کسبه های محجبه و الگوهای اصناف در حوزه 
حجاب و عفاف، برگزاری کرسی های آزاداندیشی و پویش دهه  نودی ها از جمله 
دیگر برنامه هایی است که به همت بسیج جامعه زنان و با مشارکت مجموعه های 
موشن  نوشت،  عکس  تولید  از  وی  می شود.  دنبال  استان  فرهنگی  مختلف 
گرافی، پادکست و کلیپ یاد کرد و گفت: ویژه نامه عفاف و حجاب نیز با محوریت 
سخنرانی ها و کلیپ های مرتبط با حجاب و عفاف در هفته جاری تهیه شده و 
در اختیار عموم قرار خواهد گرفت. شکریان با اشاره به اینکه بسیج جامعه زنان 
در مقابل جنگ شناختی و فرهنگی دشمن، فعالیت های فرهنگی را به صورت 
جدی  دنبال می کند، عنوان کرد: این مجموعه در حوزه ازدواج آسان و فرزندآوری 
نیز ورود جدی داشته و با مشارکت اقشار بسیج جامعه پزشکی، بسیج اصناف و 
بسیج دانشجویی برنامه های مختلفی را دنبال کرده است. وی احیای هویت زن 
مسلمان ایرانی را دیگر هدف حائز اهمیت بسیج جامعه زنان برشمرد و گفت: 
یکی از وظایف بسیج جامعه زنان این است که هویت زن مسلمان را احیا کند که 
اگر این هدف محقق شود بسیاری از آسیب های اجتماعی برطرف خواهد شد. 
شکریان خاطرنشان کرد: گروهان نوجوانان دهه هشتادی چه بسیجی باشد چه 
نباشد به منظور پیشبرد برنامه های فرهنگی و اجتماعی به ویژه در فضای مجازی 
تشکیل شده و دستاوردهای مطلوبی داشته است. وی از ایجاد خانه سبز، خانه 
اعتماد و ارائه مشاوره به عموم افراد در محلات یاد کرد و گفت: سعی ما این است 
که با کمک حوزه ها و پایگاه ها مشاوره های مورد نیاز را با استفاده از ظرفیت اساتید 

حوزه مشاوره به صورت رایگان به نیازمندان ارائه دهیم.

جانشین مسئول سازمان بسیج زنان سپاه استان قم  خبرداد :

اجرای بیش از 4۰۰ برنامه به مناسبت هفته عفاف و حجاب 

  احتمال آغاز موج جدید کرونا در کشور 

طرح:محمدعلی رجبی

دامداری های  جمع آوری  ضرورت  قم  فرماندار 
موجود در محدوده شهر را نیز مورد توجه قرار داد 
وگفت: شهرداری باید حداکثر ظرف مدت 6 ماه 

برای انتقال دامداری های داخل شهر اقدام کند.
عباس ذاکریان روز شنبه در جلسه کارگروه کنترل 
در  که  انسان  به  بیماری  ناقل  حیوانات  جمعیت 
تالار امام رضا )ع( فرمانداری برگزار شد، همچنین 
کارت  و  شناسنامه  بدون  سگ های  کرد:  تاکید 
واکسیناسیون به عنوان سگ بلاصاحب شناسایی 

و جمع آوری می شوند.
باید  الزاما  نگهبان  و  گله  سگ های  گفت:  وی 
رها  اگر  چراکه  شوند،  نگهداری  محدوده  داخل 
باشند، به عنوان سگ ولگرد شناسایی و مشمول 

جمع آوری قرار خواهند گرفت.
 فرماندار قم بیان داشت: هر سگی که از داخل 
بیرون  شود،  نگهداری  آن  در  باید  که  محوطه ای 

باشد، طبق قانون، سگ ولگرد محسوب می شود.
 وی خاطرنشان کرد: برای اینکه این قانون تثبیت 
طرح  شب ها،  برخی  در  رندوم  صورت  به  شود، 
دام شهر،  محوطه  در  و  اجرا  سگ ها  جمع آوری 
شهرک های صنعتی و مجتمع لبن نیز اطلاع رسانی 
شود که کسانی که سگ به عنوان سگ نگهبان یا  

سگ گله دارند، داخل مجموعه خودشان نگهداری 
کنند، چون اگر بیرون از مجموعه باشد، سگ بدون 

صاحب به شمار می آید.
ذاکریان تصریح کرد: اگر این موضوع به صورت 
ضربتی به اجرا درآید و یک تعدادی سگ جمع آوری 
شود، صاحبان بقیه سگ ها نیز موظف می شوند که 

سگ های خود را داخل مجموعه نگهداری کنند.
جمع آوری  وظیفه  شد:  یادآور  قم  فرماندار 
در  شهرداری ها،  با  شهرها  در  ولگرد  سگ های 
مجتمع های  همچنین  و  دهیاری ها  با  روستاها 
محصور هم با متولیانش است، و این عین بخش نامه  
و  دستجرد  شهرهای  در  نیز  اکنون  هم  که  است 

سلفچگان کار را شروع کردند.
به  نیز  باید در شهر قم  ما  وی خاطرنشان کرد: 
و  پراکندگی  و  ولگرد  سگ های  جمعیت  نسبت 
کانون های تجمع این حیوان ها، برخی اقدام ها را 

تشدید کنیم.
قلاده و شناسنامه  برای سگ های صاحب دار 

الزامی است 
ذاکریان گفت: در روستاها با تعاونی دهیاری ها 
قراردادهایی بسته شده که این کار انجام شود اما 
اولویت بندی جمع آوری سگ های  در شهر  اینکه 

ولگرد به چه شکلی باشد، بر اساس کانون های وفور 
سگ می باشد، هر کجا کانون تجمع سگ است باید 

همان مکان برای جمع آوری در اولویت قرار گیرد.
وی یادآور شد: در مناطقی مانند اطراف جمکران، 
که  دیگری  نقاطی  و  نوقطار  پردیسان،  شهرک 
بر  آن  مسئولیت  هستیم،  شاهد  را  سگ   تجمع 
عهده شهرداری است و تکلیف دارد که کانون ها را 

پاکسازی کند.
مسئولیت  هم  شکوهیه  شهرک  در  افزود:  وی 
شرکت  مدیرعامل  با  ولگرد  سگ های  جمع آوری 
صاحب  سگ های  است،  شهرک  این  خدماتی 
تهیه  پذیری،  مسئولیت  فرم  پُرکردن  از  فارغ  دار 
شناسنامه و کارت واکسیناسیون باید قلاده گذاری 

نیز شوند.
فرماندار قم تاکید کرد: بر روی قلاده باید پلاک 
و همچنین کدی تعبیه شده باشد، که بر اساس آن 

رهگیری صورت گیرد.
ضرورت  خود  سخنان  از  بخشی  در  ذاکریان 
جمع آوری دامداری های موجود در محدوده شهر 
را نیز مورد توجه قرار داد و بیان کرد: شهرداری باید 
حداکثر ظرف مدت 6 ماه برای انتقال دامداری های 

داخل شهر اقدام کند.

فرماندار قم: 

دامداری های داخل شهر باید به خارج شهر منتقل شوند


